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van Financiën, belast met de Coördinatie van 
de fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "La réduction 
d'impôt pour les bornes de recharge" (55039428C) 

41 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
belastingvermindering voor laadpalen" 
(55039428C) 

41 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 42 Samengevoegde vragen van 42 
- Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et Lo-
terie Nationale) sur "Les paiements au bénéfice de 
comptes bancaires à Cuba et la loi de blocage" 
(55039463C) 

42 - Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Betalingen naar rekeningen 
in Cuba en het Blocking Statute" (55039463C) 

42 

- Vicky Reynaert à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et Lo-
terie Nationale) sur "Le blocage des transactions 
bancaires vers Cuba par ING et BNP Paribas For-
tis" (55039471C) 

42 - Vicky Reynaert aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Natio-
nale Loterij) over "De bankenblokkade van Cuba 
door ING en BNP Paribas Fortis" (55039471C) 

42 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Vincent Van Pe-
teghem, vice-premier ministre et ministre des 

Finances, chargé de la Coordination de la lutte 
contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Vincent Van Pe-
teghem, vice-eersteminister en minister van Fi-

nanciën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 
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Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "La fermeture de 
la route de la bière" (55039464C) 

44 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
sluiten van de bierroute" (55039464C) 

44 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Vincent Van Pe-
teghem, vice-premier ministre et ministre des 

Finances, chargé de la Coordination de la lutte 
contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Vincent Van Pe-
teghem, vice-eersteminister en minister van Fi-

nanciën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "L'état de la situ-
ation en ce qui concerne les primes de l'assurance 
protection juridique" (55039465C) 

45 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
stand van zaken met betrekking tot de rechts-
bijstandsverzekeringspremies" (55039465C) 

45 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Vincent Van Pe-
teghem, vice-premier ministre et ministre des 

Finances, chargé de la Coordination de la lutte 
contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Vincent Van Pe-
teghem, vice-eersteminister en minister van Fi-

nanciën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "Le "bêtisier" de 
la Cour des comptes sur les recettes fiscales" 
(55039510C) 

46 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
blunderboek van het Rekenhof over de fiscale op-
brengsten" (55039510C) 

46 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "L'inventaire des 
terrains et bâtiments du SPF Finances" 
(55039544C) 

49 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De in-
ventaris van de terreinen en gebouwen van de FOD 
Financiën" (55039544C) 

49 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "Le projet d’une 
cinquième édition de la déclaration libératoire 
"unique" (DLU)" (55039560C) 

50 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
plannen in verband met een vijfde 'eenmalige' 
bevrijdende aangifte (EBA)" (55039560C) 

50 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van Pe-
teghem, vice-premier ministre et ministre des 

Finances, chargé de la Coordination de la lutte 
contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van Pe-
teghem, vice-eersteminister en minister van Fi-

nanciën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "La procédure ju-
ridique et la pétition dans l'affaire Arco" 
(55039709C) 

52 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De ju-
ridische procedure en de petitie met betrekking tot 
het Arcodossier" (55039709C) 

52 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "La fin de 
l'avantage fiscal octroyé pour les droits d'auteur" 
(55039720C) 

54 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
einde van het belastingvoordeel voor de au-
teursrechten" (55039720C) 

54 
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Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 56 Samengevoegde vragen van 56 
- Wouter Vermeersch à Alexia Bertrand (Budget et 
Protection des consommateurs) sur "Des recettes 
fiscales qui bénéficient aux pays voisins" 
(55039737C) 

56 - Wouter Vermeersch aan Alexia Bertrand (Be-
groting en Consumentenbescherming) over 
"Belastinginkomsten ten voordele van de buur-
landen" (55039737C) 

56 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "Des recettes fiscales qui 
bénéficient aux pays voisins" (55039738C) 

56 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Belastinginkomsten ten 
voordele van de buurlanden" (55039738C) 

56 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Gaby Colebunders à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "La possibilité 
pour les mineurs de percevoir des indemnités et 
des intérêts" (55039845C) 

57 Vraag van Gaby Colebunders aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Een 
mogelijke schadeloosstelling, met interesten, voor 
mijnwerkers" (55039845C) 

57 

Orateurs: Gaby Colebunders, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Gaby Colebunders, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "Les indemnités 
Natura 2000 en zone agricole" (55039853C) 

58 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
Natura 2000 vergoedingen in landbouwgebied" 
(55039853C) 

59 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 59 Samengevoegde vragen van 59 
- Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et Lo-
terie Nationale) sur "Les données financières à dis-
position des comptables" (55040024C) 

59 - Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De financiële gegevens 
waartoe boekhouders toegang hebben" 
(55040024C) 

59 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "La mise à disposition de 
déclarations et d'extraits sur MyMinfin" 
(55040030C) 

59 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het beschikbaar stellen van 
aangiftes en uittreksels via MyMinfin" (55040030C) 

59 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Wouter Vermeersch, Vincent 
Van Peteghem, vice-premier ministre et minis-

tre des Finances, chargé de la Coordination de 
la lutte contre la fraude et de la Loterie Natio-
nale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "L'augmentation 
du taux d'épargne minimum soutenue par une large 
majorité de Flamands" (55040122C) 

62 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
door een ruime meerderheid van de Vlamingen 
gesteunde verhoging van de minimumspaarrente" 
(55040122C) 

62 
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Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "Le projet de loi 
portant des dispositions fiscales diverses et la for-
mation professionnelle" (55040151C) 

63 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De im-
pact van het wetsontwerp houdende diverse fiscale 
bepalingen op de beroepsopleiding" (55040151C) 

63 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van Pe-
teghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 
la fraude et Loterie Nationale) sur "L'augmentation 
des accises sur le tabac et son impact sur les reve-
nus de l'État" (55040206C) 

64 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Pe-
teghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De ver-
hoging van de accijnzen op tabak en de impact 
daarvan op de ontvangsten van de Staat" 
(55040206C) 

64 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 65 Samengevoegde vragen van 65 
- Peter Mertens à Vincent Van Peteghem (VPM Fi-
nances, Coordination lutte contre la fraude et Lote-
rie Nationale) sur "Le contrôle du transport de ma-
tériel militaire vers Israël" (55040248C) 

65 - Peter Mertens aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Natio-
nale Loterij) over "De controle op het transport van 
militair materiaal naar Israël" (55040248C) 

65 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et Lo-
terie Nationale) sur "Le contrôle du transport de 
matériel militaire vers Israël" (55040359C) 

65 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het toezicht op het 
transport van militair materieel naar Israël" 
(55040359C) 

65 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van Pe-
teghem, vice-premier ministre et ministre des 

Finances, chargé de la Coordination de la lutte 
contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van Pe-
teghem, vice-eersteminister en minister van Fi-

nanciën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 
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Commission des Finances et du 
Budget 

Commissie voor Financiën en 
Begroting 

 

du 

 

MERCREDI 13 DECEMBRE 2023 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 13 DECEMBER 2023 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
Le développement des questions commence à 14 h 15. La réunion est présidée par Mme Marie-Christine 
Marghem. 
De behandeling van de vragen vangt aan om 14.15 uur. De vergadering wordt voorgezeten door mevrouw 
Marie-Christine Marghem. 
 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
 

01 Débat d’actualité sur le trafic de drogue dans le port d'Anvers et questions jointes de 

- Marie-Christine Marghem à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "Le trafic de drogue dans le port d'Anvers" (55039642C) 
- Sophie De Wit à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Les criminels du milieu de la 
drogue dans le port d'Anvers" (55039769C) 
- Sophie De Wit à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Les criminels du milieu de la drogue dans le port d'Anvers" (55039770C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La nouvelle attaque des services de douane par des criminels du milieu de la 
drogue" (55039771C) 
- Sigrid Goethals à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "La destruction de drogues saisies" (55039825C) 
- Eva Platteau à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le stockage, la surveillance et la destruction de la cocaïne saisie par les douanes" 
(55039887C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les mesures supplémentaires destinées à protéger la douane" (55040120C) 
- Sigrid Goethals à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le protocole d'accord avec les douanes portant sur la destruction de drogues par le 
feu" (55040300C) 
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le trafic de drogue au port d'Anvers" (55040352C) 
- Ahmed Laaouej à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "La situation du port d'Anvers" (55040376C) 

01 Actualiteitsdebat over de drugshandel in de haven van Antwerpen en toegevoegde vragen van 

- Marie-Christine Marghem aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding 
en Nationale Loterij) over "De drugshandel in de haven van Antwerpen" (55039642C) 
- Sophie De Wit aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "De drugscriminelen in de haven 
van Antwerpen" (55039769C) 
- Sophie De Wit aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Nationale 
Loterij) over "De drugscriminelen in de haven van Antwerpen" (55039770C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De nieuwe overval op de douane door drugscriminelen" (55039771C) 
- Sigrid Goethals aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
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Nationale Loterij) over "De vernietiging van in beslag genomen drugs" (55039825C) 
- Eva Platteau aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Nationale 
Loterij) over "De opslag, de bewaking en de vernietiging van door de douane in beslag genomen 
cocaïne" (55039887C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Extra maatregelen ter beveiliging van de douane" (55040120C) 
- Sigrid Goethals aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het protocolakkoord met de douane over drugsverbranding" (55040300C) 
- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De drugssmokkel in de haven van Antwerpen" (55040352C) 
- Ahmed Laaouej aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De situatie in de haven van Antwerpen" (55040376C) 
 

01.01  Sophie De Wit (N-VA): Mijnheer de minister, de haven van Ant-

werpen is een belangrijke motor voor de economie van dit land, maar 
die motor sputtert, vooral op veiligheidsvlak. Jaar na jaar worden er 
meer drugs onderschept in de haven. Dat zorgt blijkbaar voor zenuw-
achtigheid met een toename van het drugsgeweld op de straat en in 
de haven zelf. 
 
Het Snelle Respons Team van de lokale politie van Antwerpen heeft 
enkele weken geleden een busje met gewapende Nederlanders kun-
nen klemrijden. Die waren van plan een douanekantoor in de haven te 
overvallen om hun in beslag genomen drugs te recupereren. Kort 
daarna zijn drie gewapende mannen een grensinspectiepost binnen-
gedrongen, waar containers worden gescand door de douane. Toen 
werden drie arbeiders bedreigd met een mes, er zou ook een slag uit-
gedeeld zijn en er werden personen gekneveld. 
 
Het is onaanvaardbaar dat havenarbeiders overvallen en bedreigd 
worden bij de uitoefening van hun job. Dat was trouwens niet het eerste 
veiligheidsincident en het zal ook niet het laatste zijn. Niet alleen wij 
vrezen daarvoor, die vrees bestaat ook bij de douane. In alle eerlijkheid 
denk ik dat die vrees terecht is, aangezien er miljardenvangsten wor-
den gedaan en die containers bewaard worden in grensposten die niet 
doorlopend bewaakt zijn. 
 
Kunt u ons meer duidelijkheid verschaffen over hoe dat allemaal is kun-
nen gebeuren? Ik hoop dat de arbeiders het nu goed stellen. Hebt u er 
intussen zicht op hoeveel drugs er buitgemaakt zijn? 
 
Hebt u intussen overleg gepleegd met uw collega-ministers? Zijn er 
extra maatregelen afgesproken, zoals het opvoeren van de bewaking 
teneinde het douanepersoneel beter te beschermen? Welke bijko-
mende uitrusting kunnen ze vandaag op het terrein gebruiken? Welke 
bijkomende uitrusting plant u in de toekomst aan te kopen? Nu worden 
ze bij wijze van spreken in hun nakie het terrein opgestuurd. Wat mo-
gen wij en de douaniers in de komende weken en maanden verwach-
ten? Zal hun situatie grondig verbeteren? Stonden er eventueel al 
maatregelen op de planning of zijn die er pas gekomen na de ernstige 
incidenten van de voorbije weken? 
 
Drie jaar geleden was de problematiek van de in beslag genomen 
drugs, de veilige bewaring en de snelle vernietiging ook al in het 
nieuws. Er werden hierover toen heel wat verklaringen afgelegd. Kunt 
u uitleggen waarom drie jaar later nog steeds geen oplossingen kun-
nen worden gevonden voor een veilige, efficiënte opslag van de in be-
slag genomen drugs, voor een directe en onmiddellijke vernietiging van 

01.01  Sophie De Wit (N-VA): L'un 

de nos moteurs économiques, le 
port d'Anvers, a des ratés en raison 
des problèmes de sécurité crois-
sants. L'augmentation du nombre 
de saisies de drogue entraîne une 
augmentation de la violence liée à 
la drogue, y compris dans le port. 
Ainsi, il y a quelques semaines, 
des Néerlandais ont été empêchés 
de faire une descente dans un bu-
reau de douane du port, dans 
l'intention de récupérer leur 
drogue. Peu après, des agents por-
tuaires d'un poste d'inspection 
frontalier ont été menacés et bâil-
lonnés. Le fait que les saisies, dont 
la valeur se calcule en milliards, 
soient conservées dans des postes 
frontaliers non surveillés constitue 
un risque énorme pour la sécurité.  
 
Le ministre connaît-il aujourd'hui 
les volumes de drogues saisies? 
Une concertation a-t-elle déjà été 
organisée avec les autres mi-
nistres? La surveillance sera-t-elle 
renforcée? De quel équipement les 
douaniers disposent-ils aujourd'hui 
et quels autres équipements sont 
prévus? Des mesures supplémen-
taires étaient-elles prévues à 
l'avance ou ont-elles été prises 
seulement après les récents inci-
dents?  
 
Il y a trois ans, des déclarations 
fortes avaient déjà été faites à ce 
sujet. Pourquoi n'a-t-on pas plan-
ché depuis sur un stockage sécu-
risé, un transport sécurisé vers le 
site de destruction et une destruc-
tion rapide des drogues?  
 
Les systèmes de sécurité du lieu 
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de in beslag genomen drugs en voor een frequent, veilig en efficiënt 
vervoer naar de vernietigingsplaats? Daar knelt het schoentje immers. 
 
Ten slotte, mijnheer de minister, kunt u bevestigen dat de beveiligings-
systemen voor de huidige opslagplaats van de in beslag genomen 
drugs, zoals camerasystemen, afdoende werken? Hoeveel tijd worden 
in beslag genomen drugs gemiddeld bewaard in de opslagplaats voor-
aleer ze worden vernietigd? 
 
Ik dank u voor de antwoorden. Ik kijk ernaar uit. U weet dat ik in het 
verleden in de commissie voor Financiën, hoewel ik er niet zo vaak 
kom, al vragen heb gesteld over de container waarin alles wordt be-
waard. Het is dus erg dat wij ons vandaag nog altijd in een dergelijke 
situatie bevinden. 
 

de stockage actuel fonctionnent-ils 
correctement? En moyenne, pen-
dant combien de temps les 
drogues saisies sont-elles conser-
vées avant d'être détruites?  
 

01.02  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, op het terrein 

van de grenspost van de douane in de Antwerpse haven zijn begin 
november 2023 twee havenarbeiders overvallen. Mogelijk waren de 
overvallers op zoek naar een partij drugs. De verdachten waren gewa-
pend met messen en bedreigden met die wapens de ongewapende 
arbeiders. 
 
Eind oktober 2023 probeerde een gewapend commando al een doua-
netransport te overvallen. Het commando had drie handvuurwapens bij 
zich en wou allicht met geweld eveneens een in beslag genomen partij 
cocaïne recupereren. 
 
Ik heb ter zake een aantal vragen. 
 
In Nederland worden de drugs de dag van de inbeslagname na weging 
en staalname vernietigd. Alleen de stalen worden daar bewaard in het 
dossier. In België duurt het weken tot maanden vooraleer sommige 
partijen drugs worden vernietigd. Ondertussen zou er een oplossing 
zijn. Is dat effectief het geval? Wat zijn de huidige termijnen? 
 
Bent u bereid zelf nog initiatieven te nemen om de drugs sneller te laten 
verbranden? Indien ja, binnen welke termijn zou dat dan zijn? Lukt het 
in dit land ook in één dag zoals in Nederland? 
 
Mijnheer de minister, ik heb nog een bijkomende vraag. Wij hebben 
zelf het voorstel gedaan om de cementmethode te gebruiken, namelijk 
drugs te vermengen met cement, waardoor ze onmiddellijk onklaar 
worden gemaakt. Mijnheer de minister, bent u bereid de cementme-
thode te overwegen? Die vraag stond niet bij de vragen die ik had in-
gediend. 
 
Ten tweede, vandaag is slechts een beperkte groep douaniers bewa-
pend. Vaak zijn douaniers in België licht of niet bewapend. Bent u be-
reid om het aantal volledig bewapende douaneambtenaren uit te brei-
den, in het bijzonder het personeel bij de mobiele scanners, luchtha-
vens en magazijnen? 
 
Ten derde, bent u bereid te investeren in extra ballistische helmen, bal-
listische platen en nieuwe collectieve wapens met een meer perfor-
mant kaliber, dus eigenlijk machinepistolen? Bent u bereid om daartoe 
de wet te wijzigen waardoor de douane meer performante kalibers kan 
gebruiken? Momenteel is dat beperkt tot 9 millimeter. 
 

01.02  Wouter Vermeersch (VB): 

Les récentes attaques et tentatives 
d'attaques dans le port d'Anvers 
m'amènent à poser les questions 
suivantes. Est-il vrai qu'entre-
temps une solution a été trouvée 
pour le long délai entre la saisie 
des drogues et leur destruction? 
Quels sont les délais actuels? Des 
initiatives supplémentaires seront-
elles encore prises? Aux Pays-
Bas, les drogues sont détruites 
après un jour. Cela est-il égale-
ment possible dans notre pays?  
 
Le ministre envisage-t-il de mélan-
ger les drogues à du ciment, ce qui 
les rendrait immédiatement inutili-
sables? 
 
En Belgique, les douaniers sont 
souvent peu armés, voire pas du 
tout. Est-il possible d'augmenter le 
nombre de douaniers disposant 
d'un armement complet, en parti-
culier ceux qui sont postés à proxi-
mité des scanners mobiles, dans 
les aéroports et dans les entre-
pôts? Le ministre est-il disposé à 
investir dans des casques balis-
tiques, des plaques balistiques et 
des pistolets-mitrailleurs supplé-
mentaires? Cette dernière catégo-
rie nécessite une modification de la 
loi. Investira-t-on dans des véhi-
cules de transport blindés?  
 
Veillera-t-on à améliorer l'accès au 
réseau ASTRID?  
 
À la suite des attaques perpétrées 
sur un entrepôt de la douane à 
Kallo dans le port du Waasland, il a 
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Ten vierde, bent u bereid om te investeren in gepantserde wagens voor 
transport? 
 
Ten vijfde, momenteel dienen veel douaniers die versterking nodig 
hebben zich te behelpen met hun eigen gsm via 101 of 112. Bent u 
bereid om de douane een betere toegang tot het ASTRID-netwerk te 
geven? Vandaag is dat onvoldoende het geval. 
 
In november heeft de federale regering beslist om extra maatregelen 
te nemen ter beveiliging van de douane in de strijd tegen de internati-
onale drugshandel en de georganiseerde drugscriminaliteit. Dat initia-
tief kwam er naar aanleiding van de overvallen op een douanedepot in 
Kallo in de Waaslandhaven, waarbij havenarbeiders met een mes wer-
den bedreigd. 
 
De federale politie zou een verhoogde beveiliging verzekeren en pa-
trouilles uitvoeren bij de grensinspectieposten en de scan-, controle- 
en ontmantelingsactiviteiten van de douane. Ook zal het transport van 
in beslag genomen drugs onder strikte bewaking gebeuren en de op-
slag op een streng beveiligde, door Defensie bewaakte geheime site. 
Er komt een snellere wervingsprocedure bij de douane. In samen-
spraak met de regionale autoriteiten wordt ook gezocht naar een voor-
behouden fast lane bij de verbrandingsovens. 
 
De bewaking van het transport en de opslag van de in beslag genomen 
drugs zal voortaan door Defensie gebeuren. Daarnaast zouden ook 
private bewakingsagenten worden ingezet om de gevoelige infrastruc-
tuur van de douane, waar al dan niet drugs wordt bewaard, extra te 
beveiligen.  
 
Kunt u bevestigen dat er daadwerkelijk private bewakingsagenten zul-
len worden ingezet, mijnheer de minister? Zo ja, ziet u hierin geen ri-
sico, gezien die private bewakingsbedrijven vaak door drugscriminelen 
worden geïnfiltreerd? Als er geen private bewakingsagenten worden 
ingezet, welke andere maatregelen worden dan genomen om de  dou-
ane-infrastructuur bijkomend te beveiligen? 
 
Ten tweede, wat betreft de door Defensie bewaakte site, gaat het om 
een site van de douane, van de politie of van Defensie? Kunt u dat 
even verduidelijken? 
 
Ten derde, zodra drugs worden gevonden, moet de scheepvaartpolitie 
worden verwittigd. Die is verantwoordelijk voor het verzekeren van het 
transport en moet ter plaatse blijven bij de douane-infrastructuur tot de 
drugs naar de veilige locatie kunnen vertrekken. Kunt u bevestigen dat 
dit nog steeds het geval is? Indien ja, is de scheepvaartpolitie vol-
doende bemand, gezien de huidige werkdruk? Indien neen, wat is dan 
de nieuwe procedure na de vondst van de drugs? 
 
Ten slotte, ondertussen zouden ook de drugshonden van de douane 
bedreigd worden door die criminele bendes. Kunt u dat bevestigen? 
Bent u bereid om de hondenbegeleiders die met een gemerkt voertuig 
naar huis moeten, toe te laten verdedigingsmateriaal bij zich te hebben, 
zoals hun dienstwapen, om zichzelf en hun honden, die belangrijk zijn 
in de strijd tegen drugs, te beschermen? 
 

entre autres été décidé, en no-
vembre, d'effectuer des patrouilles 
de police supplémentaires. La Dé-
fense assurera la surveillance du 
transport et du stockage des 
drogues saisies. Apparemment, il 
est également prévu d'avoir  
recours à des agents de gardien-
nage privés pour les infrastructures 
sensibles de la douane. Cela ne 
constitue-t-il pas un risque, étant 
donné que les entreprises privées 
de gardiennage sont souvent infil-
trées par des criminels du milieu de 
la drogue. Le cas échéant, d'autres 
mesures de sécurisation se-
ront-elles prises?  
 
En ce qui concerne la sécurisation 
par la Défense, s'agit-il d'un site de 
la douane même, de la police ou de 
la Défense? 
 
La procédure qui prévoit d'avertir la 
police de la navigation dès que de 
la drogue est découverte est-elle 
toujours d'application? Ce service 
dispose-t-il d'effectifs en suffi-
sance?  
 
Est-il exact que les chiens anti-
drogue sont désormais également 
menacés par les bandes crimi-
nelles? Le ministre est-il disposé à 
autoriser les maîtres-chiens à por-
ter leur arme de service pour se dé-
fendre?  
 

01.03  Sigrid Goethals (N-VA): Mijnheer de minister, ik zal de feiten 

niet herhalen. Die zijn ondertussen voldoende gekend. 

01.03  Sigrid Goethals (N-VA): 

L'inconvénient de ces saisies est 
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De keerzijde van de recente successen, van die grote inbeslagnames 
van drugs, is dat onze opslagplaatsen targets worden. Het is daarom 
ontzettend belangrijk om die drugs zo snel en zo efficiënt mogelijk te 
vernietigen. Dat is toch een heel belangrijke schakel voor het ontmijnen 
van de veiligheidsrisico's voor onze diensten. De komende maanden 
worden vijf mobiele cargoscanners operationeel. Die worden aange-
sloten op AI-modellen om al die informatie te verwerken. Wanneer er 
meer informatie zal binnenkomen, zullen er vermoedelijk nog meer 
drugs in beslag worden genomen. Daarom is het van belang dat de 
hele keten van inbeslagname, opslag en verbranding vlot en efficiënt 
verloopt. 
 
Klopt het nog steeds dat de volledig beschikbare capaciteit van de ver-
brandingsovens niet wordt benut? Hoe zult u proberen om de capaci-
teit op te drijven, zeker met het oog op de toekomst? Welke pistes lig-
gen daarvoor op tafel? Er werden reeds alternatieve opties voorzien, 
zoals methoden met cement voor het onklaar maken van de drugs; de 
heer Vermeersch had het er daarnet ook al over. Andere landen ge-
bruiken die al, dus we moeten het warm water niet opnieuw uitvinden. 
 
Ik vroeg me ook af of u op schema zit met de uitrol van de nieuwe 
scanners en AI-modellen. Zal het mogelijk zijn om die allemaal uit te 
rollen? 
 
Begin dit jaar werd er ook een protocolakkoord opgesteld tussen de 
douane en de vergunde verbrandingsovens. Toen werd de vraag al 
gesteld om in meer capaciteit te voorzien. Na incidenten bij de douane 
werd ook de vraag gesteld om een fast lane te installeren, zodat de in 
beslag genomen drugs prioritair konden worden vernietigd. Als alles 
goed verloopt, zou er in het bestaande protocol een dergelijke moge-
lijkheid tot fast lane worden toegevoegd en zouden hierover reeds af-
spraken gemaakt zijn. Kunt u wat meer toelichting geven bij dit ak-
koord? 
 
Het hele proces van inbeslagname van drugs, tot het bewaken van de 
site bij de eigenlijke verbranding is een zeer tijdrovend proces voor de 
douane. Ook het vervoer door de DAB neemt veel tijd in beslag. Hoe 
lang duurt het exacte proces dat doorlopen dient te worden van inbe-
slagname tot de eigenlijke verbranding? Hoe lang duurt elke stap en 
zijn er verbeteringen mogelijk om het efficiënter en sneller te laten ver-
lopen? 
 
De vakbonden vrezen dat met het Europese voorzitterschap de DAB 
voornamelijk zal worden ingezet voor de beveiliging van onze promi-
nenten in Brussel. Zal er dan nog voldoende capaciteit zijn om het ver-
voer naar de verbrandingsoven te begeleiden? Kunt u deze vrees ont-
krachten? Zijn er andere pistes mogelijk? 
 
Het is belangrijk dat in de hele keten duidelijke afspraken worden ge-
maakt met iedereen. Het is dan ook de taak van de federale ministers 
om heel het proces in handen te nemen. Is er al overleg geweest met 
de hele keten? Welke actoren zaten aan tafel en welke afspraken wer-
den er gemaakt?  
 
Mevrouw de voorzitster, ik heb mezelf de toestemming gegeven om 
beide vragen samen te stellen omdat dat gemakkelijker is. 
 

que nos entrepôts sont devenus 
des cibles. Ces drogues doivent 
être détruites aussi rapidement et 
efficacement que possible pour la 
sécurité de nos services. Dans les 
mois à venir, cinq cargo scanners 
mobiles seront opérationnels et 
connectés à des modèles d'intelli-
gence artificielle pour traiter toutes 
les informations, ce qui permettra 
d'effectuer encore plus de saisies. 
La chaîne de saisie, de stockage et 
d'incinération doit être efficace. 
 
La capacité totale des incinéra-
teurs est-elle utilisée? Comment 
l'augmenter? Qu'en est-il de la mé-
thode alternative au ciment pour 
rendre les drogues inutilisables? 
Le ministre respecte-t-il le calen-
drier en ce qui concerne le déploie-
ment des nouveaux scanners et 
des modèles d'intelligence artifi-
cielle? À la suite d'incidents surve-
nus à la douane, il a également été 
demandé s'il était possible de 
mettre en place une "voie rapide" 
afin que les drogues saisies puis-
sent être détruites en priorité. Ce 
principe sera-t-il intégré dans le 
protocole existant? Le ministre 
peut-il donner des précisions à pro-
pos de l'accord en question? 
 
Le processus dans son intégralité, 
de la saisie des drogues à la sur-
veillance du site lors de l'incinéra-
tion, est fort chronophage pour la 
douane, ainsi que pour la Direction 
de la sécurisation (DAB), qui as-
sure le transport. Quelle est la du-
rée du processus dans son intégra-
lité et de chaque étape? Est-il pos-
sible d'être plus efficace et plus ra-
pide? Avec la présidence euro-
péenne, la DAB disposera-t-elle 
encore d'une capacité suffisante 
pour surveiller le transport jusqu'à 
l'incinérateur? Existe-t-il d'autres 
possibilités à cet égard? 
 
Des consultations ont-elles déjà eu 
lieu en vue de conclure des ac-
cords avec l'ensemble de la 
chaîne? Quels acteurs étaient-ils 
présents autour de la table et qu'a-
t-il été convenu?  
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01.04  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, hoewel we 

deze vragen indienden naar aanleiding van incidenten in oktober en 
november, blijft de drugsproblematiek actueel. Er is een toename van 
het geweld en er werden bedreigen geuit aan het adres van het haven- 
en douanepersoneel, zo bleek uit de ontluisterende Pano-reportage 
daarover. De vakbonden zijn terecht zeer bezorgd over de incidenten. 
Die doen ook vragen rijzen over de protocollen met betrekking tot de 
inbeslagname, de opslag, het transport en de vernietiging van de 
drugs. Kan dat op een veiligere manier? Kan het risico van geweldin-
cidenten verminderd worden? Momenteel vergt het hele proces van 
inbeslagname en vernietiging van cocaïne veel tijd, waardoor de  
veiligheid van het douanepersoneel in het gedrang komt. 
 
We hebben hierover al veel vragen gesteld aan de minister van Bin-
nenlandse Zaken in de commissie voor Binnenlandse Zaken, maar zij 
heeft ons naar u doorverwezen voor het douaneaspect. De nationale 
drugscommissaris heeft naar aanleiding van de gebeurtenissen alle 
partners samengebracht om te onderzoeken hoe het proces verbeterd 
kan worden. Er was blijkbaar een probleem met de verbrandingsovens. 
Intussen zou dat gedeeltelijk opgelost zijn en kunnen de drugs sneller 
naar de verbrandingsovens voor vernietiging gebracht worden. Kunt u 
dat bevestigen? 
 
Volgens experten bestaan er ook andere oplossingen voor de ver-
snelde vernietiging van cocaïne, bijvoorbeeld de vermenging van de 
cocaïne met water en cement tot beton. Die methode, die al in verschil-
lende Zuid-Amerikaanse landen wordt toegepast, zou ook milieuvrien-
delijker zijn dan de verbranding van de cocaïne. Bovendien wordt ze 
ook aanbevolen door de United Nations Office on Drugs and Crime. 
 
Hoe zal de veiligheid van de douaneposten verbeterd worden? Hoe 
kunt u de veiligheid van het douanepersoneel verhogen? Welke knel-
punten identificeert u in het hele proces van de inbeslagname tot de 
vernietiging? Wat was het resultaat van het overleg tussen de nationale 
drugscommissaris en de partners om de drugs sneller te kunnen ver-
nietigen? 
 
Hebt u de vernietigingstechniek via beton onderzocht? Kan de douane 
op eigen houtje beslissen om tot die methode over te gaan? Zijn er 
daarvoor vergunningen nodig of is er toestemming nodig van de regio-
nale minister die bevoegd is voor afvalverwerking? 
 

01.04  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Le problème de la drogue 
reste au cœur de l'actualité. On 
constate une augmentation de la 
violence et des menaces à l'égard 
du personnel portuaire et douanier. 
Les syndicats se disent à juste titre 
très inquiets. Les incidents susci-
tent également des interrogations 
quant aux protocoles en matière de 
saisie, d'entreposage, de transport 
et de destruction des drogues. La 
sécurité peut-elle être améliorée? 
Le risque de violences peut-il être 
réduit? 
 
À la suite de ces événements, la 
commissaire nationale aux 
drogues a réuni tous les parte-
naires afin d'examiner comment 
améliorer la procédure. Les 
drogues peuvent-elles entre-temps 
être acheminées plus rapidement 
vers les incinérateurs en vue de 
leur destruction? Apparemment, il 
serait également possible de dé-
truire la cocaïne d'une manière 
plus rapide et plus respectueuse 
de l'environnement en la mélan-
geant à de l'eau et du ciment pour 
en faire du béton. 
 
Comment la sécurité des postes 
douaniers et du personnel sera-t-
elle améliorée? Quels sont, selon 
le ministre, les goulets d'étrangle-
ment de l'ensemble de la procé-
dure, de la saisie jusqu'à la des-
truction? Quel a été le résultat de la 
concertation entre la commissaire 
nationale aux drogues et les parte-
naires sur la possibilité d'accélérer 
la destruction des drogues? Quid 
de la technique de destruction à 
l'aide du béton? Les services de 
douane peuvent-ils prendre une 
telle décision unilatéralement? 
Cette technique requiert-elle des 
permis ou une autorisation spéci-
fique?  
 

01.05  Marie-Christine Marghem (MR): Monsieur le ministre, je ne 

vais pas rappeler le contexte. Je constate toutefois que, malgré les ef-
forts intensifs déployés, le trafic de drogue à Anvers demeure un défi 
majeur en matière de sécurité, encore récemment, en raison des évé-
nements décrits plus avant par les précédents intervenants et surve-
nus le 17 octobre dernier. 
 

01.05  Marie-Christine Marghem 

(MR): De drugshandel in Antwer-
pen blijft een groot veiligheids-
issue. 
 
Hebben de speurders een verband 
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Monsieur le ministre, avez-vous connaissance d’un lien définitivement 
établi par les enquêteurs entre la saisie de cocaïne et l’arrestation de 
ces sept jeunes lourdement armés? Ces individus étaient-ils chargés 
de récupérer de la drogue en provenance de Sierra Leone comme la 
presse a pu le laisser entendre? Combien d’armes ont-elles été saisies 
dans la province d’Anvers ces cinq dernières années? Quelle est la 
quantité totale de cocaïne et de stupéfiants saisie dans la province 
d’Anvers ces cinq dernières années? 
 

kunnen leggen tussen de inbeslag-
name van cocaïne op 17 oktober 
jongstleden en de arrestatie van de 
zeven zwaarbewapende jongeren? 
Hadden zij de opdracht om de uit 
Sierra Leone afkomstige drugs te 
recupereren? Hoeveel wapens 
werden er in de provincie Antwer-
pen sinds 2018 in beslag geno-
men? Wat is de totale hoeveelheid 
cocaïne en verdovende middelen 
die in de provincie Antwerpen sinds 
2018 in beslag werd genomen?  
 

01.06 Minister Vincent Van Peteghem: Collega's, dank u voor de vra-

gen over de drugsvangsten van de douane en over de genomen vei-
ligheidsmaatregelen. Ik zal trachten ze allemaal samen te beantwoor-
den. 
 
Als inleiding, de veiligheid van onze douaniers en van onze mensen op 
het terrein, de veiligheid ook van onze veiligheidsdiensten en van de 
hele keten is voor mij een absolute prioriteit. Als u dus straks in uw 
repliek vindt dat ik niet genoeg gezegd heb of dat ik dingen niet verteld 
heb, heeft het daarmee te maken. Ik vind dat ik als minister op dit vlak 
een bijzonder grote verantwoordelijkheid heb en ik weet dat het Parle-
ment alle informatie moet krijgen die noodzakelijk is. Ik zal dan ook 
trachten zoveel mogelijk informatie te delen, wat ik altijd probeer te 
doen. Als u mij echter vraagt waar mijn absolute prioriteit ligt, dan is 
dat bij onze medewerkers. 
 
Wij zetten bij drugsvangsten uiteraard al lang in op het optimaliseren 
van de hele keten. Wij verhogen ook de veiligheid van onze medewer-
kers. Op dat vlak hebben wij op 10 november in het kernkabinet een 
aantal extra maatregelen genomen naar aanleiding van de feiten die 
toen hebben plaatsgevonden. 
 
Wij hebben onder andere gekozen voor een verhoogde beveiliging en 
voor versterkte en gerichte patrouilles van onze federale politie bij de 
grensinspectieposten (GIP's) en ook bij de scans, de controle- en ont-
mantelingsactiviteit van de douane. Wij zorgen er ook voor dat het 
transport van de in beslag genomen drugs steeds zal gebeuren onder 
strikte bewaking. Wij zorgen er tevens voor dat de opslag van de in 
beslag genomen drugs zal plaatsvinden op een streng beveiligde ge-
heime, site, waar Defensie zal instaan voor de bewaking. Er zal ook 
een snellere wervingsprocedure wordt ingesteld, omdat wij vandaag 
veel openstaande vacatures zien bij de douane. Uiteraard doen wij dit 
zonder afbreuk te doen aan de strenge veiligheidsscreening. 
 
Het is ook belangrijk dat er een oplossing is die een voorbehouden fast 
lane garandeert bij de vergunde verbrandingsovens. Dat is een oplos-
sing die wij natuurlijk samen met de bevoegde regionale autoriteiten 
zoeken. 
 
Er loopt tevens een plan van aanpak om onze grensinspectieposten 
van de douane in Antwerpen beter te beveiligen. Uiteraard kan ik daar-
over niet in detail gaan, maar ik kan wel meegeven dat een aantal con-
crete maatregelen werd genomen in de betrokken grensinspectiepost, 

01.06  Vincent Van Peteghem, 

ministre: La sécurité des douaniers 
et de chaque collaborateur partici-
pant aux saisies de drogues cons-
titue pour moi une priorité absolue. 
C'est pourquoi je dois faire preuve 
de prudence dans mes propos, 
bien que je tienne également à in-
former le plus possible le Parle-
ment. Nous essayons depuis long-
temps d'optimiser l'ensemble de la 
chaîne et d'améliorer la sécurité de 
nos collaborateurs. Le 10 no-
vembre, nous avons encore pris 
des mesures supplémentaires. La 
sécurisation a été encore renforcée 
et les patrouilles de la police fédé-
rale aux postes d'inspection fronta-
liers, aux scans et dans les ser-
vices de contrôle et de démantèle-
ment ont été intensifiées et procè-
dent de manière plus ciblée. Le 
transport des drogues saisies s'ef-
fectuera désormais toujours sous 
étroite surveillance et il en va de 
même pour le stockage, qui se fera 
sur un site secret extrêmement sé-
curisé, surveillé par la Défense. 
Nous souhaitons également procé-
der à davantage de recrutements 
au sein des douanes, sans pour 
autant compromettre le contrôle de 
sécurité. Nous devons mettre en 
place, en concertation avec les 
autorités régionales, une procé-
dure accélérée de destruction pour 
les incinérateurs agréés. 
 
Un projet visant à mieux sécuriser 
les postes d'inspection frontaliers 
des douanes à Anvers est en 
cours. Je ne puis entrer dans les 
détails de ce projet, mais je peux 
faire mention des caméras et de 
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onder andere de installatie van camera's en het voorzien van extra ver-
lichting.  
 
Dan waren er enkele specifiekere vragen. Mijnheer Vermeersch, mo-
menteel is de bewaking van de gevoelige faciliteiten van de douane 
door de politiediensten gegarandeerd. De mogelijkheid om een beroep 
te doen op een gespecialiseerde privéfirma wordt onderzocht. Dit soort 
prestaties van privéfirma's wordt steeds strikt gekaderd binnen de ter-
men van een overheidsopdracht, die aan hoge veiligheidsstandaarden 
moet beantwoorden. Om veiligheidsredenen kan ik geen verdere de-
tails geven betreffende de geheime opslagplaats waar de in beslag ge-
nomen cocaïne wordt gestockeerd.  
 
De scheepvaartpolitie wordt inderdaad betrokken bij de beveiliging van 
de grensinspectieposten en bij de scan-, controle- en ontmantelings-
activiteiten van de douane. Ze wordt ook ingezet om het vervoer van 
de in beslag genomen drugs te begeleiden, ofwel naar de opslagplaats, 
ofwel naar de verbranding.  
 
Met betrekking tot uw vraag over de hondenteams van de douane kan 
ik meegeven dat er momenteel geen bevestigde dreiging is ten aanzien 
van deze teams. De interne regels inzake de wapendracht blijven ook 
voor de hondenbegeleiders van toepassing. De wapendracht is uiter-
aard alleen voorzien tijdens het uitvoeren van dienstopdrachten. 
Dienstvoertuigen zullen in de toekomst geen specifieke markering 
meer hebben.  
 
U had ook een specifieke vraag over de ASTRID-toestellen. De douane 
beschikt daarover en in het kader van specifieke operaties worden er 
nu al afspraken gemaakt om lokaal over directe verbindingen te be-
schikken tijdens de duur van de operatie. De douane is ook bereid om 
met de politiediensten samen te zitten om na te gaan hoe er op struc-
turele wijze in een directe verbinding kan worden voorzien.  
 
Collega's, dan was er een vraag over het knelpunt bij de verbranding, 
namelijk de opslagtijd van de in beslag genomen cocaïne. Die moeten 
wij natuurlijk zo kort mogelijk maken. De vernietiging moet zo snel mo-
gelijk na de inbeslagname gebeuren. De vlotte samenwerking tussen 
alle betrokken partners is daarbij essentieel. Uiteraard vond er al over-
leg plaats tussen de drugscommissaris, de douane, de politie, de jus-
titiediensten, de verbrandingsoven en het kabinet van de Vlaamse mi-
nister van Omgeving. Dat gebeurde al een aantal maanden voor de 
feiten waarnaar u verwees.  
 
Iedereen is het erover eens dat een fast lane om de drugs te vernieti-
gen het proces een stuk efficiënter zou kunnen maken en ook de vei-
ligheid zou kunnen verhogen. Er zijn nu gesprekken lopend tussen de 
verschillende betrokken partners om deze fast lane effectief zo snel 
mogelijk in praktijk om te zetten. De hele keten wordt daarbij betrokken 
en er zijn al grote stappen voorwaarts gezet.  
 
Er wordt ook onderzocht of er praktische en efficiënte manieren zijn om 
de drugs onklaar te maken. De manier om drugs te vernietigen, moet 
natuurlijk in lijn zijn met de milieuwetgeving en met eventuele vereisten 
op het niveau van de justitie. De verschillende pistes die naar voren 
zijn geschoven, onder andere het gebruik van cement, worden onder-
zocht om te bekijken of zij haalbaar zijn. 
 

l'éclairage supplémentaire. 
 
Actuellement, les services de po-
lice gardent les installations doua-
nières sensibles. La possibilité de 
recourir à des sociétés privées est 
à l'étude. Il faudra que les presta-
tions de ces sociétés privées ré-
pondent aux normes de sécurités 
élevées qui seront stipulées dans 
le marché public. 
 
Je ne puis divulguer où est stockée 
la cocaïne saisie. Il est exact qu'il 
est fait appel à la police de la navi-
gation pour la sécurisation des 
postes d'inspection frontaliers et 
pour les activités de scanning, de 
contrôle et de démantèlement ef-
fectuées par les douanes ainsi que 
pour l'encadrement du transport de 
la drogue saisie. Aucune menace 
contre les équipes cynophiles n'a 
été confirmée. Les maîtres-chiens 
sont armés durant leurs missions. 
Dans le futur, les véhicules de ser-
vice ne porteront plus de signes 
distinctifs. Les douanes disposent 
d'appareils ASTRID et ont des ac-
cords avec la police à ce sujet. La 
durée de stockage de la cocaïne 
saisie doit être la plus courte pos-
sible. Une coopération harmo-
nieuse entre tous les partenaires 
est essentielle. Il va sans dire que 
des concertations ont eu lieu entre 
tous les acteurs, longtemps avant 
les faits. 
 
Des discussions sont en cours 
pour faire de cette voie rapide une 
réalité dès que possible, et des dé-
marches importantes ont déjà été 
entreprises. Des moyens pratiques 
et efficaces de neutraliser les 
drogues sont également recher-
chés. Évidemment, tout ce proces-
sus doit se dérouler dans le respect 
des lois environnementales et de 
toutes les règles de justice. Le ca-
lendrier de l'introduction de nou-
veaux scanners et de la technolo-
gie de l'intelligence artificielle est 
respecté. Les modèles d'intelli-
gence artificielle déjà développés 
ne deviendront plus efficaces que 
par leur application et par la coopé-
ration internationale, à laquelle 
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Over de uitrol van de nieuwe scanners en de AI-technologie kan ik 
meegeven dat het proces op schema zit. De al ontwikkelde AI-model-
len zullen alleen efficiënter worden door de verdere toepassing ervan 
en door de internationale samenwerking, waarop wij al heel sterk heb-
ben ingezet deze legislatuur en waar ook de Belgische douane volop 
op inzet.  
 

nous avons déjà consacré beau-
coup d'efforts et dans laquelle la 
douane belge s'est également plei-
nement engagée.  
 

Madame Marghem, l'enquête sur les faits est menée par la police sous 
l'autorité du parquet. Je ne peux fournir aucune information à ce sujet. 
 
L'administration générale des douanes et accises ne dispose pas de 
données sur les saisies d'armes dans la province d'Anvers. Les ser-
vices de police peuvent probablement fournir plus d'informations à ce 
sujet. 
 
Vous avez également demandé des informations sur la quantité totale 
de cocaïne et autres drogues saisies dans la province d'Anvers par les 
douanes. Je peux vous communiquer ces chiffres par écrit. 
 
MM. Van Hees et Laaouej ont demandé des statistiques comparées 
sur l'évolution des saisies à Anvers. La plus grande part de cocaïne en 
Europe a été interceptée dans les grands ports à containers en Bel-
gique (Anvers), aux Pays-Bas (Rotterdam) et en Espagne (Valence et 
Algesiras). Sur base des derniers chiffres, on constate que la quantité 
de cocaïne interceptée dans le port d'Anvers a augmenté et continue 
à augmenter ces dernières années en comparaison avec l'Espagne et 
les Pays-Bas.  
 
Quant à la question sur les tantièmes préférentiels pour les agents de 
l'ancien niveau 2 et 2+ qui ont été intégrés dans les effectifs des bri-
gades motorisées après la suppression des contrôles douaniers aux 
frontières intérieures de l'Union européenne en 1993, la situation a été 
régularisée en application de l'arrêt du 31 janvier 2019. Ils bénéficient 
du tantième préférentiel 1,50 pour le calcul de leur pension. Cette liste 
des agents concernés a également été transmise au Service fédéral 
des Pensions et comprend aussi bien les agents encore actifs que 
ceux qui ont déjà quitté le SPF Finances. Dès qu'une modification com-
plémentaire de la législation actuelle interviendra, elle sera appliquée 
après publication et la situation sera régularisée pour tous les agents 
concernés. 
 

Aangezien het onderzoek nog 
loopt, kan ik u niet meer vertellen.  
 
Douane en Accijnzen heeft geen 
gegevens over inbeslagnemingen 
van wapens in de provincie Ant-
werpen. De politie heeft er waar-
schijnlijk meer.  
 
Mevrouw Marghem, ik bezorg u 
schriftelijk de cijfers over de hoe-
veelheden drugs die er in de  
provincie Antwerpen in beslag ge-
nomen werden.  
 
De grootste cocaïnevangsten in 
Europa vonden plaats in de havens 
van Antwerpen, Rotterdam, Valen-
cia en Algeciras. Vergeleken met 
Spanje en Nederland nemen de in-
beslagnemingen in Antwerpen ge-
staag toe.  
 
Wat de preferentiële tantièmes be-
treft, werd de situatie van de amb-
tenaren van niveau 2 en 2+, die 
naar aanleiding van de afschaffing 
van de controles aan de binnen-
grenzen van de EU in de gemotori-
seerde brigades opgenomen wer-
den, geregulariseerd. De lijst van 
de betrokken ambtenaren werd 
aan de FOD Financiën overge-
maakt. Zodra de wetgeving aange-
past is, zal de situatie van alle amb-
tenaren geregulariseerd worden.  
 

Tot zover mijn antwoord op uw vragen. 
 
Ik beklemtoon nogmaals dat we heel veel tijd en energie steken in de 
veiligheid van onze medewerers en van de haven in het algemeen. We 
beseffen heel goed dat wij in het proces van opslag tot vernietiging van 
drugs extra stappen kunnen zetten, zoals ook al enkele keren is aan-
gehaald door de heer Vanderwaeren, het hoofd van de douane. Daar-
voor is de samenwerking van alle veiligheidsdiensten en actoren van 
de volledige keten nodig, een opdracht die ik zal trachten te volbren-
gen. Met de douaniers en hun chef zoek ik naar oplossingen om de 
veiligheid van onze mensen te verbeteren. 
 

Nous prenons ce problème à bras-
le-corps, mais nous savons qu'il 
reste encore des étapes à franchir, 
comme l'a également déclaré 
M. Vanderwaeren, le chef des 
Douanes et Accises. Nous devons 
travailler avec l'ensemble de la 
chaîne de sécurité et c'est ce que 
j'essaie de faire. Le plus important, 
c'est la sécurité de nos collabora-
teurs.  
 

01.07  Sophie De Wit (N-VA): Mijnheer de minister, bedankt voor uw 

antwoord. Ik had het wel graag wat concreter gehad, maar ik begrijp 

01.07  Sophie De Wit (N-VA): Il est 
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dat dat met het oog op de veiligheid van het personeel en de douaniers 
niet mogelijk is. 
 
Hoe dan ook is het wel bijzonder jammer dat er altijd een nieuw incident 
nodig is, vooraleer er actie wordt ondernomen. Het was al heel lang 
bekend dat de bewaring in die ene loods een groot veiligheidsrisico 
inhield. Volgens mij is het een klein mirakel dat criminelen niet vroeger 
hebben geprobeerd om iets terug te halen van wat daar ligt. Het is dus 
inderdaad belangrijk dat er op dat vlak wordt ingegrepen. 
 
Ik hoor u zeggen dat u voor de fastlaneverbranding moet samenwer-
ken met de regio's. Uw Vlaamse collega heeft daartoe binnen haar be-
voegdheden alleszins al de nodige actie ondernomen. Al die drugs 
moeten wel nog op een veilige manier ter plekke geraken. 
 
Alleszins mogen we niet naïef zijn: er zullen steeds drugs het land in 
worden gesmokkeld en er zullen dus loodsen gebruikt blijven worden. 
In mijn gemeente werden gisteren nog voor de zoveelste keer drugs in 
dezelfde loods aangetroffen. Cruciaal is dat de veiligheid van degenen 
die daartegen strijden en in het veld worden gestuurd – ze moeten bij-
voorbeeld op basis van tips containers controleren –, gevrijwaard is. 
We moeten ervoor zorgen dat zij minder risico's lopen dankzij meer 
knowhow, betere opleidingen en de nodige veiligheidstools. 
 
Uiteindelijk is hun werk niet evident. Dat is ook aangetoond. De crimi-
nelen gaan alsmaar vaker en alsmaar drastischer te werk. Er is dus 
een belangrijke taak weggelegd voor u – u bent daarmee begonnen en 
ik eindig daarmee – om de veiligheid van wie de strijd op het terrein 
moet aangaan, te waarborgen. 
 

tout à fait regrettable qu'il faille tou-
jours attendre qu'un nouvel inci-
dent survienne pour entreprendre 
des actions. On savait depuis long-
temps que le stockage dans ce 
hangar présentait un risque 
énorme sur le plan de la sécurité. 
La "voie rapide", à savoir l'incinéra-
tion, nécessite une coopération 
avec les régions. À cet effet, la mi-
nistre flamande a fait le nécessaire 
dans le cadre de ses compétences. 
À présent, il faut acheminer toutes 
ces drogues en toute sécurité vers 
le site d'incinération. Les douaniers 
doivent pouvoir disposer du savoir-
faire, des formations et des outils 
de sécurité requis. 
 
Il a été démontré que le travail des 
douaniers n’est pas évident. En ef-
fet, les criminels se montrent de 
plus en plus brutaux.  
 

01.08  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, u onderstreept 

dat de veiligheid van de douaniers uw absolute prioriteit is. Dat blijkt 
niet uit de feiten. De drugscriminelen hebben zware wapens. Onze 
douaniers moeten het doen met verouderde pistolen. Ik heb u al gere-
geld ondervraagd over het verouderd materieel, zoals wapens en 
handboeien. De situatie blijft problematisch. De extra camera’s en lam-
pen zullen natuurlijk niet volstaan tegen de gewelddadige criminele 
bendes, die steeds vaker over oorlogswapens beschikken. De drugs-
oorlog in Antwerpen brengt alsmaar meer mensen in gevaar, zeker ook 
ons douanepersoneel. 
 
Er moet dus dringend meer bescherming komen tijdens de hele keten, 
van inbeslagname en opslag tot verwerking. Momenteel dienen veel 
douaniers die versterking nodig hebben, zich te behelpen met een ei-
gen gsm via het 101-nummer of de 112-centrale. De douane heeft wel-
iswaar toegang tot ASTRID, maar staat nog altijd niet in directe verbin-
ding met de politie, leer ik uit uw antwoord. Dat is bijzonder problema-
tisch. 
 
Er is ondersteuning van de politie. Dat loopt goed, maar die volstaat 
niet. De scheepvaartpolitie is ook structureel onderbemand. Wij eisen 
dus meer wapens, betere wapens en wagens en meer douaneperso-
neel. Gepantserde wagens vervoeren geld tussen banken, waarom 
dan geen in beslag genomen cocaïne? Die cocaïne moet ook sneller 
worden verbrand of vernietigd. U zult de cementmethode onder-
zoeken. U hebt daar ondertussen al vele maanden tijd voor gehad. Ik 
begrijp niet waarom het zoveel tijd kost om een beslissing te nemen. 
Als de regering niet ingrijpt, sluiten wij niet uit dat de douane acties 

01.08  Wouter Vermeersch (VB): 

Les faits n'indiquent pas que la sé-
curité des douaniers est la priorité 
absolue du ministre. Des caméras 
et des lampes supplémentaires ne 
suffiront pas face à ces bandes cri-
minelles brutales. Il est urgent de 
renforcer la protection tout au long 
de la chaîne de saisie, de stockage 
et de traitement. Le fait que les 
douanes ne peuvent toujours pas 
communiquer directement avec la 
police pose un très gros problème. 
Le soutien de la police est efficace, 
mais insuffisant. La police de la na-
vigation est en sous-effectif struc-
turel. Il faut davantage d'armes et 
de voitures de meilleure qualité, et 
davantage de douaniers. Les voi-
tures blindées transportent l'argent 
entre les banques, alors pourquoi 
pas la cocaïne? La cocaïne saisie 
devrait également être brûlée ou 
détruite plus rapidement. Après de 
nombreux mois d'étude, pourquoi 
n'a-t-on toujours pas pris de déci-
sion sur la méthode consistant à 
convertir la drogue en ciment? 
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onderneemt of het werk neerlegt. 
 
Vroeg of laat zullen er doden vallen, ook bij de douane. De drugscrimi-
naliteit en het drugsgeweld in Antwerpen worden steeds driester. De 
plaatsing van extra camera’s en verlichting is niet genoeg; het is hoog 
tijd om ook in betere wapens, beter materiaal en meer mensen te voor-
zien. 
 

Cette lenteur dans la prise de déci-
sion pourrait donner lieu à une 
grève des douanes. 
 
Tôt ou tard, il y aura des morts à 
déplorer, y compris à la douane. La 
criminalité et la violence liées aux 
stupéfiants à Anvers deviennent de 
plus en plus extrêmes.  
 

01.09  Sigrid Goethals (N-VA): Bedankt voor uw antwoord, mijnheer 

de minister. 
 
Het is logisch dat veiligheid een prioriteit is. De douaniers moeten met 
gelijke wapens kunnen vechten, al is dat misschien een vreemde uit-
drukking. De drugscriminelen gaan ongelooflijk driest te werk. 
 
U wijst erop dat de douane de neiging heeft om elders een zondebok 
te zoeken. Uit gesprekken met de vakbonden blijkt toch dat ze aan een 
aantal struikelblokken niet veel kunnen doen. De douane moet bijvoor-
beeld conform de protocollen na een inbeslagname de drugs uitpak-
ken, wegen en aan het parket het akkoord vragen om die te vernieti-
gen. Vervolgens moet ze die in hermetisch afgesloten vaten steken en 
het vervoer naar de verbrandingsinstallatie regelen. Al die stappen zijn 
heel tijdrovend. Misschien moet eens worden onderzocht hoe de pro-
tocollen kunnen worden aangepast om het werk te vergemakkelijken. 
 
De oorzaak ligt dus niet alleen bij de verbrandingsovens. De fast lanes 
zijn volgens mijn informatie intussen al ingevoerd, vrij snel nadat de 
vraag werd gesteld trouwens. Maar de vakbonden zijn bezorgd dat de 
daartoe aangestelde medewerkers tijdens het Europees voorzitter-
schap zullen worden ingezet ter beveiliging van prominenten en niet 
langer voor de bewaking tijdens het vervoer van de drugs naar de ver-
brandingsovens. Hoe zal dat verlopen? 
 
Volgens mij moet er heel hard ingezet worden op de hele problematiek, 
want ik vrees dat de situatie alleen maar van kwaad naar erger zal 
gaan. 
 

01.09  Sigrid Goethals (N-VA): 

Les douaniers devraient pouvoir 
lutter à armes égales contre les cri-
minels de la drogue. Le ministre in-
sinue que le service des douanes 
cherche un bouc émissaire, mais 
les douaniers sont confrontés à un 
certain nombre de pierres d'achop-
pement auxquelles ils ne peuvent 
pas vraiment remédier. De nom-
breuses étapes doivent être fran-
chies avant que les drogues sai-
sies puissent être détruites. N'y a-
t-il pas moyen de simplifier ce pro-
cessus? Les incinérateurs ne cons-
tituent pas le seul problème.  
 
Les syndicats craignent-ils à juste 
titre que tous les agents de sécurité 
soient affectés à des missions de 
sécurisation pendant la présidence 
européenne?  
 

01.10  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, ik ben blij 

dat u erg duidelijk maakt dat de veiligheid van de douaniers een priori-
teit is. Dat kan ook moeilijk anders. 
 
Het klopt dat er nu een grote aanwervingscampagne loopt. Indien wij 
mensen willen aantrekken bij de douane, moeten wij kunnen garande-
ren dat zij in veilige omstandigheden kunnen werken. Ook voor de dou-
aniers die reeds in dienst zijn, is dat trouwens absoluut belangrijk zodat 
wij hen kunnen behouden. Zij zijn immers absoluut noodzakelijk, niet 
alleen in de strijd tegen drugs maar ook voor de aanpak van witwascri-
minaliteit en andere zaken. 
 
In tegenstelling tot de heer Vermeersch van het Vlaams Belang ben ik 
niet van mening dat het sterker bewapenen van de douaniers een op-
lossing zal zijn voor het waarborgen van hun veiligheid. Zoals u zelf 
aangeeft, zijn verhoogde patrouilles door de federale politie, beveili-
ging op veilige sites van Defensie voor de opslag van drugs en andere 
gelijkaardige maatregelen dat wel. Ik heb in uw antwoord gehoord dat 
u die maatregelen wel degelijk treft. 

01.10  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Si nous voulons attirer ou 
maintenir des agents à la douane, 
leur sécurité doit être garantie. Ar-
mer plus lourdement les douaniers 
n'est pas la solution. Il faut en re-
vanche intensifier les patrouilles de 
la police fédérale et sécuriser les 
entrepôts. Est-il vrai que le ministre 
examine la possibilité de mettre en 
place des voies rapides pour ga-
rantir une incinération rapide?  
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In verband met de verbranding stelt u dat de opslagtijd zo kort mogelijk 
moet zijn en dat de vernietiging zo snel mogelijk moet gebeuren. U 
geeft ook aan dat de regering de fast lane onderzoekt om de drugs te 
vernietigen. 
 

01.11 Minister Vincent Van Peteghem: Mevrouw Platteau, dat gaat 

over het gebruik van cement. Daarover gaat het. Dat onderzoeken wij. 
 

01.11  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Nous étudions la possibi-
lité de mélanger les drogues au ci-
ment. 
 

01.12  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, ik heb u 

eerst horen zeggen dat u de fast lane naar de verbrandingsoven zo 
snel mogelijk wilt omzetten in de praktijk en dat u ook de cementme-
thode onderzoekt; dat hebt u ook aangegeven. 
 

01.12  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): J'espère que nous pour-
rons bientôt utiliser la méthode au 
ciment. Une coopération s'impose 
pour lutter contre la criminalité or-
ganisée, tous les niveaux de pou-
voir et tous les domaines politiques 
confondus.  
 

01.13 Minister Vincent Van Peteghem: Mevrouw Platteau, u gaf de 

indruk dat ik onderzocht of een fast lane een oplossing was. Dat is 
absoluut niet het geval. Op dat vlak zitten wij immers al heel ver in het 
proces. 
 
Ik wou ter zake gewoon even duiden dat de indruk die net na het vorige 
incident werd gegeven, namelijk dat de capaciteit onbeperkt was, ze-
ker en vast niet klopt. Die beperking is er wel. Wij moeten natuurlijk 
uitzoeken op welk moment wij een en ander kunnen organiseren. Wij 
waren al maanden bezig met effectief te bekijken op welke manier wij 
dat konden doen, ook bijvoorbeeld naar een veilige locatie, zoals me-
vrouw De Wit opmerkte, om de drugs op te slaan en te ontmantelen. 
Hoe korter dat hele proces zal zijn, hoe beter en veiliger het zal worden. 
Op dat ogenblik zullen de criminelen immers minder kansen hebben 
om de drugs te komen terughalen. 
 
De fast lane is voor mij een van de absolute prioriteiten om de duurtijd 
van dat proces zo kort mogelijk te kunnen maken. Met de bevoegde 
Vlaamse minister hebben we ter zake al mooie stappen vooruitgezet. 
 

01.13  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Nous planchons sur les 
voies rapides depuis des mois, 
mais la capacité n'est pas illimitée. 
La voie rapide est une priorité  
absolue pour détruire les drogues 
le plus rapidement possible.  
 

01.14  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Ik ben blij dat te horen. Ik vroeg 

mij inderdaad af of dit nog in de praktijk moest worden omgezet, maar 
u bent daarmee bezig. 
 
Ik hoor ook dat de cementmethode nog wordt onderzocht en er nog 
geen definitieve conclusie is. Als dat pragmatisch en snel zou kunnen, 
dan hoop ik dat wij ook die methode kunnen gebruiken. 
 
Ik ben het met u eens dat de strijd tegen de georganiseerde misdaad 
en de drugscriminaliteit een prioriteit is die wij allemaal samen moeten 
opnemen. Dat vergt een ketenaanpak. Ik denk ook dat de nationale 
drugscommissaris een goede zaak is om alle partners bij elkaar te 
brengen. We moeten over alle beleidsniveaus en -domeinen heen sa-
menwerken om dat te kunnen doen. 
 

01.14  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): J'espère que nous pour-
rons bientôt utiliser la méthode au 
ciment. Une coopération s'impose 
pour lutter contre la criminalité or-
ganisée, tous les niveaux de pou-
voir et tous les domaines politiques 
confondus.  
 

01.15  Marie-Christine Marghem (MR): Monsieur le ministre, je vous 

remercie pour vos réponses et pour les chiffres que vous m'avez com-
muniqués et que j'analyserai évidemment. Je vous rejoins sur le fait 

01.15  Marie-Christine Marghem 

(MR): Ik zal de cijfers analyseren 
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qu'une enquête en cours ne permet pas qu'on en donne les détails. 
Nous attendrons donc la finalisation de cette enquête. 
 

en het einde van het onderzoek af-
wachten.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Actualiteitsdebat over de nieuwe Europese begrotingsregels en toegevoegde vragen van 

- Sander Loones aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het Belgische standpunt over de Europese begrotingsregels" (55039978C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De nieuwe Europese budgetregels" (55040029C) 
- Sander Loones aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het Europees stabiliteits- en groeipact" (55040326C) 
- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het toekomstige nieuwe Europese begrotingskader" (55040355C) 

02 Débat d’actualité sur les nouvelles règles budgétaires européennes et questions jointes de 

- Sander Loones à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "La position de la Belgique concernant les règles budgétaires européennes" 
(55039978C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les nouvelles règles budgétaires européennes" (55040029C) 
- Sander Loones à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le pacte de stabilité et de croissance européen" (55040326C) 
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le futur nouveau cadre budgétaire européen" (55040355C) 
 
De voorzitster: De heer Loones is afwezig.  
 

02.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, ik wil het heb-

ben over een aantal krasse uitspraken van Conner Rousseau. Het gaat 
voor alle duidelijkheid niet over de zattemansklap in café 't Hemelrijk in 
Sint-Niklaas, maar wel over een speech van hem op een Europese top 
van socialisten. De voormalige voorzitter van regeringspartij Vooruit 
pleitte daar begin november voor soepelere begrotingsregels, begro-
tingsactivisme en een expansief begrotingsbeleid, waardoor landen 
meer schulden kunnen maken. 
 
De Vlaamse minister van Financiën hekelde dan weer in een opinie-
stuk dat België geen standpunt heeft. Hij ziet met lede ogen aan dat 
België als Europees voorzitter met lege handen zal staan en uitte zich 
als pleitbezorger van federale diplomatie. Het wordt helemaal te gek 
als een N-VA-minister pleit voor een Belgisch standpunt. Hij gelooft 
duidelijk wel nog in het samenwerkingsfederalisme, wij alleszins niet. 
 
Ik citeer hem: "Tot nader order wordt het Europees financieel en be-
grotingsstandpunt vertolkt door mijn federale collega. Om tot een ge-
dragen standpunt te komen met de deelstaten, worden veel vergade-
ringen georganiseerd. Daar knelt alweer het schoentje. De visies, ge-
bruiken, economische realiteiten en politieke constellaties liggen zo ver 
uit elkaar dat de conclusie luidt dat België geen standpunt heeft. Dat 
we als voorzitter van de Raad naar alle waarschijnlijkheid met lege 
handen staan, is evenwel een nieuw dieptepunt in de federale diplo-
matie." 
 
Volgens de laatste prognoses van de Europese Commissie zou België 
2024 en 2025 afsluiten met een begrotingstekort van bijna 5 % van het 
bbp. De schuldgraad zou verder stijgen richting 107 % tegen 2025. 
Volgens de laatste cijfers zou dat zelfs 108 % zijn. Daarmee schendt 

02.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Lors d'un sommet regroupant des 
socialistes à l'échelon européen, 
l'ancien président de Vooruit, 
M. Conner Rousseau, a plaidé en 
faveur de règles budgétaires plus 
souples, d'un activisme budgétaire 
et d'une politique budgétaire ex-
pansionniste, afin de permettre aux 
pays de s'endetter davantage. 
Dans un article d'opinion, le mi-
nistre flamand des Finances a 
quant à lui vivement critiqué l'ab-
sence de position budgétaire et fi-
nancière de la Belgique au niveau 
européen. 
 
Selon les dernières estimations de 
la Commission européenne, la Bel-
gique devrait clôturer les exercices 
2024 et 2025 sur un déficit budgé-
taire de près de 5 % du PIB. Le 
taux d'endettement devrait conti-
nuer à croître pour atteindre les 
107 % d'ici 2025. La Belgique en-
freindra donc les normes de Maas-
tricht et risque de se retrouver dans 
le collimateur de l'Europe, au mo-
ment précis où elle assure la prési-
dence européenne. 
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België de Maastrichtnormen en komt het land onder de huidige begro-
tingsregels in aanmerking voor het zogenaamde Europees strafbankje, 
uitgerekend tijdens het Europees voorzitterschap. 
 
De ministers van Financiën van de Europe Unie hebben nog geen ak-
koord bereikt over de nieuwe begrotingsregels van 2024. Hoewel mijn 
vraag al weken geleden werd ingediend, blijft ze actueel. Volgens di-
verse media werken Frankrijk en Duitsland wel aan een akkoord. Wat 
is de meest actuele stand van zaken van het debat? Ik heb begrepen 
dat u vrijdag nog een vergadering had over die Europese begrotings-
regels in de Ecofin. 
 
Ten tweede, als leidraad voor de discussies op Europees vlak werd op 
voorstel van de minister van Financiën een federale positionering over 
die Europese begrotingsregels uitgewerkt. De Vlaamse regering heeft 
een strenger standpunt en vroeg op 14 januari 2022 dat de Europese 
begrotingsregels verder zouden worden aangescherpt. U zei dat in 
deze commissie op 10 mei. U zei toen dat u tot op vandaag enkel van 
de Vlaamse Gemeenschap een officieel standpunt had ontvangen.  
 
Hebt u ondertussen het standpunt ontvangen van de andere deelsta-
ten? Welke deelstaten moeten hun standpunt nog kenbaar maken? 
Wanneer en hoe wordt het Belgisch standpunt opnieuw doorgesproken 
met de deelstaten? 
 

 
Les ministres des Finances de 
l'Union européenne ne sont pas 
encore parvenus à un accord sur 
les nouvelles règles budgétaires 
pour 2024. Pouvez-vous dresser 
un état des lieux? 
 
Le gouvernement flamand a de-
mandé le 14 janvier 2022 que les 
règles budgétaires européennes 
soient renforcées et adopte donc 
une position plus stricte que le mi-
nistre. Quelles sont les positions 
des autres entités fédérées? 
Quand et comment la position 
belge sera-t-elle rediscutée avec 
les entités fédérées?  
 

02.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, het 

Spaanse voorzitterschap wilde inderdaad landen met dit dossier tij-
dens de vergadering van de Ecofin-raad vorige donderdag en vrijdag. 
Wij hebben donderdagavond en -nacht lang doorgewerkt, maar jam-
mer genoeg zonder resultaat, om tot een politiek akkoord te komen. 
De komende dagen zullen de Spanjaarden inderdaad verder werken 
en trachten om dat akkoord alsnog voor het einde van dit jaar te reali-
seren. Het is mogelijk dat er volgende week om die reden ook een extra 
Ecofin-vergadering zal worden georganiseerd. Het dossier zelf staat 
momenteel niet geagendeerd voor de Europese Raad van morgen en 
overmorgen. Daar liggen andere dossiers ter bespreking voor.  
 
De posities van de verschillende landen liggen nog steeds uiteen. Het 
gaat dan vooral over de veiligheidsmarges die ingebouwd zullen moe-
ten worden. Dat wetgevend pakket is natuurlijk een delicaat evenwicht 
tussen een nieuwe, meer landenspecifieke benadering en het inbou-
wen van een aantal gemeenschappelijke safe guards voor het tekort 
en de schuld. Het is dus zeker en vast geen versoepeling van de re-
gels. Wel willen wij komen tot realistischere regels, meer op maat van 
de lidstaten, ook op meerjarige basis. Het gaat dan over regels die ef-
fectief moeten worden nageleefd en die eventueel ook effectief worden 
gecontroleerd.  
 
Het standpunt van België is nog steeds hetzelfde: wij ondersteunen het 
uitgangspunt volledig, namelijk het bekomen van gezonde overheids-
financiën op middellange termijn. Dat moet natuurlijk steeds gepaard 
gaan met aandacht voor investeringen en hervormingen. Dat was ook 
het uitgangspunt van wat de Commissie eerder dit jaar op tafel legde.  
 
Het hoeft niet te verbazen dat er ook intern in België sterk verschillende 
standpunten over dit dossier zijn. Dat leidt er natuurlijk toe dat wij geen 
officiële positie innemen. In diverse formaten werd en wordt er nog 

02.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Au cours des réunions du 
Conseil Ecofin de jeudi et vendredi 
derniers, nous ne sommes pas par-
venus à conclure un accord poli-
tique. La présidence espagnole 
continuera de s'y atteler dans les 
prochains jours dans l'espoir 
d'aboutir encore d'ici la fin de cette 
année. À l'heure actuelle, ce dos-
sier n'est pas inscrit à l'ordre du 
jour du Conseil européen de de-
main et d'après-demain. 
 
Les positions des différents pays 
divergent toujours. Il s'agit évidem-
ment de parvenir à un équilibre dé-
licat entre une nouvelle approche, 
plus spécifique, et l'inclusion d'une 
série de marges de sécurité. Il n'est 
certainement pas question 
d'assouplir les règles, mais de pré-
voir des règles plus réalistes, adap-
tées aux États membres, sur une 
base pluriannuelle. 
 
La position belge n'a pas changé. 
Notre pays soutient l'idée d'assainir 
les finances publiques à moyen 
terme, tout en mettant l'accent sur 
les investissements et les ré-
formes. Les profondes divergences 



CRIV 55 COM 1234 13/12/2023  

 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

15 

steeds overleg georganiseerd over dit dossier. Ook wordt er vooraf-
gaand aan elke Ecofin-vergadering een vergadering van de DGE ge-
organiseerd, waar de standpunten en bepaalde deelaspecten van de 
discussie worden afgedekt en afgestemd met alle collega's, ook die 
van de regio's.  
 
U weet dat België vanaf 1 januari het voorzitterschap van de EU over-
neemt. Dit heeft het grote voordeel dat wij als voorzitter een zekere 
neutraliteit aan de dag zullen moeten leggen, waardoor wij ons in deze 
discussie zullen kunnen opstellen als honest broker. 
 
Wat eventuele sancties betreft, kan ik u meegeven dat zoals in elk sys-
teem met regels, er ook in het Europese begrotingskader sancties zijn 
opgenomen voor wie de regels niet volgt. Het is noodzakelijk om erop 
toe te zien dat alle partijen de regels die gezamenlijk worden gemaakt 
ook volgen. Ook deze sancties zijn een onderdeel van wat voorligt voor 
de hervorming. 
 
De bedoeling moet zijn en blijven om de interne fragmentatie binnen 
de Europese Unie zoveel mogelijk tegen te gaan, en zelfs meer in het 
bijzonder binnen de eurozone. Dit is ook voor België van belang. Voor 
onze groei, voor onze stabiliteit en voor onze welvaart hangen wij im-
mers voor een groot deel af van de stabiliteit van de interne Europese 
markt. 
 
Ik kan meegeven dat de simulaties die de Europese Commissie maakt 
in bijna alle scenario's wijzen op een jaarlijkse inspanning voor ons land 
van 0,65 % tijdens de eerste periode van implementatie van de nieuwe 
regels. Dit is dan ook de richting die wij beogen. Ik wijs er ook op dat 
wij in ons stabiliteitsprogramma nu een inspanning van 0,8 % opne-
men.  
 
Wat de concrete implementatie betreft, stel ik voor dat de vragen aan 
mevrouw Bertrand worden gesteld, die op dit vlak alle voorbereidingen 
zal treffen. 
 

d'opinions en interne nous empê-
chent d'adopter une position offi-
cielle. La concertation se poursuit 
et chaque réunion du Conseil Eco-
fin est précédée d'une réunion de 
la direction générale Coordination 
et Affaires européennes (DGE) vi-
sant à couvrir et à harmoniser les 
positions de l'ensemble des col-
lègues, y compris ceux des ré-
gions. À partir du 1er janvier, la Bel-
gique présidera l'UE et pourra donc 
endosser le rôle de "honest broker" 
(médiateur impartial).  
 
Les sanctions font également par-
tie de la réforme. L'objectif de-
meure de contrer au maximum la 
fragmentation interne au sein de 
l'Union européenne. Dans prati-
quement tous les scénarios, les si-
mulations de la Commission euro-
péenne indiquent un effort annuel 
belge de 0,65 % durant la première 
période de mise en œuvre des 
nouvelles règles. Dans notre pro-
gramme de stabilité, nous inté-
grons un effort 0,8 %. En ce qui 
concerne les détails précis, je ren-
voie à la secrétaire d'État Bertrand.  
 

02.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, het was aan-

doenlijk te horen hoe u het had over het standpunt van België, maar er 
is helemaal geen Belgisch standpunt. U gaat naar die onderhandelin-
gen met lege handen. U wordt ook niet gedekt door uw collega's of 
door de deelstaten. Van een Belgisch standpunt, zoals u het ver-
woordde in uw antwoord, is helemaal geen sprake. Dat bestaat niet. 
Dat is zo omdat het samenwerkingsfederalisme helemaal niet werkt. 
 
Mijnheer de minister, als er dus geen nieuwe begrotingsregels zijn 
– die zijn er voor alle duidelijkheid nog niet – dan gelden natuurlijk de 
oude regels. Het is vandaag al duidelijk, gezien de cijfers waarover wij 
beschikken, dat België de zogenaamde Maastrichtnormen schendt en 
dat dit land onder de bestaande begrotingsregels in aanmerking komt 
voor het Europees strafbankje, uitgerekend op het moment waarop 
België Europees voorzitter wordt. 
 
Als de schijnwerpers op België zullen staan, zal de eerste minister het 
voorzitterschap van de Europese Unie waarnemen, maar dan zal blij-
ken dat hij een keizer zonder kleren is. België kan immers helemaal 
niet aantonen dat het aan de regels voldoet. Dat is natuurlijk bijzonder 
problematisch. 
 

02.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Le ministre parle d'une position 
belge, mais elle est inexistante. Il 
se présente aux négociations les 
mains vides et n'est couvert ni par 
ses collègues ni par les entités fé-
dérées. En l'absence de nouvelles 
règles budgétaires, ce sont les an-
ciennes qui sont évidemment appli-
cables. Précisément au moment où 
les projecteurs sont braqués sur la 
Belgique, ce pays brille par son ab-
sence de position et est très loin de 
satisfaire aux règles, ce qui posera 
assurément des problèmes.  
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Er is geen Belgisch standpunt en België voldoet ook helemaal niet aan 
deze regels. Heel dit dossier is dus bijzonder problematisch en we zul-
len het nauwgezet opvolgen als de regels vanaf 1 januari opnieuw in 
voege treden. Dit wordt immers vast en zeker een problematisch dos-
sier voor dit land. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Actualiteitsdebat over de fiscale aftrek voor kinderopvang en toegevoegde vragen van 

- Peter De Roover aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De fiscale aftrek voor kinderopvang" (55040048C) 
- Cécile Cornet aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Nationale 
Loterij) over "11.000 fouten in de aangiften van de kosten voor kinderopvang" (55040075C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Administratieve sancties door onvolledige of onjuiste aangifte omtrent 
kinderopvang" (55040121C) 
- Catherine Fonck aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De verwarring omtrent de aangifte van de kosten voor de kinderopvang" 
(55040319C) 

03 Débat d’actualité sur la déduction fiscale pour la garde d'enfants et questions jointes de 

- Peter De Roover à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Les déductions fiscales pour la garde d'enfants" (55040048C) 
- Cécile Cornet à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "11 000 erreurs pour la déclaration des frais de garde d’enfants" (55040075C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les sanctions administratives pour déclaration incomplète ou inexacte de frais 
de garde d'enfants" (55040121C) 
- Catherine Fonck à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La confusion sur la déclaration des frais de garde d'enfants" (55040319C) 
 

03.01  Wouter Vermeersch (VB): Mevrouw de voorzitster, ik verwijs 

naar de schriftelijke versie van mijn vraag. 
 
Vorige week schreef De Standaard dat zo'n 11.000 ouders een admi-
nistratieve sanctie dreigen te krijgen omwille van een onvolledige of 
onjuiste aangifte. Dit omdat ze te veel kosten voor kinderopvang op 
hun belastingaangifte hebben vermeld, vaak door onwetendheid over 
het maximale bedrag dat de fiscus toelaat, zijnde 14,40 euro per dag 
per kind. 
 
Hoewel de fiscus de nodige informatie bezit, vullen ze dit niet vooraf in 
op de fiscale fiche, waardoor ouders de totale kosten overnamen zon-
der rekening te houden met het maximumbedrag. Dit kan resulteren in 
een administratieve sanctie maar ook toekomstige aangiftes kunnen 
worden beïnvloed door deze overtreding. De belastingdienst belooft 
verbeteringen voor komende aangiftes, zoals vooraf invullen van rele-
vante codes, maar benadrukt dat ouders nog steeds verantwoordelijk 
zijn voor de juistheid van de gegevens, ondanks mogelijke hulp bij het 
invullen. 
 
Hoe reageert de minister van Financiën op deze situatie? Het hoge 
aantal ouders dat mogelijk een sanctie kan krijgen, wijst onmiskenbaar 
op problemen met de duidelijkheid van de aangifte. Hoe wil de minister 
deze kwestie aanpakken? 
'Voor dergelijke fouten worden in de praktijk geen boetes opgelegd', 
antwoordde de minister op vragen hierover in de plenaire vergadering 
van 23 november 2023. Heeft de minister ondertussen kunnen nagaan 

03.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Selon un article paru dans le  
quotidien De Standaard, quelque 
11 000 parents risqueraient une 
sanction administrative pour avoir 
mentionné par ignorance des frais 
de garde d'enfants excessifs dans 
leur déclaration fiscale, c'est-à-dire 
pour un montant supérieur au pla-
fond autorisé de 14,40 euros par 
jour et par enfant. Le fisc promet de 
préremplir les codes pertinents à 
l'avenir, mais souligne que les pa-
rents restent responsables de 
l'exactitude des données. 
 
Comment le ministre réagit-il à 
cette situation? Des amendes ont-
elles déjà été infligées dans ce cas 
spécifique? Dans l'affirmative, en-
visage-t-on de revoir ces amendes 
ou ces accroissements d'impôt 
pour les parents qui ont agi de 
bonne foi? Envisage-t-on d'intégrer 
des plafonds dans la procédure de 
déclaration par le biais de Tax-on-
web afin que les contribuables ne 
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of er in deze specifieke casus boetes werden opgelegd? En wordt er 
in dat geval overwogen om boetes of belastingverhogingen te herzien 
voor ouders die te goeder trouw handelden maar de verkeerde bedra-
gen hebben opgegeven? 
Zijn er plannen om in het aangifteproces via Tax-on-Web maxima in te 
bouwen, zodat het invullen van bedragen hoger dan het fiscaal toege-
stane simpelweg niet mogelijk is? Op die manier kunnen dergelijke si-
tuaties voorkomen worden. 
 

puissent plus remplir des montants 
supérieurs au maximum fiscal?  
 

03.02  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le ministre, le con-

texte est connu. Vous avez d’ailleurs eu l’occasion de répondre à une 
question d’actualité en séance plénière tout récemment. Vous aviez 
alors dit, concernant ces 11 000 familles potentiellement concernées, 
ʺqu’aucune amende n’est infligée en pratique pour de telles erreursʺ. 
Si je reviens sur le sujet, c’est parce que votre administration s’est ex-
primée dans la revue Mon Argent: ʺLes 10 894 parents ayant rendu 
une déclaration erronée n’ont pas tous une amende", rassure la porte-
parole du SPF Finances. "Seuls 409 se verront infliger un accroisse-
ment d’impôt en raison de plusieurs erreurs introduites dans leur dé-
claration.ʺ  
 
J’essaie de clarifier les choses. Alors que vous déclariez qu'il n'y aurait 
pas d'amende, je constate que la porte-parole de votre administration 
ne dit pas la même chose. Comme vous, je sais aussi qu’au niveau 
des différents bureaux de contrôle fiscal, la jurisprudence se construit 
et n’est pas toujours la même, à défaut d'une directive très claire de 
votre part et du SPF.  
 
Quelle est donc la bonne version, la vôtre ou celle de la porte-parole 
du SPF Finances? Peut-on garantir que les directives soient données 
pour qu’il n’y ait pas d’amende pour ces parents, comme vous l’aviez 
dit en plénière? Pour le futur, il y aura aussi tout l’enjeu des déclara-
tions à venir pré-remplies pour éviter ce genre de cafouillage qui met 
parfois les familles dans une situation de stress non négligeable en 
fonction de leur situation de revenus. 
 

03.02  Catherine Fonck (Les En-

gagés): U hebt gezegd dat er geen 
boetes opgelegd zouden worden in 
geval van een onjuiste aangifte met 
betrekking tot de fiscale aftrek voor 
kinderopvang. Uw administratie 
verduidelijkt echter dat van de 
10.894 ouders die een onjuiste 
aangifte ingediend hebben, er 
slechts 409 een boete opgelegd 
zullen krijgen.  
 
Bij gebrek aan een duidelijke richt-
lijn van de minister en de FOD va-
rieert de rechtspraak van fiscaal 
kantoor tot fiscaal kantoor.  
 
Wie moeten we nu geloven? U of 
de woordvoerster van de FOD Fi-
nanciën? Worden er richtlijnen ge-
geven om te voorkomen dat er ook 
maar één van die ouders een boete 
opgelegd krijgt? Dit soort geklungel 
kan bij de betrokken gezinnen tot 
veel stress leiden.  
 

Président: Marco Van Hees. 
Voorzitter: Marco Van Hees. 
 

 

03.03 Minister Vincent Van Peteghem: Collega's, ik heb daarop in-

derdaad al gewezen. Mevrouw Fonck, ik heb ook al gezegd wat er te 
zeggen viel, maar ik wil wel nog een aantal zaken verduidelijken. 
 
In eerste instantie is het goed dat vele honderdduizenden gezinnen en 
alleenstaanden jaarlijks gebruikmaken van de fiscale aftrek voor op-
vangkosten. Het is immers een zorgondersteuning die men kan krijgen 
voor de combinatie tussen het werk- en gezinsleven. Dat is ook de re-
den waarom we het bedrag van de ondersteuning de voorbije periode 
al tweemaal hebben verhoogd. Het bedroeg 11,20 euro in het begin 
van de legislatuur en vandaag bedraagt het 14,40 euro per dag per 
kind. Dat bedrag is in tegenstelling tot het verleden geïndexeerd, dus 
het zal elk jaar toenemen. 
 
In de aangifte voor het aanslagjaar 2022 hebben 512.307 belasting-
plichtigen de belastingvermindering voor de kinderopvangkosten aan-
gevraagd. Dat gebeurde niet enkel voor de klassieke kinderopvang, 
maar ook voor naschoolse activiteiten of vakantiekampen. 
  

03.03  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Je salue le fait que des 
centaines de milliers de ménages 
et de personnes isolées fassent 
usage de la déduction fiscale pour 
les frais de garde. Ils bénéficient 
ainsi du soutien nécessaire pour 
combiner la vie professionnelle et 
la vie familiale. C'est pourquoi nous 
avons déjà augmenté le montant à 
deux reprises au cours de la pé-
riode écoulée. Alors qu'il était de 
11,20 euros par jour et par enfant 
au début de la législature, il s'élève 
déjà à 14,40 euros à l'heure ac-
tuelle. Par ailleurs, ce montant sera 
toujours indexé. 
 
Dans la déclaration pour l'exercice 
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 d'imposition 2022, 512 307 contri-
buables ont sollicité la réduction 
d'impôt pour frais de garde d'en-
fants, tant pour la garde d'enfants 
classique que pour des activités 
extrascolaires ou des camps de va-
cances.  
 

Cette réduction d'impôt est un soutien précieux. Les informations pa-
rues dans la presse ne constituent donc pas une raison pour jeter cela 
par-dessus bord mais juste une incitation supplémentaire à impliquer 
tout le monde. Sur ces 512 307 dossiers en 2022, une correction a été 
apportée à 10 894 dossiers, soit 2 %. Le SPF a rectifié la déclaration 
fiscale de ces dossiers et a octroyé le montant maximum de la déduc-
tion afin d'assurer également une déclaration fiscale correcte à ces 
personnes. En pratique, aucune amende n'est infligée pour de telles 
erreurs. 
 

Deze belastingvermindering is een 
grote hulp. De informatie in de pers 
moet ons er net toe aanzetten ie-
dereen te sensibiliseren. In 10.894 
van de 512.307 dossiers in 2022 is 
de FOD overgegaan tot een recht-
zetting van de aangifte. Daarbij 
werd het maximumbedrag van de 
belastingvermindering toegekend. 
Voor dergelijke fouten worden er 
geen boetes opgelegd.   
 

Ook een effectieve verhoging van de belasting vindt niet plaats door 
fouten die enkel maar betrekking hebben op de aftrek voor opvangkos-
ten. De aftrek van opvangkosten heeft immers geen impact op de aan-
gegeven inkomsten. Wel zijn er natuurlijk gevallen waarin mijn admi-
nistratie van oordeel is dat een fout met betrekking tot de aftrek van 
kinderopvangkosten ervoor zorgt dat een onjuiste aangifte is ingediend 
in de zin van artikel 444 WIB92, die meetelt voor de rangbepaling in 
artikel 226 van WIB92.  
 

Des erreurs dans la déclaration de 
la déduction des frais de garde 
d'enfants n'entraînent pas en elles-
mêmes une majoration de l'impôt, 
puisqu'il n'y a pas d'impact sur les 
revenus déclarés. Dans certains 
cas, mon administration peut toute-
fois estimer qu'une erreur relative à 
la déduction des frais de garde 
d'enfants constitue une déclaration 
incorrecte au sens de l'article 444 
du CIR 92.  
 

La presse s'est également demandée pourquoi le montant plafond ne 
pouvait pas être repris sur les attestations fiscales. Ici aussi, il faut tenir 
compte d'une certaine complexité qui se cache derrière la déduction 
des frais de garde d'enfants. Par exemple, il est possible qu'un enfant 
se rende dans des institutions de garde différentes le matin et l'après-
midi. Dans ce cas, l'institution d'hébergement ne peut pas savoir si le 
montant fiscal maximum par jour a été dépassé. Le montant maximum 
varie également d'une année à l'autre même si tous les établissements 
d'accueil n'en sont pas pleinement conscients. Ce n'est donc qu'en 
combinant les apports des différentes institutions d'accueil que l'on ob-
tiendra une véritable idée de la manière de remplir sa propre déclara-
tion d'impôt. 
 

In de pers werd de vraag gesteld 
waarom het maximumbedrag niet 
op het fiscale attest vermeld kon 
worden. Als een kind in de ochtend 
en in de namiddag in verschillende 
opvangvoorzieningen wordt opge-
vangen, kan de voorziening echter 
niet weten of het fiscaal toegestane 
maximumbedrag per dag over-
schreden werd. Pas wanneer de 
bedragen van de verschillende op-
vangvoorzieningen worden ge-
combineerd, krijgt men zicht op de 
manier waarop men zijn belasting-
aangifte moet invullen.  
 

Daarom is het ook uitermate van belang dat er zoveel mogelijk fiches 
tijdig en correct elektronisch ingediend worden. Die verplichting heb-
ben we in 2021 ingevoerd om de FOD Financiën in staat te stellen om 
elke belastingplichtige die recht heeft op aftrek, effectief zijn of haar 
belastingvoordeel toe te kennen. 
 
Vanaf volgend jaar zal de FOD Financiën op basis van die ingediende 
fiches belastingplichtigen bijkomend assisteren bij het correct invullen 

Il est donc extrêmement important 
que le plus grand nombre possible 
de fiches soit transmis dans les dé-
lais et de manière correcte par voie 
électronique. Cela permet au SPF 
Finances d'accorder à chaque con-
tribuable l'avantage fiscal auquel il 
a droit. 
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van de aangifte. Daarbij wordt rekening gehouden met het maximum-
bedrag. Afhankelijk van de situatie waarin een belastingplichtige zich 
bevindt, zal hij nog moeten kiezen op welke wijze de aftrek voor de 
kinderopvangkosten voor hem het voordeligst is. 
  

À partir de l'année prochaine, le 
SPF Finances apportera aux con-
tribuables une aide supplémentaire 
pour remplir la déclaration d'impôt 
sur la base des fiches introduites, 
en tenant compte du montant maxi-
mum. En fonction de la situation, 
les contribuables devront encore 
choisir la manière dont la déduction 
est la plus avantageuse pour eux.  
 

La raison pour laquelle le remplissage automatique n'a pas été pos-
sible cette année, du moins pas encore, est que de nombreuses insti-
tutions d'accueil et organisations professionnelles ont déclaré qu'elles 
ne pouvaient pas faire le changement rapidement parce qu'elles ne 
disposent pas des capacités informatiques nécessaires à cet effet. 
Elles peuvent, en effet, invoquer la dispense légale prévue à l'article 
323/2, § 2, CIR 92 pour déposer le dossier par voie électronique. Ce-
pendant, cette procédure n'a pu être mise en œuvre cette année faute 
de dossiers déposés en nombre suffisant. 
 
Afin de mobiliser chacun à soumettre les attestations par voie électro-
nique dans les temps l'année prochaine, le SPF Finances a organisé, 
le 14 octobre dernier, un grand webinaire sur les fiches et l'utilisation 
des procédures électroniques. 
 

Een automatische invulling van de 
aangifte was dit jaar niet mogelijk 
omdat veel opvangvoorzieningen 
en beroepsorganisaties over onvol-
doende IT-capaciteit beschikken. 
Ze kunnen een beroep doen op de 
wettelijke vrijstelling voor de elek-
tronische indiening van het dossier, 
een procedure die dit jaar niet op-
gestart werd bij gebrek aan vol-
doende dossiers. De FOD Finan-
ciën heeft een webinar georgani-
seerd over de fiches en het gebruik 
van de elektronische procedures.  
 

Tijdens dit webinar werd een presentatie gegeven over de nieuwe richt-
lijnen en over de instrumenten die ter beschikking worden gesteld om 
de verplichting tot elektronische indiening van attesten te vergemakke-
lijken. Langs Nederlandstalige kant waren er 455 organisaties aanwe-
zig en langs Franstalige kant 371. 
 
Ik kan concluderen dat er in de pers toch wat onwaarheden werden 
geschreven. De FOD Financiën wil vooral verzekeren dat de aangifte 
correct wordt ingediend, zonder mensen daarbij te penaliseren. Vanaf 
volgend jaar zal het correct indienen van de aangifte nog verder wor-
den vereenvoudigd door vooraf ingevulde codes inzake de aftrek van 
kinderopvang. Uiteraard is daarvoor de correcte elektronische aangifte 
wel vereist, waarbij zowel mijn administratie als de opvanginstellingen 
momenteel alles doen om dit succesvol te laten verlopen. 
 

Lors du webinaire, de nouvelles 
lignes directrices et des outils ont 
été présentés afin de faciliter le dé-
pôt par voie électronique des attes-
tations. 455 organisations néerlan-
dophones et 371 organisations 
francophones y ont participé. 
 
J'en viens à ma conclusion. Des 
contrevérités ont été diffusées 
dans la presse. Le SPF Finances 
veut garantir que les déclarations 
sont introduites correctement, sans 
pénaliser les contribuables. À partir 
de l'année prochaine, des codes 
pré-remplis relatifs à la déduction 
pour garde d'enfants simplifieront 
encore la déclaration, à condition 
bien sûr que les attestations soient 
correctement introduites par voie 
électronique.  
 

Mon objectif reste clair: accompagner nos familles et nos célibataires 
dans leur équilibre entre travail et famille. Vous pouvez donc compter 
sur nous pour continuer à œuvrer pour offrir à chacun la prestation à 
laquelle il a droit. 
 

Ik wil het evenwicht tussen werk en 
gezin behouden. We ijveren ervoor 
dat iedereen de vergoeding krijgt 
waarop hij recht heeft.  
 

03.04  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, bedankt voor 

uw verduidelijkingen.  
 
U helpt een aantal geruchten de wereld uit, maar er blijven nog een 
aantal fundamentele problemen. Zo slaagt de fiscus er vandaag nog 

03.04  Wouter Vermeersch (VB): 

Plusieurs problèmes fondamen-
taux subsistent. Par exemple, à 
l'heure actuelle, le fisc ne parvient 
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altijd niet in om die gegevens van de verplichte attesten voor kinderop-
vang zelf te verzamelen, te verwerken en automatisch in de belasting-
aangifte in te voegen. Dat zou al een grote oplossing zijn voor veel 
problemen. Mensen moeten nu zelf aan de slag gaan en dat zorgt voor 
problemen. 
 
Ik weet niet, mijnheer de minister, of u zelf uw aangifte doet, wellicht 
niet. Het is nu zo dat men allerlei attesten toegestuurd krijgt via de post 
en daar staan niet altijd duidelijke instructies bij. Dat maakt het voor 
heel wat mensen complex en leidt tot fouten en discussies achteraf. 
De fiscus zou in de toekomst die gegevens zelf moeten verzamelen en 
verwerken. Als dat niet kan, moet het eenvoudiger worden voor de bur-
ger, voor de belastingplichtige om die gegevens te declareren. Dat zijn 
twee belangrijke werkpunten. Dergelijke discussies kunnen in de toe-
komst dan hopelijk vermeden worden. 
 

pas à rassembler lui-même les at-
testations obligatoires de garde 
d'enfants, à les traiter et à les insé-
rer automatiquement dans les dé-
clarations d'impôt. Les contri-
buables doivent dès lors le faire 
eux-mêmes et cela entraîne des 
problèmes. Ils reçoivent toutes 
sortes d'attestations par la poste, 
qui ne comportent pas toujours des 
instructions claires, ce qui rend les 
choses fort complexes. 
 
Si le fisc ne parvient pas à traiter 
lui-même ces données, il faut sim-
plifier la procédure de déclaration 
de celles-ci pour le contribuable.  
 

03.05  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le ministre, je vous 

remercie pour votre réponse.  
 
L'élévation des montants de déduction fiscale pour les frais de garde 
d'enfants est une bonne chose. Nous ne ferons jamais que l'appuyer 
et vous encourager à avancer encore plus loin.  
 
Vous dites que la presse a publié des informations incorrectes. Je 
pense ne pas avoir trahi l'expression de la porte-parole du SPF Fi-
nances qui, contrairement à vous, a confirmé qu'un certain nombre de 
familles seront sanctionnées avec des montants variant de 50 à 1 250 
euros. Sans doute me direz-vous que 409 familles sur les 10 894 qui 
ont rendu une déclaration, ce n'est pas beaucoup. Ce n'est cependant 
pas ce que vous aviez dit en séance plénière; vous vous étiez engagé 
à ce qu'aucune amende ne soit infligée pour des erreurs de ce type. 
Je me permets dès lors, monsieur le ministre, de dire que ce qui m'im-
porte, c'est que les familles soient traitées correctement et toutes de la 
même manière. 
 
Si des erreurs administratives sont commises, faites en sorte que vos 
propos soient d'application pour toutes les familles et qu'il n'y ait pas 
de disparité entre les bureaux. On sait que tous les bureaux n'ont pas 
la même jurisprudence qui se construit, mais donnez des directives 
pour qu'aucune sanction ne s'applique à ces familles pour de telles 
erreurs. Je trouve normal que l'engagement que vous avez pris en 
séance plénière s'applique pour chacune de ces familles concernées. 
 

03.05  Catherine Fonck (Les En-

gagés): In tegenstelling tot u heeft 
de woordvoerder van de FOD Fi-
nanciën bevestigd dat er wel dege-
lijk gezinnen zullen worden ge-
sanctioneerd, met boetes die vari-
eren van 50 tot 1.250 euro. Het zou 
gaan over 409 gezinnen op onge-
veer 11.000, maar in de plenaire 
vergadering had u zich ertoe ver-
bonden dat er geen enkele boete 
zou worden opgelegd. Als er 
sprake is van administratieve ver-
gissingen moeten alle gezinnen op 
dezelfde manier worden behan-
deld. U moet richtlijnen in dat ver-
band uitvaardigen.  
 

03.06  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 

minister, ik kom net uit de commissie voor Grondwet en Institutionele 
Vernieuwing en heb mijn vraag daardoor niet kunnen stellen. Ze zal 
echter zeker in het verlengde hebben gelegen van de vragen van de 
andere vraagstellers. Ik heb ook uw antwoord niet kunnen beluisteren 
en kan dus ook daarop geen commentaar geven. Ik weet echter wel 
dat wij op u rekenen, om ervoor te zorgen – misschien zal u dat nog 
vermelden in de repliek die u nog zal geven op de repliek van mevrouw 
Fonck – dat dergelijke pijnlijke zaken niet gebeuren. 
 
Wij zullen niet over een toeslagenaffaire zoals in Nederland spreken, 
want die grootteorde heeft het dossier gelukkig niet gehad. De gebeur-
tenis in Nederland moet ons echter wel wakker houden voor het feit dat 

03.06  Peter De Roover (N-VA): 

Nous comptons sur le ministre pour 
éviter de telles situations pénibles. 
L'affaire des allocations aux Pays-
Bas doit nous inciter à rester vigi-
lants quant au fait qu'une autorité 
publique peut parfois également se 
tromper pendant une période as-
sez longue, avec toutes les consé-
quences que cela implique. Je ne 
prétends pas que cela a été le cas 
en l'espèce. Les premières décla-
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een overheid soms ook behoorlijk lang in de fout kan gaan, met alle 
concrete gevolgen vandien. Ik herhaal dat ik niet beweer dat zulks hier 
het geval is geweest. Uw eerste verklaringen waren op dat vlak gerust-
stellend. Ik mag hopen dat u die koers in dat concrete dossier tot een 
goed einde kan brengen. 
 

rations du ministre ont été rassu-
rantes à cet égard. J'espère qu'il 
assurera une issue favorable à ce 
dossier.  
 

03.07 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, ik wil 

gewoon nog het volgende rechtzetten. Mevrouw Fonck, ik heb dit trou-
wens daarnet in mijn toelichting ook meegegeven. 
 
Ten eerste, iemand die enkel en alleen een fout heeft gemaakt op de 
code van de kinderopvang, zal nooit een boete hebben gekregen. Het 
is altijd de combinatie met andere fouten die ervoor zorgt dat iemand 
eventueel wel in die situatie kan terechtkomen. Hij of zij heeft daarbij 
ook in andere elementen een aantal zaken aangegeven die niet correct 
zijn, waardoor hij of zij boven een bepaald bedrag uitkomt. Eenmaal 
iemand boven een bepaald bedrag uitkomt, is het inderdaad mogelijk 
dat op basis van de vastgestelde afwijking een extra bedrag wordt ge-
vraagd. Op dat vlak is een juiste aangifte dus belangrijk, zoals ik daar-
net ook heb vermeld in mijn verwijzing naar artikel 226 in het wetboek. 
 
Ten tweede, het is belangrijk dat de overheid haar burgers helpt de 
belastingaangifte correct te doen. Wanneer wij vaststellen dat op basis 
van de cijfers en van de input die wij krijgen via fiches, de aangifte niet 
correct is, is het niet meer dan logisch dat wij helpen en ervoor zorgen 
dat de betrokkenen de correcte cijfers invullen. Dat geldt zowel voor de 
ene als voor de andere kant. De aangifte moet correct worden inge-
vuld.  
 
Voor alle duidelijkheid geef ik mee dat ik, toen ik de belastingbrief voor 
de eerste keer zelf moest invullen, hem ook fout heb ingevuld. Daar-
over ben ik heel eerlijk tegenover u. Achteraf heb ik van de belastingen 
een brief gekregen met de waarschuwing dat ik een code verkeerd had 
ingevuld. Ik heb dat bekeken en de aangifte alsnog volledig correct in-
gevuld. 
 
Dat is ook de taak van de overheid. Ze moet ervoor zorgen dat het er 
de volgende keer geen 10.000 meer zijn, maar weer veel minder, om-
dat ze weten hoe het systeem in elkaar zit. Ook dat is een deel van het 
werk dat we zullen moeten doen. Dat is exact wat er hier gebeurt. Die 
mensen zijn daar allemaal op gewezen, dat de informatie die wij heb-
ben niet in overeenstemming is met wat men heeft ingevuld op de aan-
gifte op dat punt.  
 

03.07  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Que les choses soient 
claires: un contribuable qui n'a 
commis une erreur qu'au niveau du 
code relatif à la garde d'enfants ne 
se sera jamais vu infliger une 
amende. Cela ne peut être le cas 
que si cette erreur est combinée 
d'autres. Il ou elle aura alors men-
tionné dans d'autres éléments cer-
taines données qui ne sont pas 
correctes, dépassant ainsi un mon-
tant déterminé. Le cas échéant, un 
montant supplémentaire pourra ef-
fectivement être réclamé sur la 
base de la divergence constatée. 
Une déclaration exacte est donc 
importante à cet égard. 
 
Par ailleurs, il est important que 
l'autorité publique aide ses ci-
toyens à remplir correctement leur 
déclaration fiscale si des irrégulari-
tés sont constatées sur la base des 
chiffres et des fiches. En toute hon-
nêteté, j'ai également rempli ma 
déclaration fiscale incorrectement 
lorsque j'ai dû le faire pour la pre-
mière fois. J'ai par la suite reçu un 
courrier d'avertissement afin de me 
permettre de corriger mon erreur. 
Telle est également la tâche de 
l'autorité publique.  
 

03.08  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le ministre, je 

prends note que vous ne vous êtes trompé qu'une seule fois en rem-
plissant votre déclaration fiscale.  
 
Les déclarations sont complexes. Je ne suis pas une experte. Vous 
êtes tous ici des experts en la matière. Il existe 800 codes au minimum. 
D'après vous, par rapport à ces codes et singulièrement ceux qui con-
cernent les frais de garde d'enfants, le SPF Finances ne sanctionne 
pas le contribuable qui commet une erreur de bonne foi. Mais tout porte 
sur l'interprétation de l'erreur de bonne foi. 
 
Tout le monde n'a pas le même niveau de formation. Cela peut-il arri-
ver de répéter la même erreur pour les gardes d'enfants? Peut-être 
bien que oui. Cela suffit-il pour sanctionner le contribuable? Je n'en 

03.08  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Het invullen van de belas-
tingaangifte is een complexe aan-
gelegenheid. Er zijn honderden co-
des. Als de FOD geen sanctie op-
legt aan de belastingplichtige die 
zich vergist maar te goeder trouw 
handelt, is alles een kwestie van in-
terpretatie. Wanneer men geen 
specialist is, is het mogelijk dat 
men steeds weer dezelfde fout 
maakt. Ik hoop dat de richtlijnen 
duidelijk zullen zijn.  
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suis pas si sûre.  
 
Je prends bonne note de votre réponse. J'espère en tout cas que les 
directives seront claires afin d'éviter toute interprétation à géométrie 
variable concernant ce point spécifique des frais de garde d'enfants. 
J'espère aussi que certaines familles, qui n'ont peut-être pas nécessai-
rement le même niveau de formation que d'autres familles, ne seront 
pas sanctionnées alors que, manifestement, elles n'auraient pas dû 
l'être. Monsieur le ministre, nous verrons. L'histoire nous le dira. J'es-
père votre attention et des directives claires pour tous les bureaux du 
SPF Finances. 
 
L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: Madame Fonck, vous gardez la parole pour une ques-
tion sur les potentielles conséquences négatives d'une augmentation 
de la taxe patrimoniale sur les ASBL. 
 

De voorzitter: Mevrouw Fonck, u 
hebt het woord voor een vraag over 
de mogelijke negatieve impact van 
een verhoging van de patrimoni-
umtaks op vzw's.  
 

03.09  Catherine Fonck (Les Engagés): Is er een probleem, mijnheer 

de minister?  
 

03.09  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Un problème, monsieur le 
ministre?  
 

03.10 Minister Vincent Van Peteghem: (…) 

 

 

03.11  Catherine Fonck (Les Engagés): Ja, maar we hebben het nu 

over een ander thema en u weet dat. 
 

 

03.12 Minister Vincent Van Peteghem: Ik probeer enkel aan te geven 

dat het belangrijk is dat …  
 
Ons systeem zorgt ervoor dat we de gezinnen tot 14,40 euro onder-
steunen voor de opvang. Maar er zijn twee aspecten. Enerzijds is het 
belangrijk dat we ondersteunen en dat de belastingaangifte correct ge-
beurt. Dat betekent ook dat wanneer een kind voor één uur naar de 
middagopvang gaat en de ouders daarvoor 2 euro betalen, zij geen 
14 euro belastingaftrek kunnen krijgen. Wij ondersteunen wat er effec-
tief betaald wordt, maar moeten dat niet extra ondersteunen. Ander-
zijds moeten we ervoor zorgen dat iedereen daarvan gaat gebruikma-
ken. Dat is ook de vraag die de heer Vermeersch daarnet terecht aan 
mij stelde. We moeten immers wel zorgen dat de fiches in orde zijn, 
zodat dit kan gebeuren. De opvang moet het kunnen regelen. 
 
Dat bestond vroeger niet. We hebben dat in 2021 ingevoerd en in 2022 
hebben we vastgesteld dat de crèches nog niet mee waren. We heb-
ben er nu dus voor gezorgd dat voor 2023, aanslagjaar 2024, er een 
hele groep crèches, kinderopvangen, speelpleinwerkingen en anderen 
mee zullen zijn in dat verhaal en zullen weten op welke manier de fi-
ches moeten worden ingediend. Zo zullen we ervoor kunnen zorgen 
dat wie ze vandaag misschien nog niet invult, bij de volgende aangifte 
misschien geholpen zal worden en automatisch recht zal hebben op 
de ondersteuning, die we terecht aan al die gezinnen en alleenstaan-
den met kinderen geven. 
 

03.12  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Je voudrais encore y 
ajouter que la garde d'enfants doit 
être assortie d'un soutien correct, 
c'est-à-dire en fonction des dé-
penses réelles. De plus, nous de-
vons faire en sorte que tous ceux 
qui ont droit à la déduction, puis-
sent l'appliquer. Comme nous 
avons constaté que les structures 
d'accueil n'étaient pas toutes en 
état de rédiger des fiches cor-
rectes, nous avons fait le néces-
saire pour que les choses soient 
réglées pour 2023 (exercice d'im-
position 2024).  
 

03.13  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le président, nous 03.13  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Het incident werd gesloten 
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étions toujours dans le débat précédent. Il y a eu une petite permuta-
tion. 
 

en we moeten het Reglement nale-
ven. Ik kan er niets meer aan toe-
voegen. 
 

Le président: J'ai remarqué. Pour une ultime réplique, vous avez la 
parole. 
 

De voorzitter: Edoch, het Parle-
ment heeft het laatste woord.  

03.14  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le président, je ne 

vais rien ajouter. Je pensais que l'incident était clos et il me semble 
qu'il faut respecter le Règlement. Quand la question est clôturée, je ne 
peux ajouter quoi que ce soit. 
 

 

Le président: Mais en même temps, le Parlement a le dernier mot. Je 
note que vous n'avez rien à ajouter. Nous passons à la question sui-
vante. 
 

De voorzitter: Ik noteer dat u er 
niets meer aan toe te voegen hebt.  
 

03.15  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le président, je res-

pecte le Règlement du Parlement et quand un sujet est clos, il est nor-
malement clos. 
 

 

04 Question de Catherine Fonck à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "Les potentielles conséquences négatives d'une augmentation de la 
taxe patrimoniale sur les ASBL" (55038625C) 

04 Vraag van Catherine Fonck aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De mogelijke negatieve impact van een verhoging van de patrimonium-
taks op vzw's" (55038625C) 
 

04.01  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le ministre, je viens 

vers vous pour une question à propos de laquelle nous avons déjà eu 
de nombreuses discussions en commission sur le projet de loi. Je sais 
que la majorité veut mettre la pression maximale pour qu'il soit examiné 
demain, et qu'aucun consensus n'est intervenu à ce sujet  en confé-
rence des présidents. C'est vraiment très important, raison pour la-
quelle je reviens vers vous. Vous avez décidé d'augmenter la taxe pa-
trimoniale sur les ASBL, en protégeant les plus petites et en protégeant 
un certain nombre de secteurs. Vous savez qu'au cours de nos discus-
sions, j'avais beaucoup plaidé en faveur des entreprises de travail 
adapté, pour lesquelles on a pu obtenir une modification, ainsi que pour 
le secteur socioculturel et les refuges pour animaux.  
 
Mais lors de nos débats en commission, je vous ai cru sur le fait que le 
secteur de l'enseignement serait protégé. Cependant – je pense que 
vous en êtes directement informé – il semble bien, malgré vos propos 
sur le fait que ce secteur connaîtrait une neutralisation de cette taxe, 
que ce ne soit pas complètement le cas. J'ai une série d'informations 
qui me parviennent à la fois du SeGEC et du Katholieke Onderwijs 
Vlaanderen. Selon ces informations, vous êtes également directement 
sollicité par le Katholieke Onderwijs Vlaanderen, puisque les ASBL 
Pouvoirs organisateurs (PO) de l'enseignement sont en fait directe-
ment touchées par cette taxe, malgré ce que vous avez affirmé lors du 
travail en commission sur votre projet de loi. En fait, l'enseignement 
communautaire, communal et provincial n'est en rien soumis à cet im-
pôt sur le patrimoine, à l'inverse de l'enseignement libre subventionné, 
qui l'est en partie. 
 
Clairement, le secteur de l'enseignement n'interprète donc pas votre 
projet de loi comme vous. Vous aviez déclaré qu'il n'y aurait aucun 
problème pour l'enseignement. Votre interprétation est-elle remise en 

04.01  Catherine Fonck (Les En-

gagés): We hebben in de commis-
sie uitvoerig gediscussieerd over 
het wetsontwerp. De meerderheid 
wil dat het morgen besproken 
wordt, ook al werd er daarover 
geen consensus bereikt in de Con-
ferentie van voorzitters. 
 
U hebt beslist om de patrimonium-
taks op vzw's te verhogen, waarbij 
de kleinste vzw's en een aantal 
sectoren beschermd worden. We 
zijn erin geslaagd een wijziging te 
verkrijgen voor de maatwerkbedrij-
ven, de sociaal-culturele sector en 
de dierenasielen. 
 
Ik heb u geloofd toen u zei dat het 
onderwijs vrijgesteld zou worden 
van die taks. Dat is niet helemaal 
het geval, volgens het secretariaat-
generaal van het katholieke onder-
wijs in de Franse en de Duitstalige 
Gemeenschap (SeGEC) en vol-
gens Katholiek Onderwijs Vlaande-
ren. Het gemeenschaps-, het ge-
meentelijk en het provinciaal on-
derwijs zijn niet aan die patrimoni-
umtaks onderworpen, maar het ge-
subsidieerd vrij onderwijs is dat 
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question? Le Katholiek Onderwijs Vlaanderen a envoyé un argumen-
taire très lourd, me semble-t-il. Je ne suis pas une technicienne mais, 
personnellement, j'ai trouvé que c'était un argumentaire très fort. 
 
Par ailleurs, les réserves financières des ASBL Pouvoirs organisateurs 
(PO) de l'enseignement servent principalement à investir dans la réno-
vation des infrastructures scolaires. Or, on connaît la vétusté des in-
frastructures et l'importance des investissements énergétiques et cli-
matiques qui sont indispensables. À travers tout cela, il y aura égale-
ment, nous dit-on, l'accroissement de la pression fiscale sur l'ASBL. 
 
Monsieur le ministre, c'est un peu un appel au secours que je viens 
vous adresser. Comme je vous l'ai dit, les arguments du secteur me 
semblent extrêmement pointus et forts. Qu'en est-il? Vous nous avez 
garanti le contraire lors de la commission portant sur votre projet de loi. 
Qu'en est-il par rapport à la pression fiscale pour ce qui concerne l'en-
seignement libre subventionné, qu'il soit francophone ou néerlando-
phone?  
 

daarentegen deels wel. 
 
De onderwijssector interpreteert 
uw wetsontwerp niet op dezelfde 
manier als u. Blijft u erbij dat er 
geen enkel probleem is voor het 
onderwijs, terwijl Katholiek Onder-
wijs Vlaanderen het tegendeel be-
weert en een lijst met zeer sterke 
argumenten overgemaakt heeft? 
 
De financiële reserves van de 
vzw’s van de inrichtende machten 
van het onderwijs dienen hoofdza-
kelijk voor de renovatie van de 
schoolinfrastructuur, die vaak oud 
is en niet energiezuinig. Als gevolg 
van deze hervorming zou de fiscale 
druk op die vzw’s stijgen. Wat is 
daar van aan?  
 

04.02  Vincent Van Peteghem, ministre: Monsieur le président, ma-

dame Fonck, jusqu'à présent, la réforme des taxes patrimoniales a fait 
l'objet de discussions approfondies au sein de cette commission et, 
normalement, demain ou la semaine prochaine, le vote interviendra en 
séance plénière. Je trouve un peu étrange que toutes les discussions 
que nous avons eues à ce sujet soient reprises ici aujourd'hui dans les 
questions orales. Nous avons déjà eu des discussions approfondies 
au sein de cette commission. 
 

04.02 Minister Vincent Van Pe-

teghem: Over de hervorming van 
de patrimoniumtaks werden er in 
deze commissie grondige discus-
sies gevoerd en volgende week zal 
ze besproken worden in de ple-
naire vergadering. Het is vreemd 
om die debatten opnieuw te voeren 
door middel van mondelinge vra-
gen.  
 

04.03  Catherine Fonck (Les Engagés): Allez monsieur le président! 

Il y a de nouveaux éléments d'actualité, monsieur le ministre! 
 
Franchement! Vous renvoyez cela d'un revers de la main! Je peux vous 
dire que la première chose que je vais faire sera de téléphoner à nou-
veau aux secteurs de l'enseignement, et en Flandre et du côté franco-
phone, afin de leur expliquer à quel point vous êtes intéressé et attentif 
à leur situation. 
 
Il y a un argumentaire long et précis. Je pourrais vous en donner lec-
ture ici en entier, mais je ne l'ai pas fait sachant que vous l'avez reçu. 
Ici, j'ai de nouveaux éléments qui n'étaient clairement (selon mes in-
formations) ni à votre disposition ni à celle du Parlement lorsque les 
débats sur ce projet de loi se sont tenus en commission.  
 
Votre réponse est pratiquement,… Monsieur le ministre, ce que je dois 
donc retenir de ce qui se passe aujourd'hui, c'est que cela ne vous 
importe en rien! Je prends acte que, malgré vos propos qui affirmaient 
que cet axe ne se répercuterait pas sur l'enseignement, malgré les ar-
gumentaires et les nouveaux éléments fournis, vous considérez sans 
importance aucune l'impact en terme de fiscalité, qui est en outre dis-
criminatoire, sur l'enseignement libre subventionné néerlandophone et 
francophone. 
 
Permettez-moi de vous dire que, malgré tout le respect que je vous 
dois, votre réponse est particulièrement inacceptable et désobligeante! 

04.03  Catherine Fonck (Les En-

gagés): De Vlaamse en Franstalige 
onderwijssectoren hebben een 
lange en nauwkeurige opsomming 
van hun argumenten gegeven met 
daarin nieuwe elementen die tij-
dens de debatten over dit wetsont-
werp in de commissie niet beschik-
baar waren voor het Parlement, 
noch voor uzelf. Uit uw antwoord 
blijkt dat u daar helemaal geen 
boodschap aan hebt! U blijft maar 
aanvoeren dat deze taks geen ge-
volgen zal hebben voor het onder-
wijs, terwijl dat wél zo zal zijn en dit 
bovendien discriminerend zal wer-
ken ten aanzien van het Neder-
landstalig en Franstalig vrij  
gesubsidieerd onderwijs.  
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
Le président: M. Vandenbroucke n'est pas là pour poser sa question n° 55039122C. 
 

05 Vraag van Sander Loones aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding 

en Nationale Loterij) over "De opbrengst uit Euroclear" (55039232C) 

05 Question de Sander Loones à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "Les recettes tirées d'Euroclear" (55039232C) 
 

05.01  Sander Loones (N-VA): Mijnheer de minister, over Euroclear 

hebben wij al een aantal keren een debat gevoerd. Het Rekenhof 
meent dat er een budgettair risico verbonden is met de wegens de oor-
log in Oekraïne bevroren Russische tegoeden. 
 
Ten eerste, kunt u nog eens de meest actuele cijfers geven? Wat wordt 
precies gebudgetteerd? Wat is de raming? Zijn er nog verschuivingen 
op handen? 
 
Ten tweede, vandaag berichtte De Tijd over de besprekingen ter zake 
in de Europese Unie. De Europese Commissie wil namelijk die midde-
len gebruiken om het herstel in Oekraïne te financieren, een thema 
waar we al over van gedachten hebben gewisseld. 
 
U hebt erop gewezen dat zo'n maatregel niet alleen juridische risico's 
inhoudt, maar ook risico's voor het financiële systeem en laten uitschij-
nen dat een beslissing in die richting alleszins niet voor volgend jaar 
hoeft te worden verwacht. Als ik de persberichten lees, krijg ik toch een 
andere indruk. We stellen vast dat de Europese Commissie volop juri-
dische teksten bespreekt, weliswaar achter gesloten deuren en in de 
grootst mogelijke discretie. Dat is trouwens terecht omwille van de sta-
biliteit van het financiële systeem. Hoe dan ook heeft het er alle schijn 
van dat de Europese Commissie daar volop mee bezig is. 
 
Zo'n maatregel zou alleszins een zeer grote budgettaire impact heb-
ben. Tegenover de 1,7 miljard opbrengsten staat al een hele reeks 
aangegane engagementen. Als wij die niet kunnen bekostigen met die 
opbrengsten, dan moet men al snel honderden miljoenen via de regu-
liere middelen in de begroting vinden. 
 
Bevestigt u wat in de pers staat, namelijk dat de Europese Commissie 
wel degelijk naarstig voortwerkt aan het juridisch kader om de opbreng-
sten uit de bevriezing van de Russische tegoeden te europeaniseren? 
 

05.01  Sander Loones (N-VA): 

Selon la Cour des comptes, il 
existe un risque budgétaire lié aux 
avoirs russes gelés en raison de la 
guerre en Ukraine. 
 
Quels sont les chiffres les plus ré-
cents? Est-il exact que l'Union eu-
ropéenne travaille d'arrache-pied 
et à huis clos à l'élaboration de 
textes juridiques visant à ramener 
ces fonds en Europe afin de finan-
cer la relance en Ukraine? Cela au-
rait un impact budgétaire considé-
rable, car toute une série d'engage-
ments ont déjà été pris qui seraient 
financés par ces fonds.  
 

05.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Loones, Euroclear 

rapporteert sinds het begin van het conflict in Oekraïne op zijn website 
zeer transparant over de impact van de bevriezing van Russische te-
goeden op de resultaten. Zo kan uit de publicatie van de resultaten 
voor het jaar 2022 worden opgemaakt dat de winst voor belasting uit 
de bevriezing van de Russische tegoeden 794 miljoen euro bedraagt. 
Dat betekent dat de belastinglast tegen een tarief van 25 % in de ven-
nootschapsbelasting uitkomt op 197 miljoen euro. 
 
Voor 2023 werden op 26 oktober de resultaten na het derde kwartaal 
bekendgemaakt. In de eerste drie kwartalen van 2023 leidde de be-
vriezing van de Russische tegoeden tot een winst voor belasting van 

05.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Euroclear fait rapport en 
toute transparence quant à l'impact 
du gel des avoirs russes sur les ré-
sultats. Pour l'année 2022, le gel 
des avoirs russes représentait, 
avant impôt, un gain de 794 mil-
lions d'euros. L'impôt des sociétés 
de 25 % appliqué sur ce montant 
s'élevait à 197 millions d'euros. Du-
rant les trois premiers trimestres de 
2023, le gel des avoirs russes a 
rapporté un gain avant impôt de 
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2,96 miljard euro. Op basis van die publicatie en van de halfjaarresul-
taten is de standaard stijgende trend van de winst uit Russische tegoe-
den bij Euroclear waarneembaar. Die stijging is geëxtrapoleerd om de 
winst uit de bevriezing van Russische tegoeden voor de gehele jaren 
2023 en 2024 te bepalen. In 2023 wordt de totale winst uit de bevrie-
zing van Russische tegoeden op die manier geraamd op 4,4 miljard 
euro in 2023 en 6,8 miljard euro in 2024. 
 
Het is echter altijd moeilijk om te ramen wanneer de belasting die drukt 
op winsten, zal worden betaald, hetzij via voorafbetalingen, hetzij via 
de kohieren. Mijn administratie hanteert inzake de vennootschapsbe-
lasting daarom een herverdeelsleutel, met name een opdeling tussen 
een ontvangst van 85 % van de geraamde winst via voorafbetalingen 
en een ontvangst van 15 % via de kohieren. 
 
De raming van de inkomsten volgens die methodiek is dan ook als 
volgt. Voor 2022 gaat het om 85 % van 197 miljoen euro. Voor 2023 
gaat het om een bedrag van 965 miljoen euro of 85 % van 1,1 miljard 
euro, en de resterende 15 % van 197 miljoen van 2022. Voor 2024 zit-
ten we aan 1,6 miljard euro, wat 85 % is van 1,7 miljard euro plus 15 % 
van 1,1 miljard euro. 
 
De regering koppelde die geraamde inkomsten in de vennootschaps-
belasting uit de bevriezing van Russische tegoeden inderdaad altijd 
rechtstreeks aan uitgaven die België doet in het kader van het conflict 
in Oekraïne. Die lijn hebben we aangehouden sinds de invoering van 
de sancties na de inval en die blijven we ook nu volgen. 
 
Op Europees niveau zijn er wel besprekingen bezig, maar die hebben 
nog niet geleid tot een uitkomst. Voor ons zijn er een aantal belangrijke 
elementen. Ten eerste moet het een juridisch stabiele en haalbare in-
greep zijn. Ten tweede mag de financiële stabiliteit niet in het gedrang 
komen, want Euroclear is een systemische organisatie in onze financi-
ele sector. Ten derde pleiten we voor een level playing field, waarbij er 
stappen zouden worden gezet op het hoogst mogelijk niveau. Voor ons 
is dat het G7-niveau of het Europees niveau. 
 
Wat de uitkomst zal zijn en hoe een en ander georganiseerd wordt, 
moet nader worden besproken. Dat is vandaag nog niet aan de orde 
en daar kan ik ook geen verdere details over geven. 
 

2,96 milliards. Partant de la ten-
dance à la hausse constatée au ni-
veau de ces gains, le gain total est 
estimé à 4,4 milliards d'euros pour 
2023 et à 6,8 milliards d'euros pour 
2024. Le moment où cet impôt sera 
payé est difficile à prévoir. C'est 
pourquoi l'administration se base 
sur une clé de répartition de 85 % 
des gains estimés par le biais des 
versements anticipés et une re-
cette de 15 % par le biais de l'enrô-
lement. 
 
Pour l'année 2022, on table donc 
sur 85 % de 197 millions d'euros. 
Pour 2023, on arrive à un montant 
de 965 millions d'euros, soit 85 % 
de 1,1 milliard d'euros, ainsi que 
les 15 % restants des 197 millions 
d'euros de 2022. Pour 2024, nous 
sommes à 1,6 milliard d'euros, soit 
85 % de 1,7 milliard d'euros, plus 
15 % de 1,1 milliard d'euros. Ces 
recettes estimées ont été directe-
ment couplées aux dépenses con-
senties par la Belgique dans le 
cadre du conflit en Ukraine. 
 
Des discussions ont effectivement 
lieu à l'échelon européen. Nous es-
timons que cette opération doit être 
faisable et stable sur le plan juri-
dique. La stabilité financière doit 
être garantie car Euroclear est une 
organisation systémique dans 
notre secteur financier. Nous plai-
dons également en faveur de 
règles du jeu équitables, accompa-
gnées de mesures au niveau du 
G7 et à l'échelon européen.  
 

05.03  Sander Loones (N-VA): Dank voor de detailcijfers, ik wist niet 

dat ze op de website van Euroclear stonden. In de toekomst moet ik u 
die vraag dus niet meer stellen. De aangehaalde bedragen zijn overi-
gens consistent met wat u eerder tijdens de begrotingsbespreking hebt 
gegeven. 
 
Uw bezorgdheid voor een Europese aanpak zijn terecht. Ik ga er wel 
van uit dat u volledig geïnformeerd wordt door de eerste minister. In de 
pers konden we lezen dat de juridische constructie die wordt uitge-
dacht, alleen gedeeld wordt met de leden van de Europese Raad van 
regeringsleiders en staatshoofden. Ik ga ervan uit dat de heer De Croo 
de intelligentie heeft om dat met de expert op het terrein te delen. De 
heer De Croo is ooit wel minister van Financiën geweest, maar op het 
moment lijkt hij meer minister van Buitenlandse Zaken. Maar dat is een 
andere discussie. 
 

05.03  Sander Loones (N-VA): 

Merci pour ces informations, je ne 
savais pas que ces chiffres étaient 
disponibles. Je suppose que le pre-
mier ministre De Croo, qui, en tant 
que chef du gouvernement, est 
tenu informé de la construction ju-
ridique que l'on veut mettre en 
place au niveau européen, parta-
gera ces informations avec le mi-
nistre compétent.  
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De stijgende olieprijzen" (55039285C) 

06 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "La hausse des prix du pétrole" (55039285C) 
 

06.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 

minister, sta mij toe mijn vraag te actualiseren. Ze is ondertussen im-
mers enigszins achterhaald. 
 
De prijzen zijn gedaald. Begin oktober 2023 stelden wij vast dat Sa-
oedi-Arabië en Rusland aankondigden dat zij hun beperkingen voor de 
olietoevoer zouden behouden tot eind 2023. Door die maatregelen za-
ten de olieprijzen toen in een stijgende lijn. Daardoor namen ook de 
prijzen van onder andere diesel, benzine en stookolie toe. 
 
Ondertussen dalen de internationale olieprijzen al opnieuw, onder an-
dere door de vertraagde groei in China en een aantal macro-economi-
sche problemen. Nochtans merkt de consument daar weinig van aan 
de pomp. Er is wel een daling merkbaar, zij het niet in verhouding tot 
de daling die op de internationale oliemarkten plaatsvindt. Dat komt 
door het cliquetsysteem. Prijsstijgingen worden ten volle doorgere-
kend. Prijsdalingen blijven haperen, omdat de accijnzen hoger worden 
geklikt. 
 
Mijnheer de minister, mijn vraag blijft dus overeind. Wat zal u doen, om 
toekomstige prijsstijgingen aan te pakken en de aanhoudende belas-
tingstijgingen op brandstoffen te keren? 
 

06.01  Wouter Vermeersch (VB): 

En raison du système de cliquet, 
les hausses de prix sont entière-
ment répercutées. En revanche, 
les baisses de prix tardent à se 
faire ressentir, en raison de l'activa-
tion du cliquet à un niveau plus 
élevé et de son effet sur les ac-
cises. 
 
Qu'entreprendra le ministre pour 
remédier aux futures hausses de 
prix et pour enrayer les augmenta-
tions incessantes des taxes sur les 
combustibles?  
 

06.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Vermeersch, uw update van de vraag geeft ook enigszins aan in 
welke situatie wij ons vandaag bevinden. De prijzen van de brandstof-
fen bevinden zich vandaag op een niveau dat maakt dat een ingreep 
van de overheid niet nodig is. Op dit moment is een accijnsverlaging, 
waarop u doelt, in elk geval niet aan de orde. 
 

06.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Les prix des carburants 
se situent aujourd'hui à un niveau 
qui ne requiert pas d'intervention 
des pouvoirs publics. Une réduc-
tion des accises n'est pas à l'ordre 
du jour actuellement.  
 

06.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, ik had mijn 

vraag geactualiseerd, om te wijzen op het perverse effect van het cli-
quetsysteem. U gaat daaraan wijselijk voorbij door te stellen dat de 
regering de accijnzen niet zal verlagen. Dat neemt echter niet weg dat 
elke prijsstijging wordt doorgerekend en dat elke daling deels wordt 
afgeroomd door de Staat. Dat komt de staatskas en de regering na-
tuurlijk goed uit. 
 
Wij zijn en blijven van mening dat prijsdalingen ten volle moeten wor-
den doorgerekend aan de burger en dat de burger die daling ook ten 
volle moet voelen wanneer hij aan de pomp staat. Dat is vandaag niet 
het geval. Op een sluipende, perverse wijze worden de accijnzen aan 
de pomp dus systematisch verhoogd. De auto is en blijft voor Vivaldi 
de melkkoe van de staatskas. Wij zullen niet nalaten dat voldoende te 
herhalen. 
 

06.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Nous maintenons que lorsqu'ils 
font le plein de carburant, les ci-
toyens doivent ressentir pleine-
ment la baisse des prix, ce qui n'est 
pas le cas actuellement. Le prix à 
la pompe comprend une augmen-
tation systématique et insidieuse 
des accises. Pour la Vivaldi, la voi-
ture reste la vache à lait de l'État.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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07 Samengevoegde vragen van 

- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De uitgifte van een nieuwe staatsbon in december" (55039288C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De opbrengst van de staatsbon" (55039437C) 
- Peter De Roover aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De nieuwe staatsbon" (55039924C) 
- Peter De Roover aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het profiel van de intekenaars op de staatsbon" (55040397C) 

07 Questions jointes de 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "L'émission d'un nouveau bon d'État en décembre" (55039288C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les recettes issues du bon d'État" (55039437C) 
- Peter De Roover à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le nouveau bon d'État" (55039924C) 
- Peter De Roover à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le profil des souscripteurs au bon d'État" (55040397C) 
 

07.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, sta me toe 

deze achterhaalde vragen wat te actualiseren. 
 
In september zei u bij VTM het volgende: "Als de grootbanken geen 
hogere rentes bieden, komt er begin december een nieuwe staatsbon." 
De banken hebben voor alle duidelijkheid ofwel niet ofwel te laat, maar 
vooral veel te weinig gereageerd. Er zijn weliswaar staatsbonnen uit-
gegeven in december, maar dat waren geen eenjarige staatsbonnen, 
laat staan staatsbonnen met een verlaagde roerende voorheffing. U 
hebt het grote publiek in september dus op het verkeerde been gezet, 
mijnheer de minister. 
 
Ik heb nog een aantal vragen over deze staatsbonnen. Ten eerste ant-
woordde u in De Zondag op de vraag wat dit opbrengt voor de over-
heid, dat het op korte termijn 60 à 70 miljoen euro aan roerende voor-
heffing zou zijn. In de tabel afwerking begrotingsopmaak, die op 10 ok-
tober aan de parlementsleden werd bezorgd, staat echter onder de 
noemer 'compensaties nieuw beleid' op regel 33 'staatsbon' een be-
drag van 100 miljoen euro ingeschreven. Kunt u nog eens grondig toe-
lichten waar dat verschil ligt tussen deze twee bedragen uit De Zondag 
en de officiële tabellen van de regering? 
 
Als we de actualiteit mogen geloven, en die wordt ook bevestigd door 
de heer Deboutte, komt er in 2024 opnieuw een staatsbon met een 
looptijd van 1 jaar. Dat heeft Jean Deboutte, de directeur van het Fe-
deraal Agentschap van de Schuld, bevestigd. Het agentschap wil met 
die éénjarige staatsbon volgend jaar 13,5 miljard euro ophalen. De 
vraag van 13,5 miljard is dus of de nieuwe staatsbon opnieuw een ver-
laagde roerende voorheffing zal hebben. Is daarover een akkoord bin-
nen de regering? Hoe ziet u dat naar de banken toe? Als dat opnieuw 
een succes zou worden, niet voor de rente voor de kleine spaarder 
want daarvoor was het nooit een succes, en er veel miljarden worden 
opgehaald, zullen er opnieuw veel miljarden wegvloeien van de ban-
ken. U hebt echter altijd gewaarschuwd voor de stabiliteit van de ban-
ken. Hoe ziet u dat effect bij de eventuele uitgave van een nieuwe 
staatsbon? 
 

07.01  Wouter Vermeersch (VB): 

En septembre, le ministre a déclaré 
qu'il y aurait un nouveau bon d'État 
en décembre si les grandes 
banques n'offraient pas des taux 
d'intérêt plus élevés. Les grandes 
banques ont fait la sourde oreille et 
les bons d'État de décembre 
n'avaient pas une durée d'un an et 
ne bénéficiaient pas non plus d'un 
précompte mobilier réduit. Dans 
De Zondag, le ministre a estimé 
que le précompte mobilier rappor-
terait entre 60 et 70 millions d'eu-
ros, alors que les tableaux budgé-
taires officiels font état de 100 mil-
lions d'euros. Comment cette diffé-
rence s'explique-t-elle?  
 
M. Jean Deboutte, le directeur de 
l'Agence Fédérale de la Dette, in-
dique qu'en 2024, il y aura un nou-
veau bon d'État à un an par lequel 
l'agence souhaite lever 13,5 mil-
liards d'euros. Ce bon d'État sera-
t-il assorti d'un précompte mobilier 
réduit? Si ce bon d'État est un suc-
cès, des milliards d'euros de dé-
pôts bancaires seront à nouveau 
drainés vers ce bon d'État. Ce phé-
nomène ne menace-t-il pas la sta-
bilité des banques?  
 

07.02  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de minister, ik heb mijn 

vraag ingediend toen wij dachten dat er dit jaar nog een staatsbon met 

07.02  Peter De Roover (N-VA): 

Le bon d'État assorti d'un taux 
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een looptijd van een jaar kwam. Er komen immers vier keer per jaar 
formules uit die doorgaans weinig aandacht wekken.  
 
Het gaat over de staatsbon met een rente van 2,8 %, omdat u maar 
15 % roerende voorheffing toepast. Daardoor kunt u natuurlijk extra in-
komsten aan roerende voorheffingen inschrijven. Die staatsbon heeft 
22 miljard euro opgeleverd, terwijl die omvang niet de bedoeling was. 
Hij heeft vooral pijn gedaan aan kleine banken. Wij hebben het daar-
over al gehad. Aangezien nu de indruk wordt gewekt dat dat toch wel 
een interessante formule is om na nieuwjaar nog eens uit te voeren, 
heb ik enkele vragen.  
 
Weet u in hoeverre de kleine banken een dergelijke stresstest – het is 
immers een stresstest maal vier of vijf – aankunnen? Is het in het be-
lang van onze financiële stabiliteit om net de retailbanken, waar de 
klanten nog behoorlijk terechtkunnen voor persoonlijk advies en voor 
de broodnodige kredietverlening, bijvoorbeeld voor de aanschaf van 
een huis, pijn te doen? 
 
Naar aanleiding van de vorige staatsbon vroeg ik of wij nu een wijziging 
krijgen in het beleid om de overheidsschulden op langere termijn te 
herfinancieren. Als u nog eens een staatsbon in dezelfde formule gaat 
uitvoeren, dan gaan wij toch echt een andere richting uit met de finan-
ciering van de overheidsschulden. Daar gaat het immers over. U hebt 
die staatsbons nodig om de overheidsschulden te financieren, weze 
het niet in die ordegrootte.  
 
Dat brengt mij bij de derde vraag. In welke mate wilt u eigenlijk een 
soort alternatieve bank worden? Moet de overheid de rol van de bank 
overnemen? Normaal dienen staatsbons voor de financiering van de 
overheidsschulden, maar u bent een stap verder aan het gaan. U bent 
nu bankje aan het spelen. Is het de bedoeling om dat voort te zetten?  
 
Jean Deboutte zei dat hij ervan uitgaat dat de regering opnieuw gebruik 
zal maken van een interessante roerende voorheffing. Met alle respect 
voor de heer Deboutte die zijn job technisch gesproken uitstekend uit-
oefent, maar doet hij hier geen voorafname op wat een politieke beslis-
sing moet zijn? Kunt u ons daar iets over vertellen?  
 
Ten slotte, wat waren de gemiddelde en mediane inschrijfbedragen in-
gedeeld naar inschrijvers via de banken en rechtstreeks bij het Fede-
raal Agentschap van de Schuld? 
 
Kunt u meedelen hoe de verdeling was van de inschrijvers naar land 
van herkomst en voor de binnenlandse inschrijvers een opdeling geven 
naar gewest, provincie en gemeente? 
 

d'intérêt de 2,8 % a permis au gou-
vernement d'engranger des re-
cettes supplémentaires en matière 
de précompte mobilier. Il a permis 
de récolter 22 milliards d'euros, 
une somme d'une ampleur inatten-
due. Il a surtout nui aux petites 
banques. Le gouvernement envi-
sage d'émettre à nouveau un bon 
d'État de ce type après le nouvel 
an. Les petites banques pourront-
elles faire face à un deuxième test 
de résistance de ce type? Est-il ju-
dicieux de nuire précisément aux 
banques de détail, où les citoyens 
peuvent se rendre pour obtenir des 
conseils personnalisés? S'agit-il du 
nouveau mode de financement des 
dettes de l'État? Le gouvernement 
doit-il jouer le rôle de banquier? 
M. Deboutte ne préfigure-t-il pas 
en quoi devrait consister une déci-
sion politique lorsqu'il déclare que 
le gouvernement recourra proba-
blement à nouveau à un précompte 
mobilier intéressant? Quels ont été 
les montants moyens et médians 
des souscriptions ventilés entre les 
souscripteurs s'étant adressés aux 
banques et les souscripteurs 
s'étant adressés directement à 
l'Agence Fédérale de la Dette? Les 
souscripteurs peuvent-ils être ven-
tilés par pays d'origine et, pour les 
Belges, par région, province et 
commune?  
 

07.03 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, colle-

ga's, met betrekking tot de opbrengsten, het is natuurlijk wel zo dat 
naast opbrengsten komende van de bijkomende ontvangsten op de 
roerende voorheffing, de uitgifte van de staatsbon ook een negatief ef-
fect had op de langetermijnrente van België en, drukkend op de op-
brengsten van de beleggingen van de kasoverschotten, verder ook op 
de rentelasten die de federale overheid moet betalen. Indien met al 
deze zaken rekening wordt gehouden, wordt ingeschat dat die uitgifte 
een positieve impact heeft van 100 miljoen euro. Ik ken de cijfers niet 
van buiten, maar ik denk dat de structurele impact door de verlaging 

07.03  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Le bon d'État a non seu-
lement généré des recettes de pré-
compte mobilier, mais a également 
eu un effet négatif sur les taux 
d'intérêt à long terme et sur les 
charges d'intérêt de l'État fédéral. 
Au total, tout comptabilisé, l'émis-
sion du bon d’État a eu un impact 
positif d'environ 100 millions d'eu-
ros. M. Vermeersch prétend que le 
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van de langetermijnrente 25 à 30 miljoen euro is en dat de rest de po-
sitieve impact op de roerende voorheffing betreft.  
 
Mijnheer Vermeersch, ik wil wel het volgende meegeven. U verwijst 
ernaar alsof de staatsbon geen succes is geweest. Die is een succes 
geweest in cijfers en hij heeft de markt in beweging gezet. U zult mij 
toch wel moeten gelijk geven, als men ziet welk rendement er op som-
mige termijndeposito's werd aangeboden door de banken, dat daar het 
een en ander is gebeurd. Dat geldt zelfs voor de spaarboekjes. Tot 
twee à drie maanden geleden kwam de rente daar amper boven 1 %, 
vandaag zijn er spaarboekjes met rentes boven de 3 %. Het is op dat 
vlak toch wel duidelijk dat dit gewerkt heeft.  
 
Zelfs de uitgifte van de staatsbon op 5 jaar en op 8 jaar begin decem-
ber heeft ertoe geleid dat een bank, die voordien op zijn termijnreke-
ning niet meer gaf dan de minimumrente, en het betreft een grootbank, 
zijn percentage gelijk heeft gesteld aan de nettopercentages die via de 
staatsbon op die termijnen konden worden verkregen.  
 
Veel meer dan over het succes van deze staatsbon of volgende staats-
bonnen, zal ik vooral tevreden zijn als de evolutie op de markt positief 
is, met de stijging van de rentes op zowel de spaarrekeningen als de 
termijnrekeningen.  
 
Mijnheer De Roover, bij het agentschap bedroeg de inschrijving gemid-
deld 29.618 euro. De mediaan lag daar veel lager, namelijk rond de 
20.000 euro. Bij de banken lag het gemiddelde op 47.221 euro; de me-
diaan lag daar rond de 25.000 euro. Het beeld dat alleen de grote ver-
mogens ingetekend hebben, moet dus bijgesteld worden, als je naar 
de effectieve mediaanbedragen kijkt. Een grote groep, 50 % of 
350.000 inschrijvingen, is gebeurd onder dat mediaanbedrag. Je mag 
dus zeker nuanceren dat de maatregel alleen voor meer gegoede men-
sen bedoeld was. 
 
Vorige week heb ik de eer gehad om een speech te mogen geven bij 
het European Stability Mechanism (ESM), in aanwezigheid van alle be-
langrijke stakeholders. Men was daar bijzonder geïnteresseerd in het 
feit dat een staat genoeg vertrouwen geniet om een dynamiek te cre-
eren en zoveel burgers kan overtuigen om in te schrijven op een staats-
bon. Ik heb daar ook aangehaald dat door de staatsbon de financiële 
geletterdheid enorm is toegenomen. De mensen zijn nu bereid om hun 
spaargeld, dat bij wijze van spreken ligt te slapen op een spaarreke-
ning, te activeren. We hebben er dus voor gezorgd dat de burgers zijn 
beginnen nadenken over wat ze met hun spaargeld kunnen doen. 
 
Op het ogenblik dat de eenjarige staatsbon van september jongstleden 
vervalt, volgend jaar, hoop ik dat de mensen opnieuw zullen bekijken 
wat er beschikbaar is op de markt en waar zij hun geld op een verstan-
dige manier kunnen activeren en beleggen. 
 
Kort ga ik in op de financieringsstrategie van het agentschap. De finan-
cieringsplanning is uiteraard opgemaakt voor 2024 op basis van alle 
ter beschikking zijnde tools. In tegenstelling tot vorig jaar heeft het 
agentschap een nieuwe tool ter beschikking, namelijk de eenjarige 
staatsbon, die in de totale financieringsplanning ingezet kan worden. 
Het staat het agentschap vrij om dat ook effectief te doen. Die staats-
bon kan volgend jaar op vier mogelijke momenten ingezet worden, zo-
als er elk jaar ook vier keer een mogelijkheid is om een staatsbon uit 

bon d'État n'a pas fait bouger le 
marché, mais c'est inexact. Les 
taux d'intérêt de certains dépôts à 
terme et des comptes d'épargne 
ont augmenté. Même l'émission de 
bons d'État à 5 et à 8 ans a incité 
une grande banque à aligner son 
taux sur les taux nets des bons 
d'État. Je serai surtout satisfait si le 
marché évolue positivement. 
 
Il est faux de dire que seules les 
grosses fortunes ont souscrit. La 
moitié des souscriptions portait sur 
des montants inférieurs à 25 000 
euros. 
 
La semaine dernière, j'ai prononcé 
un discours devant les participants 
au Mécanisme européen de stabi-
lité (MES), qui se sont montrés très 
intéressés par la façon dont un État 
parvient à convaincre autant de ci-
toyens de souscrire à un bon 
d'État. Je leur ai également indiqué 
que le bon d'État a permis de ren-
forcer l'éducation financière. Les 
citoyens commencent à songer à 
ce qu'ils peuvent faire de leur 
épargne. 
 
Le bon d'État à un an peut être uti-
lisé dans le plan de financement de 
l'Agence Fédérale de la Dette. 
Quatre fois par an, un bon d'État 
peut être émis, mais cela ne signi-
fie pas qu'un bon d'État sera auto-
matiquement émis en 2024. L'éla-
boration d'un plan de financement 
ne signifie pas que celui-ci sera ap-
pliqué. L'émission éventuelle d'un 
bon d'État est indépendante du 
plan.  
 
Je fournirai à M. De Roover des 
chiffres par écrit.  
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te geven. In tegenstelling tot vorig jaar, gaat het om een staatsbon op 
1 jaar. Dat betekent nog niet dat er in 2024 sowieso een staatsbon zal 
worden uitgegeven. Ik denk dat het mij niet toekomt om daarover op 
dit tijdstip een uitspraak te doen. Daaromtrent wil ik altijd een zekere 
voorzichtigheid aan de dag leggen, ook omdat we de context mee in 
ogenschouw moeten nemen en ook omdat wij moeten bekijken wat het 
agentschap zelf zal aangeven.  
 
Voor alle duidelijkheid, de opmaak van een financieringsplanning be-
tekent niet noodzakelijk dat die ook wordt gevolgd. In de in 2022 opge-
stelde financieringsplanning voor 2023 had het agentschap niet voor-
zien in een staatsbon op 1 jaar, maar uiteindelijk hebben we met een 
staatsbon toch zowat 22 miljard opgehaald. De eventuele uitgifte staat 
dus enigszins los van de planning. 
 
Mijnheer De Roover, u hebt naar nog andere cijfers gevraagd, die ik u 
op papier overhandig en ook via officiële weg zal laten toekomen. 
 
Le président: Vous faites de longues réponses aujourd'hui, monsieur le ministre! 
 

07.04 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, ik weet 

dat als u daar zit u het kort moet houden. Ik neem daarom graag uw 
rol over en geef wat langere antwoorden.  
 

 

07.05  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, ik neem er 

akte van dat u zegt voorzichtig te zijn als het over dit onderwerp gaat. 
Ik kan alleen maar vaststellen dat als de camera’s van VTM draaien u 
veel minder voorzichtig bent. U hebt daar wel degelijk gezegd dat als 
de grootbanken geen hogere rentes bieden er in december een nieuwe 
staatsbon zou komen. Het zou dus misschien gepast zijn om die voor-
zichtigheid ook aan de dag te leggen als de camera’s draaien. 
 
U gooit termijnrekeningen en spaarrekeningen op één grote hoop. Dat 
is natuurlijk niet correct. De kleine spaarder is helemaal niet gebaat bij 
die staatsbon van u. Zelfs wie middelen heeft om te investeren in die 
staatsbon en dus eenjarige staatsbonnen te kopen, die heeft nog altijd 
geld op een spaarboekje staan met een onrechtvaardig lage rente. Ik 
geef toe dat die staatsbon interessant is, maar het is duidelijk geen 
oplossing voor de lage rentes op spaarboekjes. Niet alleen wij zeggen 
dit. Collega Vanbesien had een vraag ingediend – die blijkbaar inge-
trokken is – waarin hij duidelijk stelde dat die staatsbon helemaal geen 
oplossing was voor de lage rentes. Als het al binnen uw regering wordt 
gezegd, wie zijn wij dan als oppositie om dat niet te herhalen.  
 
De andere landen die onder het ESM vallen, kunnen wel interesse heb-
ben, maar het moet wel duidelijk zijn dat die vandaag hogere rentes 
hebben op hun spaarboekjes. In onze buurlanden liggen de rentes op 
spaarboekjes veel hoger. 
 
Tot slot, de ECB heeft ondertussen de rente al veelvuldig verhoogd, 
veel meer dan de banken dat vandaag hebben gedaan. Die spread 
tussen wat de banken geven en wat ze kunnen krijgen bij de ECB wordt 
dus steeds groter. Dit betekent dat de mogelijkheid van de banken om 
de rente op spaarboekjes te verhogen nog steeds groter wordt. Ik zie 
u fronsen, maar dat is toch een van de conclusies die de in de com-
missie uitgenodigde experts hebben getrokken. De ECB heeft de rente 
al tien keer opgetrokken, maar ik heb nog geen enkele bank haar rente 
tien keer zien optrekken of tot een niveau zien brengen van voor de 

07.05  Wouter Vermeersch (VB): 

Aujourd'hui, le ministre s'exprime 
avec prudence, mais devant les ca-
méras de VTM, il a été beaucoup 
moins prudent et a annoncé un 
nouveau bon d'État en décembre si 
les grandes banques ne propo-
saient pas des taux d'intérêt plus 
élevés.  
 
Il met dans le même sac les 
comptes à terme et les comptes 
d'épargne. Le bon d’État ne profite 
pas du tout au petit épargnant. Le 
bon d'État est un investissement in-
téressant, mais pas une solution 
aux faibles taux d'intérêt des 
comptes d'épargne. Dans les pays 
qui nous entourent, ces taux d'inté-
rêt sont beaucoup plus élevés. 
 
Entre-temps, la BCE a fréquem-
ment augmenté les taux d'intérêt, 
bien plus souvent que les banques.  
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periode van de heel lage rentes.  
 

07.06  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de minister, als we vergelij-

ken met de omliggende landen kunnen we gelukkig ook vaststellen dat 
het beleid van onze banken voor hypothecaire kredieten eveneens an-
ders is. Er zijn weinig landen waar men bijvoorbeeld 18 jaar lang met 
1 of 1,5 % rente zijn hypothecair krediet kan afbetalen. Dat is toch een 
belangrijke nuance die in dit debat veel te vaak vergeten wordt. Door-
gaans wordt er bij deze vergelijkingen immers slechts één deeltje ver-
geleken en dat is niet zonder gevaar. 
 
De mensen hebben hun geld niet geactiveerd, ze hebben wel nage-
dacht over andere mogelijkheden en dat is wat ik in heel deze zaak als 
het meest positieve naar voren schuif. Ik ben wat genuanceerder en 
zal niet toejuichen dat ze hun geld geactiveerd hebben door het aan 
de overheid te geven. Ik denk namelijk dat ze het in een put gegooid 
hebben, maar goed. Er wordt ook wel iets teruggegooid uit de put, dat 
weliswaar door andere belastingbetalers betaald wordt.  
 
U zegt dat het niet alleen grote vermogens zijn. U bent natuurlijk ie-
mand die heel goed kan rekenen. Wanneer het gemiddelde een eind 
boven de mediaan ligt, betekent dit dat degenen die boven de 50 % 
zitten er ook wel behoorlijk fors boven zitten. Anders komt men niet aan 
deze merkwaardige verhoudingen. Opgeteld gaat het ook over 
700.000 mensen. Dat is dus 10 à 15 % van de bevolking. De anderen 
hebben daaraan niet deelgenomen, maar zullen de terugbetaling wel 
mee moeten ophoesten. 
 
Ik denk dat u ook geen antwoord hebt op de vraag in welke mate u de 
kleinere, doorgaans lokaal gebonden banken, die u het meest pijn hebt 
gedaan, bij een volgend initiatief kunt ontzien. Ik denk dat u die niet 
kunt ontzien en daarom antwoordt u ook niet op de vraag. Dat is na-
tuurlijk wel een heel zwart randje aan deze oefeningen.  
 
Wanneer u ook nog eens aangeeft dat de eenjarige staatsbon een mo-
gelijkheid is, dan klinkt u inderdaad erg voorzichtig. U bevestigt hier 
dan alleen dat de mogelijkheid bestaat. Stel u voor dat een soortgelijke 
operatie in de loop van januari zou worden doorgevoerd, dan blijf ik 
erbij dat u risico's neemt wat betreft een ander aspect van uw rol als 
minister van Financiën, namelijk het garanderen van de stabiliteit van 
ons bankensysteem.  
 
Het zal u niet verbazen dat de goede collega Loones met mij vaststelt 
dat als men door België gevraagd wordt om zijn geld voor 1 jaar af te 
geven, men 22 miljard ophaalt. De meeste mensen denken immers dat 
volgend jaar nog wel zal lukken. Wanneer er echter wordt gevraagd 
om zijn geld af te geven voor 5 of 8 jaar, is het nog maar 42 miljoen 
euro. Dat zijn mensen die er vertrouwen in hebben dat het spel nog zo 
lang zal duren. Ik weet niet of dat indicatief is voor de toekomstkansen 
van dit Belgenland. Dit is een minder financiële tussenkomst in dezen. 
 

07.06  Peter De Roover (N-VA): 

Une comparaison avec les pays 
avoisinants nous enseigne qu'il y a 
peu de pays dans lesquels il est 
possible de rembourser un crédit 
hypothécaire à un taux d'intérêt de 
1 % ou 1,5 % pendant 18 ans, par 
exemple. D'autres possibilités ont 
bien été envisagées, ce que je con-
sidère comme le point le plus posi-
tif dans ce dossier. 
 
Il ne s'agirait pas uniquement de 
grosses fortunes. Lorsque la 
moyenne dépasse largement la 
médiane, ceux qui se situent au-
dessus de 50 % sont très nette-
ment au-dessus. Il s'agit au total de 
700 000 personnes, soit 10 à 15 % 
de la population. Les autres de-
vront toutefois contribuer égale-
ment au remboursement. 
 
Je n'ai pas entendu dans quelle 
mesure le ministre pourra épargner 
les plus petites banques, générale-
ment locales, dans le cadre d'un 
prochain plan. 
 
Lorsqu'il indique une fois de plus 
que le bon d'État à un an constitue 
une possibilité, cela semble en ef-
fet très prudent. Lancer une opéra-
tion similaire dans le courant du 
mois de janvier implique des 
risques pour la stabilité de notre 
système bancaire. 
 
Lorsque la Belgique demande de 
l'argent pour un an, on récolte 
22 milliards d'euros. Lorsqu'elle le 
fait pour 5 ou 8 ans, il ne s'agit plus 
que de 42 millions d'euros. J'ignore 
si cela présage des perspectives 
d'avenir de notre pays.  
 

07.07  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Ik wil graag nog even tussen-

komen omdat mijn naam hier genoemd werd. Ik had voor alle duide-
lijkheid mijn vraag niet ingetrokken. Mijn vraag werd beantwoord tijdens 
de bespreking van de beleidsnota, daarom staat ze hier niet meer op 
de agenda.  
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Le président: La mise au point étant faite, nous pouvons clore l'incident. 
 

07.08  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de voorzitter, ik wou nog 

even van de heer Vanbesien horen of hij de inhoud van zijn vraag be-
vestigt. 
 
(…): (…) 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De oplopende rente op overheidsobligaties in de eurozone" 
(55039357C) 

08 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "L'augmentation du taux d'intérêt sur les obligations publiques dans 
la zone euro" (55039357C) 
 

08.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de voorzitter, voor de 

vraag over de stijgende rente op overheidsobligaties in de eurozone 
verwijs ik naar mijn schriftelijk ingediende vraag. 
 
De tienjaarsrente binnen de eurozone loopt steeds verder op. Voor het 
eerst sinds 2012 hebben de obligatiemarkten de rente van tienjarige 
Duitse staatsobligaties boven 3 procent geduwd en de Italiaanse tien-
jaarsrente boven de 5 procent. De zogenaamde 'spread', het rentever-
schil met Duitsland, loopt op tot 200 basispunten. 
1. Sommige waarnemers spreken van een 'gevarenzone' bij een ren-
teverschil van 250 basispunten, omdat dan vragen rijzen over de houd-
baarheid van de hoge Italiaanse overheidsschuld. 
Deelt de minister van Financiën de opvatting rond de 'gevarenzone' 
voor Italië? 
2. Ook in België is de langetermijnrente gestegen. Deelt de minister de 
bezorgdheid rond de houdbaarheid van de Belgische financiën en het 
omhoogschieten van de rente op de Belgische staatsschuld? 
3. Onder het gezag van de minister van Financiën verzekert het fede-
raal agentschap van de schuld het operationeel beheer van de staats-
schuld in overeenstemming met de door de minister gegeven alge-
mene richtlijnen. Zal de minister de algemene richtlijnen aan het fede-
raal agentschap van de schuld bijsturen in het licht van de actualiteit 
en de veranderende renteomgeving? 
4. In 2009 barstte de Europese staatsschuldencrisis of eurocrisis los 
nadat Griekenland dreigde zijn schulden niet meer zelfstandig te kun-
nen financieren. De staatschulden van de meeste landen zijn vandaag 
nog hoger dan toen. Bovendien worden we opnieuw geconfronteerd 
met stijgende rentes in combinatie met verder ontsporende begrotin-
gen. Hoe schat de minister het risico van een nieuwe eurocrisis in? En 
welke acties acht de minister noodzakelijk om dat scenario te vermij-
den? 
5. Binnen de eurozone beschikt de Europese Centrale Bank (ECB) 
over het TPI-mechanisme (Transmission Protection Instrument) om 
renteverschillen binnen bepaalde grenzen te houden door obligaties 
van kwetsbare landen op te kopen. Wanneer en onder welke voorwaar-
den zal dit monetair instrument in actie treden? Bij welke renteverschil-
len? 
 

08.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Le taux des obligations à 10 ans ne 
cesse d'augmenter au sein de la 
zone euro. Poussé par les marchés 
obligataires, le taux des obligations 
d'État allemandes a dépassé 3 % 
et celui des obligations d'État ita-
liennes a dépassé 5 %. Le différen-
tiel de taux d'intérêt avec l'Alle-
magne atteint 200 points de base, 
alors que d'aucuns parlent d'un 
seuil d'alerte à 250 points de base, 
parce qu'à ce stade, des questions 
se poseraient quant à la soutenabi-
lité de la dette publique italienne. 
 
Le ministre partage-t-il ce point de 
vue? Est-il également préoccupé 
par la soutenabilité des finances 
belges et la hausse du taux de la 
dette publique belge? Ajustera-t-il 
les directives générales adressées 
à l'Agence Fédérale de la Dette vu 
l'actualité et la volatilité des taux? À 
quel niveau évalue-t-il le risque 
d'une nouvelle crise de l'euro? 
Quelles actions estime-t-il néces-
saires pour l'éviter? Quand le mé-
canisme de l'IPT (instrument de 
protection de la transmission) de la 
BCE sera-t-il enclenché afin de ré-
duire les différentiels de taux d'inté-
rêt?  
 

08.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, het is 08.02  Vincent Van Peteghem, 
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niet zozeer het renteverschil met Duitsland, dat ondertussen is terug-
gelopen tot 180 basispunten op datum van 8 november 2023, alweer 
een maand geleden, dat de Italiaanse overheidsschuld onhoudbaar 
zou maken. Ik heb zelfs een snelknop om dat verschil te bekijken. Dat 
verschil is immers ook iets wat ik in de gaten hou. Ik zal u direct vertel-
len wat de meest recente percentages zijn. Dat is nu 176 basispunten 
op datum van 13 december 2023. Het is wel de combinatie van een 
lage economische groei, een hoog overheidstekort en een hoge nomi-
nale rente op de Italiaanse leningen die ze onhoudbaar maakt. 
 
Ik  verwijs in dat verband naar het nieuwe instrument dat de ECB kan 
gebruiken, indien zij oordeelt dat de transmissie van haar monetair be-
leid in het gedrang komt als de financieringsvoorwaarden van een land 
zouden verslechteren, zonder dat die verslechtering te wijten is aan 
landenspecifieke fundamentele economische en budgettaire parame-
ters. 
 
In geval van onverantwoorde speculatie tegen Italië zou zij dat instru-
ment dus kunnen gebruiken om de renteverschillen te doen afnemen. 
 
België zit met een hogere rating dan Italië in een totaal andere situatie 
dan Italië. De Belgische langetermijnrente bedraagt momenteel 
3,28 %. Het renteverschil met Duitsland, waarvoor ik ook een knop 
heb, bedraagt tegenwoordig 61 basispunten. In mijn tekst stond nog 
62. U merkt dat er op een maand tijd amper iets is veranderd. 
 
Het is echter wel essentieel dat zowel de huidige als de volgende re-
gering zich aan het afgesproken begrotingstraject zal houden, dat on-
der andere voorziet in een begrotingstekort lager dan 3 % tegen 2026. 
 
Zoals u weet, is het aan het Strategisch Comité van het Federaal 
Agentschap van de Schuld om mij een voorstel te doen voor de alge-
mene richtlijnen voor 2024. Ik zal dat voorstel binnenkort ook ontvan-
gen. Het agentschap heeft in 2023 zijn politiek van uitgiften op lange 
en heel lange termijn voortgezet met uitgiften die een gemiddelde duur-
tijd hebben van 17,37 jaar. De gemiddelde duurtijd van de schuldpor-
tefeuille blijft met 10,68 % dan ook heel hoog. De herfinancieringsri-
sico’s zijn dan ook uiterst beperkt. 
 
De activatie van het Transmission Protection Instrument zal volgens 
de communicatie die de ECB daarover voert, afhankelijk zijn van een 
uitgebreid assessment van de markt- en transmissie-indicatoren, van 
de evaluatie van de criteria waaraan de landen moeten voldoen opdat 
obligaties van dat land kunnen worden aangekocht, en van de beoor-
deling dat de activatie van de aankopen proportioneel is ten opzichte 
van het bereiken van de voornaamste doelstelling van de ECB. U merkt 
dat de ECB vooraf geen minimumrenteverschillen heeft gedefinieerd 
die bepalen vanaf wanneer het instrument zou worden geactiveerd. De 
analyse zal inderdaad veel breder zijn dan dat. 
 

ministre: Ce n'est pas tant le diffé-
rentiel de taux d'intérêt avec l'Alle-
magne, qui est retombé à 
180 points de base début no-
vembre, qui rendrait la dette pu-
blique italienne insoutenable, mais 
plutôt la combinaison d'une faible 
croissance économique, d'un défi-
cit public élevé et de taux d'intérêt 
nominaux élevés sur les emprunts 
italiens. J'utilise d'ailleurs un lien 
pour examiner cet écart.  
 
Je fais également référence ici au 
nouvel instrument que la BCE peut 
utiliser lorsqu’elle estime que sa 
politique monétaire est compro-
mise si les conditions de finance-
ment d'un pays se détériorent sans 
raisons économiques et budgé-
taires fondamentales, c'est-à-dire 
dans le cas d'une spéculation irres-
ponsable contre l'Italie. 
 
La situation de la Belgique, qui est 
mieux notée que l'Italie, est tout à 
fait différente. Le taux d'intérêt à 
long terme s’élève actuellement à 
3,28 % et le différentiel de taux 
d'intérêt avec l'Allemagne est de 
61 points de base. Toutefois, il est 
essentiel que le gouvernement en 
fonction et le prochain gouverne-
ment s'en tiennent à la trajectoire 
budgétaire convenue, qui prévoit 
notamment un déficit budgétaire in-
férieur à 3 % d'ici 2026. 
 
Le comité stratégique de l’AFD doit 
me présenter prochainement une 
proposition en ce qui concerne les 
directives générales pour 2024. 
L’AFD a poursuivi en 2023 sa poli-
tique d'émissions à long et très 
long terme, avec des émissions 
d'une durée moyenne de 
17,37 ans. Par conséquent, la du-
rée moyenne du portefeuille de 
dette reste très élevée et atteint 
10,68 %, ce qui limite considéra-
blement les risques de refinance-
ment. 
 
Selon la BCE, l'activation de l'IPT 
dépendra d'une évaluation com-
plète des indicateurs de marché et 
de transmission, de l'évaluation 
des critères à remplir par les pays 
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et de l'évaluation de la proportion-
nalité de l'activation des achats par 
rapport à l'objectif principal de la 
BCE. La BCE n'a pas défini à 
l'avance de différentiels minimaux 
de taux d'intérêt pour déterminer le 
moment de l'activation.  
 

08.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, het is teke-

nend dat u die verschillen via een knop kunt bijhouden. Het is een te-
ken dat die verschillen effectief belangrijk zijn en dit een relevante 
kwestie is. 
 
Uw optimisme deel ik niet. Deze staat heeft geen enkele buffer om de 
schokken op te vangen. Dat zeggen wij niet alleen, dat zegt ook bij-
voorbeeld de gouverneur van de Nationale Bank. De tijd van de lage, 
bijna onbestaande, rentes is natuurlijk voorbij. 
 
Wij moeten vermijden dat in de komende maanden en jaren op de fi-
nanciële markten twijfels beginnen rijzen over de houdbaarheid van de 
Belgische overheidsfinanciën. Daarom hebt u die knop op uw compu-
ter. 
 
Wij stellen vragen bij de houdbaarheid. Het Rekenhof stelt er vragen 
bij. De Nationale Bank stelt er vragen bij. Het is een risico als ook de 
financiële markten er ernstige twijfels over beginnen krijgen. Dan ko-
men wij al snel in de problemen, want dan dreigt de rente op het Bel-
gische staatspapier snel omhoog te schieten, wat een mogelijk on-
houdbare situatie kan verwekken. 
 
Daarom is het belangrijk dat er een realistisch begrotingsbeleid wordt 
gevoerd en dat er ook een coherent budgettair traject op middellange 
termijn komt. Kortom, alles wat uw regering vandaag niet doet. Het is 
noodzakelijk dat u het over een andere boeg gooit, maar ik vrees dat 
dit voor een volgende regering zal zijn. Wat het natuurlijk niet minder 
problematisch maakt. 
 

08.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Je ne partage pas l'optimisme du 
ministre, car la Belgique n'a au-
cune réserve pour amortir les 
chocs. Le gouverneur de la 
Banque nationale de Belgique 
(BNB) le dit aussi. Nous devons 
éviter que des doutes surgissent 
sur les marchés financiers quant à 
la soutenabilité de nos finances pu-
bliques dans les mois et les années 
à venir. Nous nous interrogeons 
sur cette soutenabilité, tout comme 
la Cour des comptes et la BNB. 
C'est pourquoi une politique bud-
gétaire réaliste et une trajectoire 
budgétaire cohérente à moyen 
terme sont importantes, en 
d'autres termes, tout ce que ce 
gouvernement ne fait pas aujour-
d'hui.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De bankentaks" (55039362C) 

09 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "La taxe bancaire" (55039362C) 
 

09.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, de federale 

regering rekent in haar begrotingsakkoord onder meer op 150 miljoen 
euro uit de bankentaks. De regering doet dat via een dubbele maatre-
gel: de fiscale aftrekbaarheid van de bankentaks verdwijnt volledig en 
de taks wordt progressief gemaakt, zodat banken met veel spaargeld, 
de zogenoemde grootbanken, meer moeten bijdragen. 
 
De minister van Financiën was echter geen voorstander van een over-
winstbelasting voor de banken. Ik citeer u even: "Er liggen vandaag 
nog enkele andere voorstellen voor, onder andere een voorstel over 
overwinstbelastingen. Ik wil daarover heel duidelijk zijn: het is beter dat 
de winsten van de banken via de spaarder opnieuw bij de spaarder 

09.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Dans son accord budgétaire, le 
gouvernement table notamment 
sur 150 millions d'euros devant 
provenir de la taxe bancaire. Le mi-
nistre des Finances n'était cepen-
dant pas favorable à une taxe sur 
les surprofits pour les banques. 
 
Maintient-il toujours cette position? 
Comment entend-il enfin accroître 
le rendement du livret d'épargne 
pour les petits épargnants?  
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terechtkomen dan via een overwinstbelasting in de staatskas." Dat ver-
klaarde u in september tijdens de plenaire vergadering van dit Parle-
ment. 
 
Bent u nog steeds deze mening toegedaan of bent u ondertussen van 
gedacht veranderd? Kan u hier een grondige toelichting bij geven? 
 
Wat zal u nu eindelijk ondernemen om de kleine spaarder meer rende-
ment te geven op zijn spaarboekje? 
 

 

09.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, uw eer-

ste vraag heb ik al meermaals beantwoord. Mijn standpunt blijft onge-
wijzigd: ik ben geen voorstander van een overwinstbelasting voor de 
banken. Ik ben er dus nog steeds van overtuigd dat de winsten van de 
banken beter bij de spaarders terechtkomen dan in de schatkist van de 
Belgische Staat. 
 
Ook op uw tweede vraag heb ik al meermaals geantwoord. Banken 
moeten het vertrouwen van de spaarders verdienen door op een ge-
zonde manier met elkaar in concurrentie te treden. In haar rapport over 
de marktwerking van de Belgische banksector formuleerde de Belgi-
sche Mededingingsautoriteit enkele aanbevelingen. Er vond een eer-
ste IKW plaats over die aanbevelingen van de Mededingingsautoriteit. 
Er werd ook overeengekomen om adviezen te vragen over deze aan-
bevelingen. Op basis daarvan zullen we uiteraard bekijken wat we ver-
der kunnen en moeten doen.  
 

09.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Je ne suis toujours pas fa-
vorable à l'instauration d'une taxe 
sur les surprofits pour les banques. 
Il est préférable que les bénéfices 
des banques soient reversés aux 
épargnants plutôt que dans les 
caisses de l'État. L'Autorité belge 
de la Concurrence (ABC) a formulé 
quelques recommandations qui ont 
été examinées une première fois 
au cours d'une réunion du groupe 
de travail intercabinets. Ces re-
commandations donneront lieu à 
des demandes d'avis. Nous nous 
fonderons sur ces derniers pour 
examiner les mesures possibles et 
nécessaires.  
 

09.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, ik heb het in 

de plenaire vergadering al gezegd, u blijft toch een papieren tijger als 
het op de rente op spaarboekjes aankomt. Ik hoor u opnieuw verwijzen 
naar het vragen van adviezen en dergelijke meer. De maatregelen lig-
gen nu heel duidelijk op tafel. Er zijn wetsvoorstellen in dit Parlement 
ingediend die aan duidelijkheid niet te wensen overlaten, zelfs door uw 
collega’s uit de meerderheid. Toch komt daar helemaal geen beweging 
in. 
 
Die bankentaks maakt het zelfs nog erger. Die zorgt ervoor dat het 
spaargeld nog meer wordt afgeroomd richting de staatskas. Het kan 
dus niet richting de spaarder vloeien, wat het allemaal zeer problema-
tisch maakt. 
 
U doet dus het omgekeerde van wat u het Parlement ooit hebt voorge-
houden. U wou de rente op de spaarboekjes laten toenemen, maar 
door die bankentaksen en overwinstbelastingen gaat u het spaargeld 
eigenlijk nog meer dan voorheen gaan afromen. Dat zeggen niet alleen 
wij, maar ook professor Degryse die een toelichting in de commissie is 
komen geven. Hij heeft over uw bankentaks al heel wat interviews ge-
geven. Hij zegt duidelijk dat het de spaarder is die deze bankentaks 
uiteindelijk zal betalen. Dat vinden wij bijzonder problematisch. 
 

09.03  Wouter Vermeersch (VB): 

En ce qui concerne les taux d'inté-
rêt sur les comptes d'épargne, le 
ministre menace les banques mais 
ses menaces ne se traduisent ja-
mais par des actes. Même des 
membres de la majorité ont déposé 
des propositions de loi très claires. 
Pourtant, rien n'avance. La taxe 
bancaire ne fait qu'aggraver la si-
tuation. L'épargne est encore da-
vantage écrémée au profit du Tré-
sor public. C'est au final l'épar-
gnant qui paie cette taxe bancaire.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Wouter Raskin aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding 

en Nationale Loterij) over "De erkenning van Limburg als ontwrichte zone" (55039367C) 

10 Question de Wouter Raskin à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 



CRIV 55 COM 1234 13/12/2023  

 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

37 

fraude et Loterie Nationale) sur "La reconnaissance du Limbourg comme zone franche" (55039367C) 
 

10.01  Wouter Raskin (N-VA): Mijnheer de minister, de sluiting van de 

papierfabriek Sappi in Lanaken enige tijd geleden – ik heb de vraag 
ingediend in oktober – en het bijhorende banenverlies vormen een 
zware klap voor de Limburgse economie. Niet alleen de eigen werkne-
mers worden getroffen, maar ook de werknemers bij toeleveranciers 
die vandaag al te kampen hebben met hoge loon- en energiekosten. 
 
In het verleden werd de maatregel van de ontwrichte zone al enkele 
keren met succes toegepast om het economisch weefsel te versterken. 
Bedrijven die investeren in zo'n steunzone, kunnen een vrijstelling van 
25 % van de doorstorting van de bedrijfsvoorheffing verkrijgen per ex-
tra als gevolg van de investering gecreëerde arbeidsplaats die ook ge-
durende enige tijd behouden blijft. Vorig jaar besliste de regering om 
de looptijd van de steunzones opnieuw te verlengen. De provincie Lim-
burg behoudt dus tot eind oktober 2024 haar status van ontwrichte 
zone. 
 
Lijkt het u, gezien de recente economische tegenslag, een goed idee 
om Limburg ook na oktober 2024 te erkennen als ontwrichte zone? In-
dien neen, waarom niet? 
 

10.01  Wouter Raskin (N-VA): Les 

entreprises qui investissent dans 
une zone dite franche peuvent bé-
néficier d'une dispense de 25 % du 
versement du précompte profes-
sionnel pour chaque nouveau 
poste de travail qui sera créé et qui 
sera également maintenu pendant 
un certain temps. L'année der-
nière, le gouvernement a décidé de 
prolonger à nouveau la période 
d'application des zones d'aide 
jusque fin octobre 2024. Cette pé-
riode d'application sera-t-elle une 
nouvelle fois prolongée?  
 

10.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Raskin, artikel 16 

van wet van 15 mei 2014 houdende uitvoering van het pact voor com-
petitiviteit, werkgelegenheid en relance bepaalt dat de gewesten be-
voegd zijn om een nieuwe steunzone voor te stellen. In antwoord op 
uw vraag kan ik dus meegeven dat wanneer een gewest een nieuwe 
steunzone voorstelt en die voldoet aan de voorwaarden van voor-
noemd artikel 16, de minister van Financiën de opportuniteit van dat 
voorstel niet meer hoeft te onderzoeken. Dat wil dus zeggen dat het 
wetgevend proces vervolgens in gang kan worden gezet, teneinde de 
nieuwe steunzone zo snel mogelijk af te bakenen of de erkenning als 
steunzone te verlengen. 
 

10.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Selon l'article 16 de la loi 
du 15 mai 2014 portant exécution 
du pacte de compétitivité, d'emploi 
et de relance, ce sont les régions 
qui sont compétentes pour propo-
ser une nouvelle zone d'aide. Je ne 
suis plus tenu d'examiner l'opportu-
nité d'une proposition formulée par 
une région, de sorte que le proces-
sus législatif peut ensuite démar-
rer.  
 

10.03  Wouter Raskin (N-VA): Mijnheer de minister, u verwijst niet 

geheel onterecht naar de bevoegdheid en de rol van de gewesten in 
zulke dossiers. Niettemin is het belangrijk dat u als minister van Finan-
ciën vanuit uw bevoegdheid een duidelijk signaal geeft aan uw colle-
ga's in het Vlaams Gewest om de nodige stappen te zetten. 
 
In het najaar sloot papierfabrikant Sappi de deuren, waardoor meer 
dan 500 mensen hun werk verloren. Kort daarna deed ook Bose in 
Tongeren de deuren dicht, waardoor 150 mensen hun job verloren. Ik 
heb het dan nog niet over alle werknemers bij de toeleveranciers die 
daardoor hun job verliezen. We zitten dus ver boven het aantal dat zo'n 
steunzone rechtvaardigt. Het is mijns inziens een legitieme vraag en ik 
wil u daarom formeel namens mijn partij en Limburg vragen dat u als 
minister het probleem aankaart bij uw regionale collega's en dat u een 
duidelijke positie inneemt voor de verlenging van mijn provincie als ont-
wrichte zone. Alvast mijn dank daarvoor, mijnheer de minister. 
 

10.03  Wouter Raskin (N-VA): Le 

ministre se réfère au rôle des ré-
gions, mais il peut néanmoins leur 
envoyer un signal clair pour 
qu'elles prennent les mesures né-
cessaires. À l'automne, le fabricant 
de papier Sappi a fermé ses 
portes, ce qui entraîné la perte de 
plus de 500 emplois. Peu après, 
Bose à Tongres a également arrêté 
ses activités, ce qui a entraîné la 
perte de 150 emplois. Sans parler 
de tous les travailleurs des sous-
traitants qui ont perdu leur emploi à 
la suite de ces fermetures. Je de-
mande donc au ministre d'aborder 
cette question avec ses collègues 
régionaux.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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11 Vraag van Katleen Bury aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding 

en Nationale Loterij) over "De sluiting van het kantoor van de FOD Financiën in Vilvoorde" (55039378C) 

11 Question de Katleen Bury à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "La fermeture du bureau du SPF Finances à Vilvorde" (55039378C) 
 

11.01  Katleen Bury (VB): Mijnheer de minister, de overheid wil heel 

wat gebouwen van de FOD Financiën sluiten. Er was al de sluitings-
ronde van Horizon 2018 en nu is er Horizon 2024. De doelstelling is 
om drie à vier gebouwen per provincie te behouden en een dynamic 
office voor iedereen. 
 
Ik ken een aantal mensen van het belastingkantoor in Vilvoorde. Het is 
ook mijn regio, vandaar dat ik de vraag stel. Er zijn ook belastingcon-
troleurs die vrienden hebben, dus ik kom hier pleiten voor het perso-
neel, met name van Vilvoorde. Het zou daar gaan om 300 personeels-
leden die volgend jaar naar de Philipssite in Leuven moeten verhuizen. 
Heel veel personeelsleden die met de fiets naar het werk gaan, zullen 
dat niet meer kunnen doen. Qua ecologische voetafdruk kan dat na-
tuurlijk tellen. 
 
Dan heb ik het nog niet over de dienstverlening aan de burgers. De 
provincie Vlaams-Brabant is een uitzonderlijk uitgestrekte provincie – 
een soort banaan – dus hoe zullen mensen uit Halle-Vilvoorde zich 
kunnen verplaatsen naar Leuven? De R0 is immers zo goed als altijd 
dichtgeslibd, zeker nu met de werken die jarenlang zullen duren, en de 
hoofdstad Brussel zit daar nog eens tussen. Leuven lijkt ons daardoor 
bijna zo goed als onbereikbaar vanuit Halle-Vilvoorde. 
 
Bent u bereid om de beslissing hieromtrent te herbekijken in functie 
van de typerende kenmerken van de provincie Vlaams-Brabant? 
 
Weten de administraties zelf hoe zij de verschillende diensten en mis-
sies zullen moeten uitvoeren en reorganiseren? 
 

11.01  Katleen Bury (VB): Le SPF 

Finances souhaite fermer de nom-
breux bâtiments et entend aména-
ger un dynamic office pour l'en-
semble du personnel. Il y avait 
d'abord le plan Horizon 2018, 
maintenant le plan Horizon 2024. 
L'année prochaine, les 300 
membres du personnel du bureau 
de Vilvorde devront déménager 
vers le site Philips à Louvain. Le 
Brabant flamand est une province 
étendue. 
 
Comment les membres du  
personnel et les citoyens pourront-
ils se déplacer jusqu'à Louvain 
avec un ring de Bruxelles embou-
teillé à peu près tout le temps? Le 
ministre réexaminera-t-il ce projet?  
 

11.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mevrouw Bury, in de nieuwe 

gebouwenstrategie zullen de ambtenaren van de FOD Financiën 
geenszins kantoorloos zijn. Zij zullen echter wel in een systeem van 
dynamic office werken. Per provincie voorziet het infrastructuur-
plan 2024 in drie tot vier locaties, naast de specifieke locaties voor ha-
vens en luchthavens. Het plan heeft als doel om te evolueren naar een 
efficiënt gebouwenpark.  
 
De algemene administraties zijn sinds 2022 op de hoogte van de ver-
huis en hebben ook de nodige stappen ondernomen, steeds in overleg 
met de vakbonden en het personeel. 
 

11.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Dans la nouvelle stratégie 
immobilière, les fonctionnaires du 
SPF Finances ne seront pas dé-
pourvus de bureaux. Ils travaille-
ront toutefois dans un système de 
dynamic office dans lequel trois ou 
quatre sites seront maintenus dans 
chaque province. Les administra-
tions générales sont au courant du 
déménagement depuis 2022 et ont 
également pris les mesures néces-
saires, toujours en concertation 
avec les syndicats et le personnel.  
 

11.03  Katleen Bury (VB): Mijnheer de minister, dat is een duidelijk 

antwoord op mijn vraag. U gaat dit dus niet herbekijken. Ik weet niet of 
u het kantoor in Vilvoorde al hebt gezien, maar het ziet er nog zeer 
goed uit. Het verkeert in goede staat. U hebt dus geen antwoord voor 
de 300 personeelsleden daar noch voor de burgers uit Halle-Vilvoorde, 
voor wie Leuven zo goed als onbereikbaar is. 
 

11.03  Katleen Bury (VB): Le mi-

nistre n’est donc pas disposé à re-
voir cette décision. L’immeuble à 
Vilvorde est pourtant toujours en 
bon état.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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12 Vraag van Peter De Roover aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De deadline voor de aangiften" (55039410C) 

12 Question de Peter De Roover à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "La date limite de rentrée des déclarations fiscales" (55039410C) 
 

12.01  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 

minister, ik zal de tekst van mijn vraag niet voorlezen. Het gaat mij om 
het algemeen, jaarlijks terugkerend agendaprobleem, zo zal ik het 
maar benoemen, voor de aangifte door accountants en boekhouders. 
Bijkomende kwestie is dat Tax-on-web niet altijd even betrouwbaar is. 
Bijna elk jaar geeft de minister van Financiën enkele dagen extra 
ruimte. Kort en goed samengevat is dat de kern van mijn vraag. Ik 
vraag dat zeker ook voor kleinere kantoren die al het werk zien samen-
komen op zeer korte tijd. 
 
Aangezien we weten dat doorgaans uitstel verleend moet worden, kan 
daarmee mogelijk voorafgaandelijk reeds rekening worden gehouden. 
Volgens mij kan dat veel stress wegnemen bij de accountants en boek-
houders. 
 

12.01  Peter De Roover (N-VA): 

Presque chaque année, le ministre 
des Finances prévoit quelques 
jours supplémentaires pour l’intro-
duction des déclarations fiscales 
par les experts-comptables et les 
comptables. En effet, les petits bu-
reaux sont confrontés à une charge 
de travail élevée dans des délais 
très courts. Quels sont les projets 
du ministre cette année?  
 

12.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer De Roover, dat is 

een goede vraag. Ik krijg die vraag natuurlijk ook meermaals van men-
sen op het terrein. In antwoord daarop verwijs ik altijd naar mijn blok-
periode. Wie weet wanneer de deadline valt, werkt natuurlijk naar die 
deadline toe, al kan men natuurlijk altijd enkele dagen extra gebruiken. 
Weliswaar heb ik begrip voor een aantal uitzonderlijk voorkomende ge-
vallen. 
 
Met de beroepsorganisaties hebben we net getracht afspraken te ma-
ken om de bezorgdheid weg te nemen die u nu uitdrukt. Daarover heb-
ben we met de betrokken sectoren lange tijd onderhandeld en daaruit 
zijn enkele afspraken voortgevloeid, meer bepaald afspraken over de 
aangiftetermijnen voor de personen- en de vennootschapsbelasting. 
 
Bij de aangiftetermijnen zijn voor mij steeds twee leidraden van belang. 
Ten eerste, we moeten zowel de burgers als hun mogelijke mandata-
rissen voldoende tijd geven om de aangifte effectief op een correcte 
manier in te dienen. Ten tweede, we moeten erover waken dat aangif-
ten voldoende tijdig binnenkomen, zodat we kunnen beginnen met het 
inkohieringsproces en dat proces vlot kunnen laten verlopen. Dat is 
belangrijk voor de schatkist, maar ook voor burgers die mogelijk recht 
hebben op een teruggave, en dat willen we zo snel als mogelijk doen. 
 
Om de mandatarissen de tijd te geven om zich aan te passen aan het 
nieuw systeem, werden dit jaar langere aangiftetermijnen gegund. Zo 
werd voor de vennootschapsbelasting, wanneer het boekjaar dus af-
sluit tussen 31 december en 28 februari, een periode tot 9 oktober toe-
gestaan en werd voor de complexe aangifte in de personenbelasting 
een termijn tot 18 oktober gegeven. 
 
In 2024 zullen die termijnen dan hun definitieve datum kennen, zijnde 
30 september voor de aangifte van de vennootschapsbelasting voor 
de boekjaren die afsluiten tussen 31 december en 28 februari, en 
16 oktober voor complexe aangifte in de personenbelasting. Boven-
dien zal voor de btw, eenmaal de vernieuwde btw-ketting in werking is 
getreden vanaf 1 januari 2025 voor de belastingplichtige kwartaalindie-

12.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Nous avons conclu des 
accords équilibrés avec les fédéra-
tions professionnelles pour ré-
pondre à leurs préoccupations. 
Afin de donner aux mandataires le 
temps de s'adapter au nouveau 
système, des délais d’introduction 
plus longs ont été accordés cette 
année. 
 
Pour l'impôt des sociétés, un délai 
a été accordé jusqu'au 9 octobre. 
Pour les déclarations complexes à 
l'impôt des personnes physiques, 
la date butoir était le 18 octobre. En 
2024, une date butoir définitive 
sera fixée pour ces catégories: le 
30 septembre pour la déclaration à 
l'impôt des sociétés et le 16 oc-
tobre pour les déclarations com-
plexes à l'impôt des personnes 
physiques. 
 
La chaîne TVA entrera en vigueur 
le 1er janvier 2025 pour les dépo-
sants trimestriels. Le délai maximal 
de dépôt pour le troisième trimestre 
prendra donc fin le 25 octobre de 
cette année au lieu du 20 octobre 
actuellement. Nous étalons ainsi 
les déclarations tout en restant 
dans une période qui est en tout 
état de cause chargée et qu'il est 
difficile d'alléger. L'administration 
poursuit dès lors ses efforts en vue 
de publier aussi rapidement que 
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ners, de uiterste indieningstermijn voor een periodieke btw-aangifte in-
zake het derde kwartaal verschuiven van nu 20 oktober naar 25 okto-
ber van dat jaar. 
 
Ik heb u de data gegeven: 18 oktober, 16 oktober en 25 oktober. Op 
die manier spreiden wij natuurlijk die aangiften meer doorheen een so-
wieso drukke periode. Aan de drukte van die periode is weinig te doen. 
Wij kunnen er alleen maar voor zorgen dat wij dat zoveel mogelijk kun-
nen spreiden. De administratie blijft zich ook engageren om de nood-
zakelijke aangifteformulieren zo spoedig mogelijk te publiceren en om 
de aangifteomgeving zo vroeg mogelijk open te stellen. 
 
Met deze overeenkomst hebben wij, na lange onderhandelingen, ge-
tracht ervoor te zorgen dat wij duidelijke data hebben waarop die aan-
gifte moet gebeuren. Uiteraard weten wij dat er in bepaalde gevallen 
overmacht kan zijn. Ingeval van overmacht moeten wij uiteraard nog 
steeds een beroep kunnen doen op een verlenging. Dit kan een alge-
mene verlenging van die termijn zijn. Dat heeft dan te maken met IT-
applicaties of andere die bijvoorbeeld niet zouden werken. Het kan ook 
gaan over een individuele verlenging, bij individuele overmacht. Als 
een bepaald kantoor niet in staat is, bijvoorbeeld door ziekte, dan kan 
er een individuele verlenging voor dat kantoor komen. Op die manier 
nemen wij deels de bezorgdheid weg die u hebt geuit, nog steeds met 
een zekere flexibiliteit die weliswaar iets meer vasthangt aan een aan-
tal overmachtssituaties. Wij hebben daar een zeer fair en goed geba-
lanceerd voorstel uitgewerkt, in overleg met de betrokken sector. 
 

possible les formulaires de décla-
ration nécessaires et d'ouvrir aussi 
tôt que possible l'environnement 
de déclaration. 
 
Nous savons bien sûr que dans 
certains cas, il peut être question 
de force majeure. Ces situations 
peuvent être liées aux applications 
informatiques. Par ailleurs, si un 
bureau en particulier n'est pas en 
mesure de respecter les délais, par 
exemple à la suite d'une maladie, 
une prolongation individuelle est 
envisageable pour ce bureau.  
 

12.03  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de minister, het gaat niet 

alleen over het tijdig kennen van data, maar vooral over de spreiding 
van data. Ik denk dat we daarin bondgenoten kunnen zijn om ervoor te 
zorgen dat dit ook gebeurt. 
 
Uw vergelijking met uw studentenperiode is niet helemaal correct. Zij 
zijn ook afhankelijk van hun eigen klanten om hun dossier te kunnen 
samenstellen. Ook die klanten werken heel dikwijls tegen de deadline 
aan. Wanneer zij weten wanneer de laatste dag van indienen is, dan 
zullen zij daar ook naartoe werken. Dan zitten de boekhouders gekneld 
tussen hun klanten en de overheid, die dan op twee of drie dagen zo-
wel de Tax-on-web als de vennootschapsbelastingaangifte wil hebben 
ingediend. 
 
Let ook op met de verwijzing naar uw blokperiode. U hebt vandaag 
wellicht uitgelokt dat zij zullen verwijzen naar het feit dat u zich kunt 
veroorloven om uw belastingbrief verkeerd in te vullen, maar zij niet. Ik 
vrees dat dit nog weleens op uw bord zou kunnen terechtkomen. 
 

12.03  Peter De Roover (N-VA): 

Les clients travaillent eux aussi très 
souvent à la dernière minute. Les 
bureaux comptables sont alors pris 
en sandwich entre leurs propres 
clients et les autorités publiques.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

13 Samengevoegde vragen van 

- Peter De Roover aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het btw-tarief voor sloop en heropbouw" (55039414C) 
- Peter De Roover aan Alexander De Croo (eerste minister) over "Het btw-tarief voor sloop en 
heropbouw" (55039415C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De inperking van de btw op sloop en heropbouw" (55039515C) 

13 Questions jointes de 

- Peter De Roover à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
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Nationale) sur "Le taux de TVA sur les travaux de démolition et de reconstruction" (55039414C) 
- Peter De Roover à Alexander De Croo (premier ministre) sur "Le taux de TVA sur les travaux de 
démolition et de reconstruction" (55039415C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La réduction sous conditions du taux de TVA sur la démolition-reconstruction" 
(55039515C) 
 

13.01  Peter De Roover (N-VA): Sedert de indiening van de vraag is 

er jammer genoeg heel wat water door de Schelde, door de Leie en 
elke rivier gevloeid, want intussen is er hieromtrent wetgevend werk 
gerealiseerd. De technische antwoorden hebben we. De discussie is 
gevoerd. Ik wil mijn vraag dan ook herschikken.  
 
Die kritieken vanuit de sector hebben u natuurlijk bereikt. Bent u daar 
ongevoelig voor? Vindt u dat zij fouten maken in de kritiek die ze ge-
ven? Zo ja, welke fouten? In het geval de sector relevante kritiek levert, 
plant u eventuele initiatieven om daaraan tegemoet te komen? 
 

13.01  Peter De Roover (N-VA): 

Entre-temps, nous avons reçu les 
réponses techniques à nos ques-
tions. 
 
Le ministre restera-t-il insensible 
aux critiques émises par le sec-
teur? Pense-t-il que les intéressés 
ont tort ou prendra-t-il des initia-
tives pour répondre à leurs préoc-
cupations ?  
 

13.02  Wouter Vermeersch (VB): Het werd goed toegelicht door de 

collega, dus ik verwijs naar mijn vraag zoals ze schriftelijk werd inge-
diend. 
 
Het verlaagde btw-tarief van 6 % bij sloop en heropbouw blijft bestaan, 
maar alleen voor een flink ingeperkte doelgroep. Dit heeft aanzienlijke 
gevolgen voor de (ver)bouwsector, die al met moeilijkheden te kampen 
heeft, waaronder stijgende rentetarieven, toenemende grondprijzen, 
arbeidskosten, en een tekort aan arbeidskrachten. Deze stijging in fis-
cale kosten zal de aankoop van vernieuwbouwkavels duurder maken 
voor potentiële kopers.   
 
Volgens een recent advies van het Rekenhof (https://www.deka-
mer.be/flwb/pdf/55/2603/55K2603004.pdf) zou het verlaagde btw-ta-
rief van 6 % leiden tot een belastingvermindering van 290 miljoen euro. 
Slechts 60 miljoen euro daarvan blijft behouden. Dit toont duidelijk aan 
dat deze belastingvermindering voornamelijk werd gebruikt door ko-
pers van vernieuwbouwprojecten van ontwikkelaars. De inperking zal 
dus een rem zetten op stedelijke reconversieprojecten doordat het aan-
tal gezinnen dat zich een dergelijk project financieel kan veroorloven, 
wordt beperkt. 
 
Het is essentieel op te merken dat, zoals we tot nu toe begrijpen, de 
6 % voor de aankoop van reconversieappartementen in projecten van 
ontwikkelaars overal zal verdwijnen, inclusief de 32 centrumsteden.  
 
Er werd een overgangsregeling aangekondigd tot eind 2024. De vraag 
stelt zich wat de overgangsregeling tot eind 2024 precies inhoudt. 
 
Kan de minister van Financiën inzicht geven in de details van de aan-
gekondigde overgangsregeling en bevestigen dat alle projecten die tij-
dig zijn aangemeld, zullen worden gehonoreerd, met bijzondere aan-
dacht voor de belangen van kopers op plan en andere kopers voor wie 
hun financiële planning doorslaggevend is? 
 

13.02  Wouter Vermeersch (VB): 

Le taux de TVA réduit de 6 % pour 
la démolition et la reconstruction ne 
sera plus applicable qu'à un groupe 
cible restreint, ce qui a des consé-
quences considérables pour le 
secteur de la construction, déjà en 
proie à de sérieuses difficultés. Se-
lon un avis de la Cour des comptes, 
le taux de TVA réduit conduirait à 
une réduction d'impôt de 290 mil-
lions d'euros. Seul un montant de 
60 millions d'euros subsiste, ce qui 
démontre que la réduction d'impôt 
a principalement été utilisée par 
des acquéreurs de projets de réno-
vation de promoteurs immobiliers. 
Cette limitation entravera égale-
ment les projets de reconversion 
urbaine, parce que moins de fa-
milles pourront se permettre cet in-
vestissement financier. 
 
Avons-nous bien compris que le 
taux réduit disparaîtra pour tous les 
appartements reconvertis de pro-
moteurs immobiliers, également 
dans les 32 centres urbains? En 
quoi consiste précisément le ré-
gime transitoire applicable jusque 
fin 2024? Le ministre peut-il confir-
mer que tous les projets déclarés 
en temps voulu seront honorés?  
 

13.03 Minister Vincent Van Peteghem: Ik heb de context waarin die 

wetgeving tot stand is gekomen reeds duidelijk geschetst. U was vorige 
week aanwezig bij de bespreking van de programmawet 2023 in de 

13.03  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Dans la mesure transi-
toire pour 2024, nous prenons ef-
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commissie voor Financiën. Mijnheer De Roover, met de door ons voor-
ziene overgangsmaatregel voor 2024, die normaal gezien niet van toe-
passing zou zijn, hebben we effectief rekening gehouden met die ge-
voeligheden voor die specifieke situaties. We hebben daarvoor trou-
wens nog een budgettaire inspanning geleverd. Vorige week zijn we 
dieper ingegaan op de modaliteiten van de nieuwe geharmoniseerde 
btw-regeling inzake afbraak en heropbouw, maar ook op de over-
gangsmaatregelen. Ik meen toen ook alle opmerkingen en antwoorden 
te hebben gegeven. 
 

fectivement en compte des situa-
tions spécifiques. Nous avons d'ail-
leurs consenti un effort budgétaire 
supplémentaire à cet effet. 
 
En outre, je renvoie aux discus-
sions sur la loi-programme 2023, 
dans laquelle j'ai expliqué toutes 
les modalités.  
 

13.04  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de minister, u hebt het al-

leen over de gevoeligheden die door de overgangsmaatregelen wor-
den weggewerkt. Het klopt dat die in een aantal dossiers hebben ge-
holpen, maar dat heeft niets te maken met de kritiek op het fundament 
van de regeling voor het wegwerken van stadskankers en het oplossen 
van de nood aan betaalbare woningen in de steden. U rekent nu uit-
sluitend op particuliere slopers en heropbouwers, maar wie grotere 
projecten wil aanpakken – in steden gaat het doorgaans over grotere 
projecten – wordt nu geconfronteerd met een enorme verhoging van 
de kosten. In het bijzonder schaadt dat de urbanistische ontwikkeling 
door die grote projecten enorm. Bovendien komen er daardoor minder 
goedkope, doorgaans kleinere woningen in grotere projecten ter be-
schikking. 
 
U verwijst uitsluitend naar de overgangsmaatregelen, waardoor ik 
meen dat u de gevoeligheden absoluut niet wegwerkt. Die gaan im-
mers niet over de overgang, maar wel over de definitieve fase die vanaf 
nu wet wordt. De gevolgen daarvan zijn ongelofelijk nefast. Ik begrijp 
de woede van de sector volledig. 
 

13.04  Peter De Roover (N-VA): 

Pour éliminer les chancres urbains 
et créer des logements abordables 
dans les villes, nous avons égale-
ment besoin de projets plus impor-
tants de la part des promoteurs, 
mais ces derniers doivent faire face 
à une augmentation considérable 
des coûts en raison du nouveau ré-
gime. Cela nuit au développement 
urbanistique et, par conséquent, 
réduit le nombre de logements bon 
marché. Le ministre ne répond pas 
à cette critique. Je comprends la 
colère du secteur.  
 

13.05  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, ik kan dit voor 

een stuk beamen. De afschaffing van de 6 % en de terugkeer naar 
21 % is natuurlijk heel nefast voor een aantal zaken. Het is al aange-
haald: die stadskankers moeten weggesneden worden, om ze te ver-
vangen door stadslongen, zoals men het wel eens plastisch uitdrukt. 
Dit zal voor een stuk wegvallen. Ook de betaalbaarheid van het wonen 
in de stedelijke kernen komt in het gedrang doordat er 15 % belasting 
bijkomt. Het aanbod in onze stedelijke kernen zal daardoor verschra-
len. 
 
Tot slot, wat met betaalbaar duurzaam vastgoed? De Vlamingen zijn 
niet per se tegen duurzaamheid, meen ik, maar men mag natuurlijk niet 
gestraft worden als men kiest voor duurzaamheid. Men zou daar ei-
genlijk voor beloond moeten worden. Dit is vandaag onvoldoende het 
geval, zeker na uw maatregel. Wij kunnen dus zeker niet akkoord gaan 
met het feit dat die maatregel niet breed en permanent verlengd werd. 
 

13.05  Wouter Vermeersch (VB): 

Le retour à un taux de TVA de 21 % 
pour ces projets est en effet né-
faste. Il pourra être plus difficile de 
remplacer des chancres urbains 
par des poumons urbains et l'ac-
cessibilité financière de l'habitat 
dans les centres urbains est égale-
ment compromise. En outre, cette 
mesure récompense insuffisam-
ment les personnes qui optent pour 
l'immobilier durable.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: M. Freilich n'est pas là pour poser sa question n° 55039421C. 
 

14 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De belastingvermindering voor laadpalen" (55039428C) 

14 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "La réduction d'impôt pour les bornes de recharge" (55039428C) 
 

14.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, in antwoord 14.01  Wouter Vermeersch (VB): 
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op mijn eerdere vragen over de belastingvermindering voor laadpalen 
blies u warm en koud. Zo stelt ook de nieuwsbrief Fiscoloog vast na 
een analyse van mijn schriftelijke vragen en uw antwoord. Enerzijds 
aanvaardt u dat bijvoorbeeld een echtgenote recht heeft op een belas-
tingvermindering voor laadpalen als ze die zelf installeert, terwijl ze al 
onrechtstreeks van een vermindering genoten heeft van de laadpaal 
die haar echtgenoot geïnstalleerd heeft. Anderzijds aanvaardt u niet 
dat dezelfde vrouw de belastingvermindering voor een gewone laad-
paal cumuleert met de belastingvermindering voor een bidirectionele 
laadpaal. 
 
Fiscoloog, een gespecialiseerde nieuwsbrief over fiscaliteit, komt tot 
de volgende vaststelling: "Hoewel de ministeriële antwoorden wel plau-
sibel zijn, leven zij toch op ietwat gespannen voet met de op dit punt 
niet altijd even duidelijke tekst van de wet: de ene keer in het voordeel, 
de andere keer in het nadeel van de belastingplichtige." Dat was trou-
wens ook de insteek van mijn eerdere vragen. 
 
Hebt u kennisgenomen van het artikel in Fiscoloog? Bent u van plan 
om de wetgeving nog te verduidelijken? Fiscalisten hebben daar dui-
delijk vragen bij. 
 

En réponse à mes questions pré-
cédentes concernant la réduction 
d'impôt pour les bornes de re-
charge, le ministre a soufflé le 
chaud et le froid, comme l'a cons-
taté la lettre d'information Le Fisco-
logue. D'un côté, il accepte qu'une 
épouse ait droit à une réduction 
d'impôt pour une borne de re-
charge si elle l'installe elle-même, 
alors qu'elle a déjà pu bénéficier in-
directement d'une réduction pour la 
borne installée par son mari. D'un 
autre côté, il n'accepte pas que 
cette même épouse cumule la ré-
duction d'impôt pour une borne de 
recharge ordinaire avec la réduc-
tion d'impôt pour une borne de re-
charge bidirectionnelle. Le ministre 
peut-il clarifier cette législation?  
 

14.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, ik heb 

inderdaad kennisgenomen van het artikel, dat overigens ook conclu-
deert dat mijn antwoorden op uw vraag conform de vigerende wettelijke 
bepalingen zijn. Ik zie dus geen redenen om de wetgeving te wijzigen. 
 

14.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: L'article en question con-
clut également que mes réponses 
à la question de M. Vermeersch 
sont parfaitement conformes aux 
dispositions légales en vigueur. Je 
ne vois donc aucune raison d'ap-
porter une quelconque modifica-
tion.  
 

14.03  Wouter Vermeersch (VB): U hebt duidelijk het artikel niet goed 

gelezen. Er staat letterlijk dat uw antwoorden op ietwat gespannen le-
ven met de op dat punt nog niet altijd even duidelijke tekst van de wet. 
Dat was de insteek van mijn vraag: bent u bereid de wetgeving aan te 
passen om ze te verduidelijken en fiscale discussies te voorkomen? 
 
Eigenlijk leer ik uit uw antwoord dat u niet bereid bent om de wetgeving 
te verduidelijken, zodat er minder discussies zijn. Dat is bijzonder jam-
mer natuurlijk, want die zal aanleiding geven tot talrijke discussies gelet 
op het toenemend belang van laadpalen. Die discussies zou u kunnen 
vermijden door veel duidelijkere wetgeving. We betreuren dat u niet 
bereid bent om de wetgeving ter zake aan te passen. 
 

14.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Cet article indique que les ré-
ponses du ministre ne sont pas 
vraiment en phase avec le texte de 
loi, qui n'est pas très clair sur ce 
point. Le ministre n'est donc pas 
disposé à clarifier la législation 
pour susciter moins de discus-
sions ? C'est bien dommage !  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

15 Samengevoegde vragen van 

- Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Betalingen naar rekeningen in Cuba en het Blocking Statute" (55039463C) 
- Vicky Reynaert aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De bankenblokkade van Cuba door ING en BNP Paribas Fortis" (55039471C) 

15 Questions jointes de 

- Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les paiements au bénéfice de comptes bancaires à Cuba et la loi de blocage" 
(55039463C) 
- Vicky Reynaert à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
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Nationale) sur "Le blocage des transactions bancaires vers Cuba par ING et BNP Paribas Fortis" 
(55039471C) 
 
Le président: J'ai déposé des questions sur le même sujet, mais elles n'ont pas été jointes. Peut-être M. le 
ministre expliquera-t-il ce mystère. En attendant, je donne la parole à M. Vanbesien. 
 

15.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, de 

Amerikaanse blokkade tegenover Cuba leidt tot onnodig menselijk lij-
den door armoede en ziekte. Ze is mede daardoor al herhaaldelijk ver-
oordeeld door de Algemene Vergadering van de Verenigde Naties. Bo-
vendien geeft het embargo het Cubaanse autoritaire regime een te ge-
makkelijke vrijgeleide om het bijkomend eigen falen te maskeren en 
zijn mensenrechtenschendingen goed te praten. 
 
Onze banken weigeren als gevolg van de Amerikaanse blokkade te-
genover Cuba onder het mom van de-risking betalingsopdrachten naar 
Cuba uit te voeren, een houding die mijn partij veroordeelt. In hun ijver 
dreigen de Verenigde Staten ook Europese instellingen te sanctione-
ren wanneer zij de regels van hun blokkade overtreden, ongeacht het 
toepasselijke internationale recht. In reactie daarop ontwikkelde de Eu-
ropese Unie het Blocking Statute. Die wetgeving moet ervoor zorgen 
dat onze banken onze eigen regelgeving volgen en niet de regelgeving 
van de Verenigde Staten. De Nationale Bank van België publiceerde 
in februari 2022 vervolgens een circulaire om het beleid van de banken 
in die richting te doen evolueren. 
 
Ten eerste, zijn er inbreuken vastgesteld op de circulaire van febru-
ari 2022 van de Nationale Bank van België? 
 
Ten tweede, het toezicht op de naleving van de circulaire was een pri-
oriteit van de Nationale Bank van België. Hoe heeft zij dat toezicht in 
de praktijk gebracht en met welke resultaten? 
 
Ten derde, hebt u administratieve boetes vastgelegd naar aanleiding 
van inbreuken op de circulaire? 
 
Ten slotte en ten vierde, indien geen inbreuken op de circulaire zijn 
vastgesteld en geen boetes zijn vastgelegd, wat is daarvoor dan de 
reden? 
 

15.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Le blocus américain de 
Cuba entraîne des souffrances hu-
maines inutiles. En raison de ce 
blocus, nos banques refusent d'ef-
fectuer des ordres de paiement 
vers Cuba, une attitude que mon 
parti condamne. Dans leur zèle, les 
États-Unis risquent également de 
sanctionner des institutions euro-
péennes qui enfreindraient les 
règles de leur blocus. En réaction à 
cette situation, l'UE a développé la 
loi de blocage et ses propres règles 
pour les banques. La Banque na-
tionale de Belgique a publié en fé-
vrier 2022 une circulaire visant à 
faire évoluer la stratégie des 
banques dans ce sens. 
 
Des infractions ont-elles été cons-
tatées dans ce domaine? Qu'en 
est-il du contrôle du respect des 
dispositions contenues dans cette 
circulaire? Le ministre a-t-il déjà 
fixé des amendes administratives? 
Le cas échéant, pourquoi aucune 
infraction n'a-t-elle été constatée 
ou aucune amende n'a-t-elle été 
fixée?  
 

Le président: Mme Reynaert n'étant pas là, je donne la parole à M. le ministre pour sa réponse. 
 

15.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vanbesien, er is vol-

gens de circulaire van de Nationale Bank van België sprake van de-
risking als een financiële instelling principieel en zonder rekening te 
houden met het individuele risicoprofiel van de klant, weigert een za-
kelijke relatie met een potentiële klant aan te gaan of een zakelijke re-
latie met een bestaande cliënt stopzet, omdat de klant behoort tot een 
categorie personen die volgens de instelling buitensporige risico's van 
witwassen van geld van financiering van terrorisme inhoudt. 
 
Dat is niet de situatie waarnaar u in uw vraag verwijst, maar heeft be-
trekking op de toepassing door Belgische financiële instellingen van de 
Europese verordening 2271/96 Blocking Statute, die niet onder de be-
voegdheid van de Nationale Bank van België valt. De NBB voert con-
troles uit op de financiële instellingen onder haar toezicht met betrek-
king tot de toepasselijke wet en regelgeving. 
 

15.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Selon la circulaire de la 
Banque nationale de Belgique, il 
est question de de-risking lors-
qu'un établissement financier 
prend la décision de principe, sans 
tenir compte des profils de risque 
individuels, de refuser l'entrée en 
relations d'affaires avec des clients 
potentiels ou de mettre fin aux rela-
tions d'affaires existantes au motif 
que ces clients appartiennent à 
une catégorie de personnes à la-
quelle l'établissement financier es-
time que sont associés des risques 



CRIV 55 COM 1234 13/12/2023  

 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

45 

De-risking maakt al enkele jaren het onderwerp uit van verschillende 
maatregelen van de Nationale Bank. Gezien de toename en internati-
onale verspreiding van het probleem heeft ook de European Banking 
Authority op 5 januari 2022 een rapport en richtlijnen gepubliceerd. De 
Nationale Bank van België volgde met haar circulaire op 1 febru-
ari 2022 voor de financiële instellingen die onder haar toezicht staan. 
Meer recentelijk hebben de EBA en andere internationale instellingen 
hun werkzaamheden op dat gebied verdiept, waarbij ze zich met name 
richten op de financiële inclusie en gevallen waarbij niet-gouvernemen-
tele organisaties betrokken zijn. Tevens voert de NBB inspecties uit bij 
banken om hen bewust te maken van het belang van de kwestie en om 
in die context te beoordelen of zij voldoen aan de wettelijke verplichtin-
gen. 
 
De Nationale Bank van België zal binnen het kader van haar bevoegd-
heden bijzondere aandacht blijven besteden aan het fenomeen van de-
risking. Aangezien de NBB gehouden is aan het beroepsgeheim, mag 
zij geen vertrouwelijke informatie over individuele dossiers delen met 
derden, behalve in de gevallen die specifiek in de wet zijn beschreven. 
 

excessifs de blanchiment de capi-
taux ou de financement du terro-
risme. La question de M. Vanbe-
sien porte toutefois sur l'application 
par les établissements financiers 
belges du règlement (CE) 
n° 2271/96 (Blocking Statute), qui 
ne relève pas de la compétence de 
la Banque nationale. 
 
Le de-risking fait l'objet, depuis 
quelques années déjà, de diffé-
rentes mesures prises par la 
Banque nationale. Le 5 janvier 
2022, l'Autorité bancaire euro-
péenne (ABE) a publié un rapport 
et des directives. Le 1er février 
2022, la Banque nationale de Bel-
gique a suivi en publiant une circu-
laire destinée aux établissements 
financiers soumis à son contrôle. 
L'ABE et d'autres institutions inter-
nationales s'intéressent à présent 
également à l'inclusion financière 
et aux cas où des organisations 
non gouvernementales sont con-
cernées. La Banque nationale ef-
fectue des inspections auprès des 
banques pour les sensibiliser et les 
contrôler. Elle continuera d'accor-
der une attention particulière au 
de-risking.  
 

15.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, er be-

reiken ons in elk geval berichten over inbreuken op de afspraken en 
over weigeringen om betalingen uit te voeren naar aanleiding van de 
dreigingen door de Verenigde Staten. Wij zullen de kwestie zeker blij-
ven opvolgen en nagaan of wij naar aanleiding van uw antwoord nog 
verdere vragen moeten stellen. 
 

15.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Il nous revient en tout cas 
que les accords ne seraient pas 
toujours respectés et qu’il y aurait 
des refus d’effectuer des paie-
ments en raison de menaces de la 
part des États-Unis.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: De la route du rhum à la route de la bière, vous avez la parole pour votre question, monsieur 
Vanbesien. 
 

16 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "Het sluiten van de bierroute" (55039464C) 

16 Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "La fermeture de la route de la bière" (55039464C) 
 

16.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, na het 

oplossen van de kwestie van de kaasroute hebben wij het nu over de 
bierroute. In juli hebben twee van mijn collega's u daarover bevraagd. 
 
De bierroute is de benaming van een nieuwe werkwijze van vermo-

16.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): La route de la bière est le 
nom d'une nouvelle technique utili-
sée par les planificateurs patrimo-
niaux pour éviter les droits de suc-
cession et de donation. En mettant 
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gensplanners om erf- en schenkbelastingen te omzeilen. Door de aan-
delen van een nieuwe maatschap op naam van de kinderen te zetten, 
kunnen erf- en schenkbelastingen vermeden worden op de zaken die 
in de maatschap ingebracht worden, onder andere doordat het oprich-
ten van een maatschap geen registratie bij een notaris vereist. 
 
In uw antwoord aan hen verduidelijkte u dat u in de eerste plaats een 
ingreep van de Vlaamse wetgever verwachtte, maar dat u wel wou 
analyseren of een federaal initiatief nodig en opportuun is. 
 
Ik heb hierover enkele vragen. Hebt u ondertussen kunnen analyseren 
of een federaal initiatief nodig en opportuun is? 
 
Hebt u contact opgenomen met uw Vlaamse collega's in verband met 
deze materie? Wat waren de resultaten daarvan? 
 
Kunt u stilstaan bij de vraag of een federale registratieverplichting voor 
de oprichting van een maatschap de bierroute effectief zou kunnen 
sluiten? 
 

les actions d'une nouvelle société 
au nom des enfants, il est possible 
d'éviter les droits de succession et 
de donation sur les biens apportés 
dans la société, entre autres parce 
que la création d'une société ne né-
cessite pas d'enregistrement au-
près d'un notaire. 
 
Le ministre a-t-il déjà pu déterminer 
si une initiative fédérale était né-
cessaire et opportune? A-t-il pris 
contact avec ses homologues fla-
mands à ce sujet? Quel en était le 
résultat? Une obligation fédérale 
d'enregistrement pourrait-elle ef-
fectivement fermer la route de la 
bière?  
 

16.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vanbesien, de be-

doelde bierrouteconstructie doet inderdaad talloze vragen rijzen op het 
vlak van het burgerlijk recht en het vennootschapsrecht. Dat blijkt ook 
uit de bijdrage uit de Fiscoloog waarnaar verwezen is. Kunnen de aan-
delen bij de oprichtingsakte op naam van een derde worden ingeschre-
ven? Voor zover er hierbij sprake is van een schenking, is dit dan een 
rechtstreekse of een onrechtstreekse schenking? Wat is dan het voor-
werp van de schenking, de aandelen of de ingebrachte goederen? Kan 
een dergelijke constructie via een onderhandse akte? 
 
Het beantwoorden van die vragen behoort niet tot mijn taak als minister 
van Financiën. Het is aan de Vlaamse collega's om al dan niet maat-
regelen te nemen teneinde deze bierrouteconstructie te analyseren en 
desgevallend de nodige maatregelen uit te werken. 
 

16.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: La technique de la route 
de la bière soulève effectivement 
de nombreuses questions de droit 
civil et de droit des sociétés. Les 
actions peuvent-elles être inscrites 
au nom d'un tiers sur l'acte consti-
tutif? La donation est-elle directe 
ou indirecte et quel est l'objet de 
cette donation? Une telle donation 
peut-elle être effectuée par le biais 
d'un acte sous seing privé? Il ap-
partient aux collègues flamands 
d'élaborer ou non des mesures 
concernant cette technique de la 
route de la bière.  
 

16.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, daar-

mee bent u er handig in geslaagd om op geen enkele van mijn drie 
vragen te antwoorden. 
 
Ik herhaal mijn vragen. Hebt u kunnen analyseren of ook een federaal 
initiatief nuttig zou zijn? Hebt u contact opgenomen met uw Vlaamse 
collega's? Wat waren de resultaten? Wat vindt u van een registratie-
verplichting bij de oprichting van een maatschap, wat wel een federale 
bevoegdheid was en geen Vlaamse bevoegdheid. 
 
U verwijst niet naar Vlaanderen? U verwijst naar andere ministers? 
 

16.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Je n'ai reçu aucune  
réponse à mes questions. Qu'en 
est-il d’une initiative fédérale? 
Avez-vous pris contact avec vos 
homologues flamands? Qu'en est-
il d'une obligation d'enregistre-
ment?  
 

16.04 Minister Vincent Van Peteghem: Voor uw laatste vraag verwijs 

ik naar de minister van Justitie. Voor de eerste twee vragen die u ge-
steld hebt, hoop ik dat uw Vlaamse collega's de bevoegde minister op 
het regionale niveau op dezelfde manier zullen bevragen. 
 
Zoals ik al aangegeven heb, op federaal niveau is er op dit vlak geen 
initiatief nodig. Er was inderdaad de kaasroute, met de verschillende 
stappen, waarover in beide Kamers gestemd moest worden omdat het 
om een bijzondere wet ging. Daar hebben we inderdaad ons deel voor 

16.04  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Pour la dernière question, 
je vous renvoie vers le ministre de 
la Justice. Pour les deux premières 
questions, les collègues de 
M. Vanbesien peuvent poser des 
questions au niveau flamand. Au-
cune initiative n'est nécessaire à 
l'échelon fédéral.  
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het couperen van die route gedaan. Alles wat te maken heeft met de 
bierroute zit echter op het regionale niveau en moet daar dus ook wor-
den geregeld. 
 

 

16.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Dank u. Ik zal verder over-

leggen met mijn Vlaamse collega’s. Ik zal ook de minister van Justitie 
bevragen over die registratieverplichting.  
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

17 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De stand van zaken met betrekking tot de rechtsbijstandsverzekerings-
premies" (55039465C) 

17 Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "L'état de la situation en ce qui concerne les primes de l'assurance 
protection juridique" (55039465C) 
 

17.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, in 2020 

werd de rechtsbijstandsverzekeringspremie geïntroduceerd. Die had 
tot doel om de toegang tot de justitie te vergroten. Dat is een verdedig-
bare doelstelling, maar in het kader van goed bestuur is het uiteraard 
altijd nuttig om nieuwe beleidsinstrumenten tijdig te evalueren. Uit de 
meest recente inventaris van de federale fiscale uitgaven blijkt de bud-
gettaire kostprijs ongeveer 7 miljoen euro te bedragen voor het inko-
mensjaar 2020. 
 
Het rapport van de Hoge Raad van Financiën uit 2020 bood heel wat 
inzichten over het gebruik van de verschillende fiscale uitgaven. Ik 
noem enkele van de belangrijkste conclusies – u kent ze, u komt er 
vaak op terug: het grote aantal codes en de continue groei ervan maakt 
de fiscaliteit uiterst complex; de meeste belastinguitgaven worden door 
minder dan 0,01 % van de belastingplichtigen gebruikt; een belasting-
vermindering is weinig efficiënt voor een belastingplichtige die niet over 
voldoende kasmiddelen beschikt om een fiscaal ondersteunde uitgave 
te doen; de hoogste twee decielen krijgen het gros van de voordelen. 
Dat zijn gekende problematieken. 
 
Ik kom dan bij mijn concrete vragen.  
 
Hoeveel mensen maken gebruik van de rechtsbijstandsverzekering? 
Welk percentage van de belastingplichtigen is dit? 
 
Kan u een inschatting maken van de mate waarin de genieters van de 
belastingvermindering voordien nog geen rechtsbijstandsverzekering 
hadden? In welke mate trekt dit initiatief dus nieuwe gebruikers aan? 
 
Hebt u zicht op de decielenverdeling van het aantal aangiften, de totale 
fiscale uitgave in euro, het aandeel van de totale fiscale uitgave van 
elk deciel en de gemiddelde winst per aangifte in euro per deciel? 
 

17.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): La prime d'assurance pro-
tection juridique a été introduite en 
2020 afin d'élargir l'accès à la jus-
tice. Cet outil a coûté 7 millions 
d'euros la même année. Le Rap-
port du Conseil supérieur de la Jus-
tice de 2020 fournit des explica-
tions sur les dépenses fiscales. On 
peut y lire que chaque instrument 
complexifie la fiscalité et se traduit 
par une augmentation du nombre 
de codes. La plupart des dépenses 
fiscales sont utilisées par moins de 
0,01 % des contribuables. Les 
deux déciles les plus élevés reçoi-
vent la majeure partie des avan-
tages. 
 
Combien de personnes font usage 
de l'assurance protection juri-
dique? Quel pourcentage des con-
tribuables cela représente-t-il? 
Dans quelle mesure ces personnes 
avaient-elles déjà souscrit une as-
surance protection juridique avant 
la réduction d'impôts? Le ministre 
a-t-il une idée de la répartition des 
déciles en fonction du nombre de 
déclarations?  
 

17.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vanbesien, voor het 

aanslagjaar 2022, dus inkomstenjaar 2021, vroegen 124.121 belas-
tingplichtigen een belastingvermindering voor rechtsbijstandsverzeke-
ring aan. Van hen genoten er 114.786  ook effectief die belastingver-
mindering. Minder dan 1 % van de enkelvoudige aangiften en 3 % van 
de gezamenlijke aangiften genoten deze belastingvermindering.  
 

17.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Pour l'exercice d'imposi-
tion 2022, 124 121 contribuables 
ont sollicité une réduction d'impôts 
pour l'assurance protection juri-
dique, dont 114 786 l'ont obtenue. 
Moins de 1 % des déclarations 
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Wij kunnen niet nagaan of de genieters van de belastingvermindering 
al een rechtsbijstandsverzekering hadden voor de inwerkingtreding 
van de maatregel. De fiscale uitgave die hieruit voortvloeit, beloopt 
11,2 miljoen euro voor het aanslagjaar 2022, waarvan 4,3 miljoen voor 
de alleenstaanden en 6,9 miljoen voor de gezamenlijke aangifte. Bij de 
enkelvoudige aangiften nemen de twee hoogste inkomensdecielen 
meer dan 51 % van het totale bedrag van de fiscale uitgaven voor hun 
rekening. Bij de gezamenlijke aangiften bedraagt het aandeel van de 
twee hoogste decielen 36 %.  
 

simples et 3 % des déclarations 
conjointes ont bénéficié de cette 
réduction d'impôts. Nous ne pou-
vons pas vérifier si les bénéficiaires 
de la mesure avaient déjà une as-
surance protection juridique aupa-
ravant. La dépense fiscale s'élevait 
à 11,2 millions euros. Dans le cas 
des déclarations simples, les deux 
déciles les plus élevés représen-
tent plus de 51 % du montant total 
des dépenses fiscales. Dans le cas 
des déclarations conjointes, ils re-
présentent 36 %. 
 

17.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, als ik 

het goed heb kunnen volgen, stemmen die cijfertjes nogal goed over-
een met de conclusies uit de studie van de Hoge Raad van Financiën 
die ik heb aangehaald. Ik denk dat u het met mij eens zult zijn dat dit 
goed kan passen in een grote fiscale hervorming.  
 

17.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Cette question devrait être 
abordée dans le cadre d'une ré-
forme fiscale majeure.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

18 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "Het blunderboek van het Rekenhof over de fiscale opbrengsten" 
(55039510C) 

18 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "Le "bêtisier" de la Cour des comptes sur les recettes fiscales" 
(55039510C) 
 

18.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de voorzitter, ik was even 

afgeleid doordat het woord ‘fiscale hervorming’ hier nogmaals uitgesp-
roken wordt door de regeringspartijen. Blijkbaar bestaat de illusie nog 
dat het nog iets kan worden voor de verkiezingen, maar ik vrees ervoor. 
 
Recent publiceerde het Rekenhof haar jaarlijkse blunderboek, over de 
rekening 2022. Het Rekenhof heeft ernstige problemen vastgesteld bij 
de financiële rapportage. Ondanks de invoering van de One Stop 
Shop-applicatie door de FOD Financiën worstelt het inningsteam nog 
steeds met het koppelen van inkomende betalingen aan openstaande 
vorderingen. Daardoor blijven die betalingen op een wachtrekening 
staan. Om de kasbasisrapportering correct te houden werden deze  
betalingen handmatig overgeboekt naar de inkomsten. Dat resulteerde 
in dubbel geboekte opbrengsten voor 2022, met een totaal van meer 
dan 800 miljoen euro. Welke stappen onderneemt u om de problemen 
op te lossen met de koppeling van inkomende betalingen aan open-
staande vorderingen en te voorkomen dat betalingen dubbel worden 
geboekt? 
 
Verder zijn er aanzienlijke tekortkomingen in de verwerking van finan-
ciële transacties, wat de betrouwbaarheid van de geboekte fiscale in-
komsten in twijfel trekt. De FOD registreerde meer fiscale opbrengsten 
in FEDCOM via interfaceboekingen, maar kan geen gedetailleerde in-
formatie geven over openstaande saldi en bewegingen. Dat beperkte 
het Rekenhof in haar onderzoek. Hoe zult u de tekortkomingen in de 
verwerking van die transacties aanpakken om de betrouwbaarheid van 
de geboekte fiscale inkomsten te waarborgen?  

18.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Dans son bêtisier annuel, la Cour 
des comptes relève de sérieux pro-
blèmes dans le couplage des paie-
ments entrants et des créances en 
souffrance. En raison de ces pro-
blèmes, ces paiements demeurent 
sur un compte d'attente. Pour que 
le rapport de la comptabilité de 
caisse demeure correct, ils ont été 
transférés manuellement vers les 
recettes, entraînant une double 
comptabilisation de recettes pour 
2022, à hauteur d'un montant total 
de plus de 800 millions d'euros. 
Qu' entreprendra-t-on pour remé-
dier à ces problèmes? 
 
La Cour des comptes a également 
observé des manquements impor-
tants dans le traitement des opéra-
tions financières, ce qui remet en 
question la fiabilité des recettes fis-
cales comptabilisées. Comment ce 
problème sera-t-il résolu? 
 
La Cour des comptes demande par 
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De FOD Financiën maakt gebruik van een scala aan IT-applicaties 
voor het beheer van zijn activiteiten. Dat brengt frequente updates en 
upgrades met zich mee, evenals de implementatie van nieuwe IT-ap-
plicaties. Het Rekenhof benadrukt dat de FOD meer aandacht moet 
besteden aan het vooraf testen van deze IT-aanpassingen om proble-
men en fouten te minimaliseren.  
 
Bent u van plan de aanbeveling van het Rekenhof te volgen? Kunt u 
informatie verstrekken over de omvang van de problemen en de fouten 
die zich hebben voorgedaan? 
 
De FOD Financiën is sinds 1 januari 2017 ook verplicht de fiscale op-
brengsten te boeken zodra ze aan de voorwaarden van vastgesteld 
recht voldoen, ongeacht of de betaling is ontvangen. Deze voorwaar-
den verschillen naargelang het type verrichting, waardoor het in kaart 
brengen hiervan een complexe analyse vergt. 
 
Volgens de planning die in het 179ste boek naar voren werd gescho-
ven, moest reeds een groot deel van die analyse afgewerkt zijn in 
2022, wat niet het geval is. Kunt u een stand van zaken meedelen over 
de analyses die dit jaar afgewerkt zijn? 
 

ailleurs de mieux tester par antici-
pation les modifications informa-
tiques afin de limiter les erreurs au-
tant que possible. Quelles erreurs 
se sont produites? Cette recom-
mandation sera-t-elle suivie? 
 
Depuis le 1er janvier 2017, le SPF 
Finances est tenu de comptabiliser 
les recettes fiscales dès qu'elles ré-
pondent aux conditions de droit 
constaté, que le paiement ait été 
reçu ou non. Ces conditions diffè-
rent selon l'opération, de sorte que 
leur inventorisation requiert une 
analyse complexe. Où ces ana-
lyses en sont-elles?  
 

18.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, sinds 

de lancering van het One Stop Shop-systeem worden problemen vast-
gesteld in de boekhoudkundige rapportering. Er moet een onderscheid 
worden gemaakt naargelang de oorzaak van de problemen.  
 
Enerzijds is een deel van het probleem specifiek te wijten aan bugs in 
de functionaliteiten van de toepassing die de verschillende gegevens 
omzet in boekhoudkundige verrichtingen. Regelmatig worden uiteraard 
nieuwe releases uitgerold om de toepassing te verbeteren en een cor-
recte boekhoudkundige rapportering mogelijk te maken.  
 
Anderzijds is er een afhankelijkheid van andere lidstaten. De verwer-
king van betalingen uit andere lidstaten is namelijk gebaseerd op de 
uitwisseling van gegevens en impliceert dat de FOD Financiën afhan-
kelijk is van de kwaliteit en de nauwkeurigheid van de door hen ver-
strekte informatie. De problemen worden gelogd en voortdurend opge-
volgd en gemonitord.  
 
De manuele overdracht van de betalingen in het wachtregister is nood-
zakelijk om de geïnde ontvangsten correct over te brengen in de bud-
gettaire boekhouding. De boekhouding is gebaseerd op de wet van 
22 mei 2003 houdende organisatie van de begroting en van de comp-
tabiliteit van de federale Staat en op het KB van 10 november 2009. 
Een groot deel van de detailgegevens wordt aangeleverd vanuit di-
verse bronsystemen, zoals de toepassing First. Er lopen momenteel 
analyses om alle detailinformatie voor het boekjaar 2023 tijdig aan te 
leveren.  
 
De FOD Financiën gebruikt de agile methode voor de opvolging van 
zijn IT-ontwikkeling. Voorafgaand aan elke release zijn er technische 
en functionele testen gepland, eventueel gevolgd door een bug fixing 
of een change request indien wordt vastgesteld dat de analyse niet 
perfect overeenstemt met de functionele behoeften. Het is pas wan-
neer de testen worden gevalideerd door de operationele diensten dat 
de ontwikkelde IT-oplossing wordt uitgerold. 

18.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Depuis le lancement du 
système One Stop Shop, des pro-
blèmes sont constatés dans les 
rapports comptables. Ceux-ci sont 
en partie imputables à des bugs 
dans l'application qui transpose les 
données en opérations comp-
tables. De nouvelles versions sont 
bien entendu régulièrement dé-
ployées pour améliorer l'applica-
tion. Par ailleurs, le SPF est dépen-
dant de la qualité et de l'exactitude 
des données qui sont transmises 
par d'autres États membres. Les 
problèmes sont enregistrés et font 
l'objet d'un suivi. 
 
Le transfert manuel des paiements 
dans le registre d'attente est né-
cessaire pour assurer correcte-
ment le transfert des recettes per-
çues dans la comptabilité budgé-
taire. Une grande partie des don-
nées de détail sont fournies par di-
vers systèmes sources. Des ana-
lyses sont actuellement en cours 
pour fournir à temps toutes les in-
formations de détail pour l'exercice 
2023. 
 
Le SPF Finances utilise la méthode 
agile pour le suivi de son dévelop-
pement IT. Ce n'est qu'au moment 
où les tests préalables sont validés 
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Wat betreft de aanbevelingen van het Rekenhof, is het vanzelfspre-
kend dat mijn administratie hier rekening mee zal houden. In dat kader 
en om de efficiëntie en effectiviteit van de testen beter te kunnen ga-
randeren, werd er in 2023 een aparte IT-testomgeving gecreëerd.  
 
Wat uw laatste vraag betreft, mijn administratie heeft een document 
opgesteld dat een overzicht geeft van de stand van zaken in 2023. Dat 
document zal worden bezorgd aan het secretariaat en ook aan u. 
 

par les services opérationnels que 
la solution IT est déployée. L'admi-
nistration prend évidemment en 
considération les recommanda-
tions de la Cour des comptes. En 
2023, un environnement de test IT 
distinct a été créé. 
 
L'état d'avancement des analyses 
sera fourni par écrit.  
 

18.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, ik dank u voor 

de exemplaren. 
 
Wat duidelijk moet zijn, is dat de rekeningen een probleem waren voor-
aleer u minister werd. Zij blijven ook vandaag een probleem. U bent er 
dus niet in geslaagd, wat bijzonder jammer is, om tijdens de huidige 
legislatuur de tanker op dat vlak te keren. 
 
Het zal u wellicht ook niet zijn ontgaan dat het Rekenhof meer recent 
een onthoudende verklaring heeft afgelegd over de rekeningen van de 
Staat, omdat het gewoonweg niet in staat is de rekeningen op een 
goede manier te beoordelen. De fout ligt zowel bij de uitgaven, maar 
ook bij uw verantwoordelijkheid, zijnde de inkomsten, waarover nog 
heel veel onduidelijkheden zijn, waardoor het Rekenhof geen oordeel 
kan vormen. Dat is nog erger dan een afkeurende verklaring. Het Re-
kenhof is zelfs niet in staat de rekeningen te beoordelen, laat staan dat 
het in staat zou zijn ze als foutief af te keuren. 
 
Mijnheer de minister, er is dus heel veel werk aan de winkel, ook voor 
uw opvolger. Ik kan alleen maar vaststellen dat de problemen groten-
deels op hun beloop zijn gelaten. 
 
Mijnheer de voorzitter, wij zullen het antwoord dat ik van u ontvang en 
de extra antwoorden die ik van u, mijnheer de minister, ontvang, nader 
bekijken. Indien nodig, zullen wij u opnieuw nader ondervragen. 
 

18.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Le ministre n'a pas réussi à appor-
ter une réponse aux problèmes 
existants concernant les comptes. 
La Cour des comptes ne peut 
même pas évaluer correctement 
ces comptes.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: M. Vajda n'étant pas là pour poser ses questions jointes nos 55039529C et 55039759C, je 
redonne la parole à M. Vermeersch. 
 

19 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De inventaris van de terreinen en gebouwen van de FOD Financiën" 
(55039544C) 

19 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "L'inventaire des terrains et bâtiments du SPF Finances" (55039544C) 
 

19.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, de Algemene 

Administratie van de Patrimoniumdocumentatie van de FOD Financiën 
heeft een inventaris opgesteld van terreinen en gebouwen in eigendom 
van het algemeen bestuur. Deze vaste activa, vooral bestaande uit ter-
reinen, worden aan de actiefzijde van de boekhouding vermeld voor 
een nettowaarde van 2,4 miljard euro op 31 december 2022. Bij het 
onderzoek van deze inventaris door het Rekenhof zijn echter verschil-
lende problemen geconstateerd. 
 

19.01  Wouter Vermeersch (VB): 

L'Administration générale de la Do-
cumentation patrimoniale (AGDP) 
du SPF Finances a dressé un in-
ventaire des terrains et bâtiments 
dont l'administration générale est 
propriétaire. Fin décembre, ceux-ci 
ont été inclus dans l'actif de la 
comptabilité avec une valeur nette 
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Ten eerste, de vaste activa zijn niet geherwaardeerd volgens het ko-
ninklijk besluit van 10 november 2009 en worden nog steeds gewaar-
deerd op basis van schattingen uit 2012, die bij de initiële invoer van 
gegevens in FEDCOM in 2016 werden gebruikt. Kunt u uitleggen 
waarom geen rekening werd gehouden met het koninklijk besluit van 
2009? Wat zijn de stappen die de regering zal nemen om deze waar-
dering bij te werken naar meer actuele gegevens? 
 
Ten tweede, de meest recente gegevens verstrekt door de FOD Finan-
ciën zijn niet opgenomen in de boekhouding voor 2022, waardoor de 
waardering van deze vaste activa onveranderd is gebleven ten op-
zichte van 2021. Waarom werden de meest recente gegevens niet ver-
werkt in de boekhouding van 2022? Wat zijn de gevolgen voor de fi-
nanciële rapportage en transparantie? 
 
Ten derde, bovendien blijkt uit een vergelijking tussen de gegevens in 
de inventarislijst van FEDCOM en de lijst van gebouwen en terreinen 
verstrekt door de AAPD dat meer dan 28.000 goederen niet zijn gere-
gistreerd in FEDCOM, terwijl dat wel zou moeten. Dit omvat veel ter-
reinen en gebouwen in eigendom van de federale overheid en dit hiaat 
kan het nauwkeurige beeld van de vaste activa van de federale over-
heid vertekenen. Welke stappen zult u ondernemen om dit recht te zet-
ten? 
 
Tot slot, het Rekenhof concludeert dat de procedures voor het beheren 
en waarderen van de geïnventariseerde terreinen en gebouwen ontoe-
reikend zijn. Het beveelt de FOD BOSA aan om in samenwerking met 
de FOD Financiën een nieuwe procedure te ontwikkelen om de patri-
moniumgegevens van het algemeen bestuur op een juiste manier te 
verwerken, te waarderen en te boeken. Kunt u zich daarin vinden? 
 

de 2,4 milliards d'euros. Comment 
se fait-il que cette valeur n'ait plus 
été actualisée depuis 2012, alors 
même qu'un arrêté royal de 2009 
impose cette actualisation? Com-
ment le gouvernement va-t-il ac-
tualiser la valeur de ces biens? 
Dans la comptabilité de 2022, la 
valeur a été copiée sur celle ins-
crite en 2021, alors que le SPF Fi-
nances avait fourni des chiffres 
plus récents. Pourquoi ces derniers 
n'ont-ils pas été pris en considéra-
tion? 
 
Une comparaison de la liste 
d'inventaire de FEDCOM et de la 
liste de l'AGPD permet de consta-
ter que plus de 28 000 bâtiments et 
terrains ne sont pas enregistrés 
dans FEDCOM. Comment le mi-
nistre va-t-il rectifier ces données? 
Partage-t-il l'analyse de la Cour 
des comptes selon laquelle il con-
vient de mettre en place une nou-
velle procédure en vue de traiter 
correctement les données patrimo-
niales de l'administration géné-
rale?  
 

19.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, er is 

wel degelijk rekening gehouden met het koninklijk besluit van 2009. Dit 
koninklijk besluit stelt dat de terreinen en de gebouwen jaarlijks geher-
waardeerd worden tegen de marktwaarde, volgens modaliteiten op ba-
sis van de eenheidsprijzen en de herwaarderingscoëfficienten die voor 
elke categorie van terreinen en gebouwen vastgesteld worden door de 
minister van Financiën op voorstel van de Commissie voor de Open-
bare Comptabiliteit na eensluidend advies van de interministeriële con-
ferentie (IMC) voor de Financiën en de Begroting. 
 
Daar de IMC pas in 2023 het advies van de Commissie voor de Open-
bare Comptabiliteit heeft goedgekeurd, was het niet eerder mogelijk de 
herwaardering toe te passen. De situatie van de terreinen en de ge-
bouwen op 1 januari van het jaar wordt door mijn administratie en door 
de FOD BOSA bezorgd in de loop van het jaar. 
 
Deze lijst bevat onder andere een unieke identificatiesleutel en het  
kadastraal inkomen. Deze lijst bevat echter geen waarde van de per-
celen. Deze lijst biedt de FOD BOSA de mogelijkheid terreinen en ge-
bouwen die op 1 januari van het jaar niet meer in het bezit van de over-
heid zijn te verwijderen uit de boekhouding op 31 december van dat 
jaar, maar biedt niet de mogelijkheid bijkomende verwervingen in de 
boekhouding op te nemen bij gebrek aan waardering. Verwervingen en 
verkopen die rechtstreeks geboekt worden door de Regie der Gebou-
wen naar het boekhoudsysteem Faes komen wel terecht in de rekening 
van de Staat. 
 

19.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: L'on a bel et bien tenu 
compte de l'arrêté royal de 2009. 
La Conférence interministérielle 
des Finances et du Budget n'ayant 
approuvé l'avis de la Commission 
de la Comptabilité publique 
qu'en 2023, il n'était pas possible 
d'appliquer la revalorisation. La 
liste des terrains et bâtiments éta-
blie au 1er janvier de l'année est 
fournie par mon administration et le 
SPF BOSA dans le courant de l'an-
née. Elle contient notamment une 
clé d'identification unique et le re-
venu cadastral, mais pas la valeur 
des parcelles. Elle sert de base 
pour éliminer de la comptabilité les 
bâtiments et terrains qui ne sont 
plus en possession des pouvoirs 
publics, mais pas pour inclure de 
nouveaux bâtiments ou terrains en 
l'absence de valorisation. Toute-
fois, la Régie des Bâtiments peut 
inscrire des opérations directement 
au compte de l'État. À l'heure ac-
tuelle, un groupe de travail cherche 
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De werkgroep met leden van de FOD Financiën en van de FOD BOSA 
wordt samengesteld om een aangepaste werkwijze te bepalen en om 
een oplossing te vinden voor de huidige ontbrekende informatie. Ik ben 
de samenwerking tussen de FOD BOSA en de FOD Financiën tot ont-
wikkeling van een nieuwe procedure om de patrimoniumgegevens van 
het algemeen bestuur op een juiste manier te verwerken, te waarderen 
en te boeken, bijzonder genegen. 
 

une solution pour les informations 
manquantes. Je suis particulière-
ment favorable à la coopération 
entre le SPF BOSA et le SPF Fi-
nances visant à développer une 
nouvelle procédure.  
 

19.03  Wouter Vermeersch (VB): Dank u.  

 
Dit is natuurlijk een groot probleem dat aangepakt moet worden. Dit 
probleem, dat samenhangt met het vorige, zullen wij natuurlijk opvol-
gen in de toekomst. Ongetwijfeld zullen die rekeningen hier nog vaak 
besproken worden, weliswaar in de volgende legislatuur. Misschien 
niet door mij, misschien niet door u, maar wij zullen wel zien wat de 
toekomst brengt. 
 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

20 Question de Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "Le projet d’une cinquième édition de la déclaration libératoire "unique" 
(DLU)" (55039560C) 

20 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De plannen in verband met een vijfde 'eenmalige' bevrijdende aangifte 
(EBA)" (55039560C) 
 

20.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Monsieur le ministre, la qua-

trième version de la déclaration libératoire unique (DLU) vient à 
échéance ce 31 décembre, comme prévu dans l’accord de gouverne-
ment. En principe, après ce délai, il sera trop tard pour demander une 
amnistie fiscale. 
 
Cependant, selon La Libre Belgique et L’Echo, dans le cadre du troi-
sième plan de lutte contre la fraude sociale et fiscale, vous envisagez 
d'introduire une nouvelle procédure qui permettrait de taxer à 45 % les 
capitaux noirs. Une fois cette sanction payée, la situation serait régu-
larisée et aucune procédure pénale ne serait envisagée. On peut donc 
parler d’une DLU5.  
 
Il semblerait que ce dossier ait fait l’objet d’une discussion au sein du 
kern le 20 octobre, à la suite du désaccord du vice-premier ministre 
David Clarinval avec cette nouvelle procédure qui, selon son cabinet, 
“renverse la charge de la preuve (…), car ce serait au contribuable de 
prouver que l’argent a été correctement taxé”. 
 
Monsieur le ministre, pourquoi avez-vous mis fin à la DLU4, conformé-
ment à l’accord de gouvernement, si c'est pour la remplacer par une 
DLU5? Des éléments neufs, non connus lors de l'entrée en fonction du 
gouvernement en octobre 2020, justifient-ils ce revirement? Avez-vous 
eu des contacts avec des groupes d’intérêt ayant exercé des pressions 
en ce sens? Si oui, lesquels? 
 
Le kern a-t-il finalement validé le projet d’une DLU5? Dans l’affirmative, 
quelles en seraient les modalités, entre autres s’agissant de la charge 
de la preuve? 
 
La DLU4 prévoit un prélèvement de 40 % sur les capitaux. Confirmez-

20.01  Marco Van Hees (PVDA-

PTB): De vierde eenmalige bevrij-
dende aangifte (EBA quater) loopt 
op 31 december af. Volgens de 
pers zou u in het kader van het 
derde actieplan ter bestrijding van 
de sociale en fiscale fraude een 
procedure invoeren waarbij zwart 
kapitaal voor 45 % belast wordt, 
waarna de situatie zonder straf-
rechtelijke procedure geregulari-
seerd wordt. Dit is dus eigenlijk een 
EBA quinquies.  
 
Het kernkabinet zou hierover gede-
batteerd hebben, aangezien minis-
ter Clarinval deze procedure niet 
zou zien zitten omdat de belasting-
betaler in dat geval moet bewijzen 
dat het kapitaal correct belast 
werd.   
 
Waarom hebt u de EBA quater 
stopgezet indien ze nu wordt ver-
vangen door een EBA quinquies? 
Zijn er nieuwe elementen die deze 
ommekeer rechtvaardigen? Zijn er 
misschien belangengroepen die 
druk uitgeoefend hebben ten voor-
dele van een nieuwe regularisatie? 
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vous que ce taux serait relevé à 45 % en cas de DLU5? N’est-ce pas 
un faible relèvement pour une DLU qui devait disparaître et eu égard 
au taux de 60 % (hors amendes) appliqué par l’Espagne et la France 
dans des procédures similaires? 
 
Confirmez-vous que la DLU5 ne s’envisagerait que dans les cas où le 
parquet renonce à une procédure judiciaire? Dès lors que le gouver-
nement refuse d’octroyer des moyens suffisants à la justice financière, 
ne peut-on pas déjà deviner que l’essentiel des dossiers débouche-
raient sur une DLU5 par la voie administrative? 
 
Enfin, dans le cadre d’une DLU5, l’administration fiscale aurait-elle ac-
cès aux données des dossiers d’amnistie fiscale et à celles du Point 
de contact central (PCC), afin de débusquer d’autres éventuels capi-
taux non déclarés? 
 

Welke zijn dat? Heeft het kernkabi-
net zijn zegel gehecht aan de EBA 
quinquies? Zo ja, wat zouden de 
modaliteiten van die EBA zijn, zo-
als bijvoorbeeld de bewijslast? Zou 
het tarief van 40 % van de EBA 
quater voor de EBA quinquies op-
getrokken worden tot 45 %? Is dat 
voor een EBA die verondersteld 
wordt uit te doven geen laag tarief, 
gelet op het tarief van 60 % dat in 
Spanje en Frankrijk in dergelijke 
gevallen toegepast wordt? Valt de 
EBA quinquies enkel te overwegen 
indien het parket afziet van een ge-
rechtelijke procedure? Zal het gros 
van de dossiers niet sowieso in een 
EBA quinquies uitmonden, reke-
ning houdend met het ontoerei-
kende aantal middelen die aan de 
strijd tegen financiële delinquentie 
besteed worden? Zal de fiscus in 
het kader van een EBA quinquies 
toegang hebben tot de gegevens 
inzake de fiscale amnestie en de 
gegevens van het Centraal Aan-
spreekpunt om andere niet-aange-
geven kapitalen op te sporen?  
 

20.02  Vincent Van Peteghem, ministre: Monsieur Van Hees, je vous 

confirme une fois de plus que la possibilité de régularisation prendra 
définitivement fin le 1er janvier 2024, conformément à l'accord de gou-
vernement. À partir de cette date, il appartiendra au seul parquet, en 
tant qu'autorité compétente, de décider d'engager des poursuites. 
Cette compétence relève de la responsabilité du ministre de la Justice. 
 
Pour ce qui concerne la proposition d'une alternative, à savoir l'ap-
proche administrative des capitaux fiscalement prescrits, je peux vous 
informer que celle-ci ne s'est pas faite sur la base de nouvelles don-
nées mais qu'elle s'inscrivait dans l'objectif d'apporter une certaine 
forme de sécurité juridique et une garantie d'approche efficace des ca-
pitaux fiscalement prescrits. Cependant, je dois vous contredire caté-
goriquement sur le fait que cette proposition concernait une DLU5 ou 
une nouvelle opération de régularisation. La proposition différait à bien 
des égards de la régularisation existante et partait de l'idée de mettre 
en place un système administratif permanent. Non seulement l'ap-
proche serait plus stricte qu'une opération de régularisation mais elle 
comporterait également un certain nombre de différences cruciales 
telles qu'une priorité continue qui serait toujours accordée au parquet 
dans le cadre de poursuites pénales et la possibilité d'un contrôle ad-
ministratif. Cette proposition n'a toutefois pas passé l'épreuve politique 
du gouvernement, ce qui m'amène à la fin de ma réponse. 
 

20.02 Minister Vincent Van Pe-

teghem: De mogelijkheid tot regu-
larisatie eindigt definitief op 1 janu-
ari 2024. Daarna zal alleen het par-
ket beslissen of er vervolging wordt 
ingesteld.  
 
Het alternatief, namelijk de admini-
stratieve aanpak van fiscaal ver-
jaarde kapitalen, was bedoeld om 
rechtszekerheid te bieden en een 
doeltreffende aanpak van fiscaal 
verjaarde kapitalen te garanderen. 
Het betreft hier geen nieuwe regu-
larisatie. Het voorstel zou een per-
manent administratief systeem 
hebben ingevoerd en verschilde 
van het bestaande regularisatie-
systeem in die zin dat het parket 
steeds voorrang zou krijgen in 
strafrechtelijke procedures en dat 
een administratieve controle moge-
lijk zou zijn. Het kernkabinet heeft 
dat voorstel echter niet  
aangenomen.  
 

20.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Merci, monsieur le ministre, 

pour ces précisions.  
 

20.03  Marco Van Hees (PVDA-

PTB): Het feit dat het voorstel niet 
werd aangenomen, zal problemen 
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La proposition est donc abandonnée, ce qui posera sans doute 
d'autres problèmes lorsqu'il s'agira de savoir comment régulariser ces 
capitaux prescrits. Nous verrons en 2024 comment les choses seront 
abordées par l'administration. 
 

veroorzaken wanneer die ver-
jaarde kapitalen geregulariseerd 
moeten worden.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

21 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De juridische procedure en de petitie met betrekking tot het Arco-
dossier" (55039709C) 

21 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "La procédure juridique et la pétition dans l'affaire Arco" (55039709C) 
 

21.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, u hoort het 

goed, deze vraag gaat over Arco. Wij laten de spaarders niet los, in 
tegenstelling tot uw partij. 
 
In 2011 speelden meer dan 800.000 coöperanten van Arco hun zuur-
verdiende spaarcenten, naar schatting maar liefst 1,5 miljard euro, 
kwijt bij wat destijds bekend stond als de financiële tak van het ACW, 
u zeker niet onbekend. Dat veroorzaakte diepe teleurstelling onder de 
Arcocoöperanten, die zich misleid voelden, omdat hun investering in 
Arco als veilig werd voorgesteld. 
 
Het jaar 2022 bracht een nieuwe ontwikkeling in het langlopende dos-
sier, met de start van een rechtszaak voor de Brusselse rechtbank van 
eerste aanleg, geïnitieerd door Deminor, dat een schadevergoeding 
eist van Arco, de Belgische Staat en Belfius. De rechtszaak is momen-
teel hangende voor het hof van beroep in Brussel. De procedure is op 
gang gekomen met de vaststelling van een procedurekalender en het 
begin van de uitwisseling van argumenten tussen de betrokken par-
tijen. De uitwisseling van argumenten is onderverdeeld in drie rondes 
en momenteel loopt de eerste ronde. Die ronde wordt gesloten met het 
betoog van vzw ArcoClaim, die initieel geen partij was in de procedure, 
op maandag 21 oktober 2024. 
 
De tweede ronde zal van start gaan in februari 2025 en eindigen in 
oktober 2026. De derde en laatste ronde vindt plaats van maart 2027 
tot september 2028, met kort daarna de pleitzitting. In de weken daarna 
zal de rechter uiteindelijk een definitief oordeel vellen. 
 
Mijnheer de minister, het is en blijft een heel belangrijk dossier. Als de 
gehele procedure volgens plan verloopt, kan ten vroegste eind 2028 
een oordeel verwacht worden in de zaak, ruim 17 jaar na de feiten. 
Kunt u dat bevestigen? Wat is de stand van zaken in de juridische pro-
cedure? 
 
"Een dossier als Arco wordt beter buiten de rechtbanken opgelost", 
schrijft Deminor in een mail aan de aangesloten coöperanten. "Tot nu 
toe heeft de regering geen gevolg willen geven aan die vraag." 
Waarom hebben uw regering en u als minister geen gevolg gegeven 
aan die vraag? Kunt u zich vinden in het standpunt dat een dergelijk 
dossier beter buiten de rechtbank wordt geregeld? Zo niet, waarom 
niet? 
 
Uw voormalige voorzitter Joachim Coens liet eerder al optekenen dat 

21.01  Wouter Vermeersch (VB): 

L'affaire judiciaire relative à Arco 
est actuellement traitée par la cour 
d'appel de Bruxelles. Le ministre 
peut-il confirmer que si l'ensemble 
de la procédure se déroule comme 
prévu, un arrêt pourrait être rendu 
au plus tôt fin 2028, soit plus de 
17 ans après les faits? Où en est la 
procédure juridique? 
 
Selon Deminor, il est préférable de 
résoudre un dossier tel qu'Arco en 
dehors des tribunaux. Pourquoi le 
gouvernement n'a-t-il jusqu'à pré-
sent donné aucune suite à cette 
demande? Le ministre en a-t-il en-
core l'intention? 
 
Selon Joachim Coens, le dossier 
Arco reviendra certainement sur la 
table du gouvernement. Le ministre 
va-t-il encore placer cette affaire à 
l'ordre du jour avant la fin de la lé-
gislature? 
 
Un groupe d'action composé de 
coopérateurs d'Arco dupés a lancé 
une pétition dans le but de remettre 
le dossier sur la table du gouverne-
ment. Quelle est la réaction du mi-
nistre?  
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Arco zeker nog op de regeringstafel komt. Werd in de regering al ge-
sproken over het dossier? Zult u het als minister van Financiën en als 
vice-eersteminister nog deze legislatuur op de regeringstafel brengen? 
Zo niet, waarom niet? 
 
Een actiegroep van gedupeerden van Arco is ondertussen een petitie 
gestart om het dossier weer op de regeringstafel te krijgen. Hebt u on-
dertussen kennisgenomen van die petitie en hoe reageert u erop? 
 

21.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, mo-

menteel zijn verschillende rechtszaken hangende. Samengevat en 
zonder in alle technische details te treden, is de situatie als volgt.  
 
Een eerste rechtsvordering werd ingesteld in september 2014 door co-
operanten aangesloten bij Deminor, de zogenaamde zaak-Deminor 1. 
De vorderingen werden oorspronkelijk ingesteld tussen de Arcoven-
nootschappen, zijnde ArcoFin, ArcoPar en ArcoPlus, en Belfius Bank. 
De Belgische Staat werd in een gedwongen tussenkomst gedagvaard 
in december 2015. De vzw ArcoClaim is eveneens partij in die proce-
dure. Alle vorderingen werden afgewezen als onontvankelijk bij vonnis 
van 3 november 2021 van de Nederlandstalige ondernemingsrecht-
bank van Brussel. Hoger beroep werd aangetekend. De zaak is thans 
hangende voor het hof van beroep te Brussel. De conclusietermijnen 
werden door de partijen in gemeen overleg vastgelegd. Het hof heeft 
daarvan akte genomen. De laatste conclusie dient neergelegd te wor-
den op 3 juli 2028. De zitting is vastgelegd op 11 september 2028. Het 
hof zal in principe op die zitting de pleitdata bepalen. 
 
Een tweede zaak is hangende voor de Nederlandstalige rechtbank van 
eerste aanleg te Brussel. Die zaak werd ingeleid in 2018 door twee 
coöperanten, van wie één reeds partij was in de zaak-Deminor 1. An-
dere coöperanten zijn nadien vrijwillig tussengekomen. De vzw Arco-
Claim stelde dat de eisende partijen haar hun respectieve schuldvor-
deringen hebben overgedragen en heeft dan ook een akte van geding-
hervatting neergelegd. Er werden en worden nog geen conclusies ten 
gronde neergelegd en de rechtbank heeft nog geen conclusietermijnen 
vastgelegd. De vzw ArcoClaim heeft op 31 maart 2022 een verzoek tot 
aanstelling van een gerechtelijke bemiddelaar ingediend. Echter, bij 
schrijven van 2 mei 2023 heeft de vzw ArcoClaim de rechtbank te ken-
nen gegeven dat zij het verzoek tot aanstelling van een bemiddelaar 
intrekt. De zaak heeft sindsdien geen nieuwe ontwikkeling gekend. 
 
In een derde zaak heeft Deminor in december 2022 een tweede pro-
cedure ingesteld voor de Nederlandstalige rechtbank van eerste aan-
leg in Brussel, de zogenaamde zaak-Deminor 2. De vorderingen zijn 
onder meer gericht tegen de Arcovennootschappen, Belfius Bank en 
de Belgische Staat. In die procedure hebben de eisende partijen een 
verzoek tot overlegging van verdere documenten door de Arcoven-
nootschappen gedaan, vooraleer de procedure ten gronde verder zou 
worden gevoerd. De relaiszitting is vastgelegd op 14 december 2023. 
De rechtbank heeft nog geen conclusietermijnen vastgelegd. De ei-
sende partijen in de hangende procedures die een klein percentage 
van de Arcocoöperanten vertegenwoordigen, hebben het initiatief ge-
nomen om de rechtbank te vatten met een vordering. De Belgische 
Staat zal zich schikken naar het oordeel van de betrokken rechtban-
ken. 
 
Ik heb uiteraard weet van de petitie, die eind augustus werd gelanceerd 

21.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Une première action en 
justice a été intentée en septembre 
2014 par des coopérants affiliés à 
Deminor. L'affaire est actuellement 
pendante devant la cour d'appel de 
Bruxelles. Les dernières conclu-
sions doivent être déposées le 
3 juillet 2028. L'audience a été 
fixée au 11 septembre 2028. En 
principe, la cour fixera les dates de 
plaidoiries lors de cette audience. 
 
Un deuxième affaire est pendante 
devant le tribunal néerlandophone 
de première instance de Bruxelles. 
Cette procédure a été engagée en 
2018 par deux coopérants, dont un 
était déjà partie à l'affaire Deminor 
1. Par courrier du 2 mai 2023, 
l'ASBL ArcoClaim a signifié au tri-
bunal qu'elle retirait sa demande 
de désignation d'un médiateur. 
L'affaire n'a plus connu de nouveau 
développement depuis lors. 
 
Dans une troisième affaire, Demi-
nor a intenté une deuxième procé-
dure en décembre 2022, l'affaire 
dite Deminor 2, devant le tribunal 
de première instance néerlando-
phone de Bruxelles. Les actions 
sont notamment dirigées contre 
l'État belge. L'audience relais est 
fixée au 14 décembre 2023. Le tri-
bunal n'a pas encore déterminé de 
délais pour les conclusions. Dans 
les procédures pendantes, les par-
ties demanderesses qui représen-
tent un petit pourcentage de coo-
pérateurs Arco ont pris l'initiative 
de saisir le tribunal d'une action. 
L'État belge acceptera le jugement 
des tribunaux. 
 
La pétition a déjà réuni plus de la 
moitié des 25 000 signatures re-
quises, une réalité qui ne signifie 
hélas pas que la procédure pourra 
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op de website van de Kamer en al meer dan de helft van de nodige 
25.000 handtekeningen heeft verzameld. Dat betekent helaas nog niet 
dat de rechtsgang wordt versneld. Het is en blijft wachten op de uit-
komst van de lopende rechtszaken om duidelijkheid en rechtszeker-
heid te krijgen. 
 

s'accélérer.  
 

21.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, u bevestigt 

vandaag dat de hele procedure volgens plan verloopt. Ten vroegste 
eind 2028 kan er een oordeel worden verwacht in de zaak. Dat is ruim 
17 jaar na de feiten. Dat is de reden waarom een petitie om het dossier 
weer op de regeringstafel te krijgen, werd gestart. 
 
Wij zijn er ook van overtuigd dat een dergelijk pijnlijk dossier, ook voor 
de politiek en zeker voor uw partij in het bijzonder, beter buiten de 
rechtbanken wordt opgelost. 
 
Ik heb u twee heel duidelijke vragen gesteld. Ten eerste, werd het dos-
sier al besproken in de ministerraad? U beantwoordt die vraag echter 
niet, waar ik uit concludeer dat dat nog niet het geval is. Ten tweede, 
zult u als minister van Financiën en als vice-eersteminister eindelijk uw 
verantwoordelijkheid nemen om zelf het dossier in deze legislatuur op 
de regeringstafel te leggen? U antwoordt daar ook niet op; het ant-
woord is dus duidelijk negatief.  
 
U legt het dossier helemaal niet op tafel, ondanks alle beloftes van uw 
partij. Ik kan de Arcocoöperanten dan ook alleen maar oproepen om 
hun duidelijk verzet, dat wij steunen, voort te zetten. 
 
Uiteindelijk zullen de verantwoordelijken, onder andere beweging.net, 
het vroegere ACW, over de brug moeten komen om de vele getroffen 
Arcocoöperanten te vergoeden. Wij verwachten daar een beweging 
van beweging.net, maar tot op vandaag komt het helemaal niet in be-
weging en dat betreuren wij. 
 
Wij zullen het dossier dus blijven op de politieke agenda zetten en 
daaraan aandacht blijven schenken. Ook in de komende campagne zal 
dat een belangrijk thema blijven. Wij roepen de Arcocoöperanten dan 
ook op om hun verzet op te voeren, zeker tijdens de verkiezingscam-
pagne. Dat zal immers nodig zijn om de politieke verantwoordelijken 
eindelijk tot actie aan te sporen. 
 

21.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Le ministre ne précise pas si le 
dossier a déjà été évoqué au gou-
vernement; je suppose donc qu'il 
n'en est rien. En dépit de toutes les 
promesses de son parti, le ministre 
ne déposera pas ce dossier sur la 
table du gouvernement durant 
cette législature. Nous continue-
rons à placer ce dossier à l'agenda 
politique, y compris dans la cam-
pagne à venir.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

22 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "Het einde van het belastingvoordeel voor de auteursrechten" 
(55039720C) 

22 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "La fin de l'avantage fiscal octroyé pour les droits d'auteur" 
(55039720C) 
 

22.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de voorzitter, het is goed 

dat collega Piedboeuf de zaal binnenkomt. Het gaat immers over de 
auteursrechten en dat is een dossier dat zijn partij ook in het bijzonder 
aanbelangt. 
 
Mijnheer de minister, zowel in De Tijd als in La Libre Belgique – ik lees 

22.01  Wouter Vermeersch (VB): 

La presse francophone rapporte 
que plusieurs sociétés informa-
tiques et développeurs de logiciels 
ont saisi la Cour constitutionnelle 
pour s'opposer à la révision des 
règles fiscales pour les droits 
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ook de Franstalige pers, waarde collega – wordt gemeld dat verschil-
lende IT-bedrijven en softwareontwikkelaars naar het Grondwettelijk 
Hof zijn gestapt om bezwaar te maken tegen de herziene fiscale regels 
voor auteursrechten. De herziening heeft verwarring veroorzaakt door 
de strenge interpretatie van de regels door de minister van Financiën 
– eigenlijk de bewuste wolligheid die hier in het Parlement is gecre-
eerd – waarbij gespecialiseerde advocaten wijzen op de ruimere for-
mulering dan oorspronkelijk aangekondigd. De betrokken partijen ho-
pen op een snelle beslissing van het hof om duidelijkheid te scheppen 
en een langdurige juridische procedure van mogelijk tien jaar te vermij-
den. Dit verhaal is dus hetzelfde als dat van in het vorige dossier, waar 
er sprake was van 17 jaar. 
 
Ondertussen meldt La Libre Belgique dat de fiscus nu auteursrechten 
voor IT afwijst en bedrijven overwegen het regime te verlaten vanwege 
de onzekerheid en risico's bij fiscale controles. Werkgevers staan voor 
de uitdaging om te bepalen hoe om te gaan met het verlies van dit 
voordeel en de mogelijke financiële impact op hun IT-personeel. 
 
De sector onderzoekt strategieën om concurrerend te blijven in de strijd 
om talent. Men vreest dat het verlies van het auteursrechtenregime de 
aantrekkingskracht van het buitenland vergroot. Sommige bedrijven 
hebben reeds besloten tot versnelde internationale expansie om de im-
pact van het verlies van het belastingvoordeel te minimaliseren. 
 
Mijnheer de minister, wat is uw reactie op het feit dat diverse IT-bedrij-
ven en softwareontwikkelaars naar het Grondwettelijk Hof zijn gestapt 
om bezwaar te maken tegen de herziene fiscale regels voor auteurs-
rechten? 
 
Welke stappen onderneemt u om de duidelijkheid te verschaffen waar 
de betrokken partijen op hopen en om langdurige juridische procedu-
res van mogelijk tien jaar te vermijden? 
 
Wat is uw standpunt ten aanzien van het feit dat de fiscus nu al au-
teursrechten voor IT afwijst en bedrijven overwegen het regime te ver-
laten vanwege de onzekerheid en risico's bij fiscale controles, zoals 
gerapporteerd door La Libre Belgique? 
 
Hoe denkt u dat het afschaffen van het auteursrechtenregime voor IT 
de concurrentiepositie van de sector in de strijd om talent zal beïnvloe-
den? Wat is de impactsanalyse daarvan?   
 

d'auteur. 
 
Comment le ministre réagit-il? 
Comment apportera-t-il plus de 
clarté sur la situation? Quelle est 
sa position quant au fait que le fisc 
refuse déjà les droits d'auteur dans 
le domaine informatique et au fait 
que les entreprises envisagent de 
quitter le régime en raison de 
l'incertitude qui le caractérise? 
Comment pense-t-il que l'abolition 
du régime des droits d'auteur pour 
l’informatique affectera la compéti-
tivité du secteur dans la chasse 
aux talents? Quelle est l'analyse 
d'impact?  
 

22.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, het 

komt mij als minister van Financiën niet toe om commentaar te geven 
betreffende de beroepen tot vernietiging van artikel 100 van de pro-
grammawet van 26 december 2022 inzake de fiscale regels voor au-
teursrechten, ingediend door bepaalde verzoekende partijen.  
 
De ministerraad heeft tijdig conclusies ingediend om zijn argumenten 
uiteen te zetten. De verzoekende partijen kunnen dus kennisnemen 
van het duidelijk geformuleerde standpunt van de regering. In het al-
gemeen is het ook niet aan mij om commentaar te leveren op de inten-
ties en reacties van belastingplichtigen naar aanleiding van nieuwe 
wettelijke bepalingen. Ik heb er alle vertrouwen in dat mijn administratie 
de nieuwe bepalingen correct zal toepassen. 
 

22.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: En tant que ministre, je ne 
peux pas commenter les recours 
en annulation d'un article sur les 
règles fiscales en matière des 
droits d'auteur. Le Conseil des mi-
nistres a présenté des conclusions 
en temps utile. Je ne peux pas non 
plus commenter la réaction des 
contribuables aux nouvelles dispo-
sitions légales. Je suis convaincu 
que mon administration appliquera 
correctement les nouvelles disposi-
tions.  
 



 13/12/2023 CRIV 55 COM 1234 
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

58 

22.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, zo’n summier 

antwoord is meestal tekenend voor het problematische karakter van 
een dossier binnen uw regering. 
 
Eind vorig jaar werd hier bewust wolligheid gecreëerd. Er werd  
onduidelijke wetgeving goedgekeurd omdat uw regering er in dit dos-
sier niet uit raakte. De gevolgen zijn er nu naar voor een heel belang-
rijke sector in dit land, namelijk de IT-bedrijven en softwareontwikke-
laars. Zij worden in de onzekerheid gestort en zijn de internationale 
strijd om talent aan het verliezen. Recent bleek dat ons land heel be-
langrijk is op het wereldtoneel inzake de ontwikkeling van games. Die 
jobs moeten dus interessant genoeg blijven en ons land moet compe-
titief zijn op wereldschaal. 
 
Wat hier gebeurt, is allemaal bijzonder problematisch. Een lang proces 
van tien jaar is helemaal niet wenselijk. Het is wel hoog tijd dat de po-
litiek en de regering verantwoordelijkheid nemen. De wetgeving moet 
verduidelijkt worden zodat de sector in dit land verankerd kan worden. 
 

22.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Une réponse courte trahit généra-
lement un désaccord au sein du 
gouvernement. À la fin de l'année 
dernière, on a délibérément semé 
la confusion ici. Une législation 
floue a été adoptée parce que le 
gouvernement ne parvenait pas à 
se mettre d'accord. Ce faisant, un 
secteur important est plongé dans 
l'incertitude. Il est urgent de clarifier 
la législation.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

23 Samengevoegde vragen van 

- Wouter Vermeersch aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over 
"Belastinginkomsten ten voordele van de buurlanden" (55039737C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Belastinginkomsten ten voordele van de buurlanden" (55039738C) 

23 Questions jointes de 

- Wouter Vermeersch à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur "Des recettes 
fiscales qui bénéficient aux pays voisins" (55039737C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Des recettes fiscales qui bénéficient aux pays voisins" (55039738C) 
 

23.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, dit is een 

vraag over de buurlanden, en in het bijzonder de belastinginkomsten 
die naar de buurlanden gaan. 
 
In La Dernière Heure – opnieuw; bij het Vlaams Belang lezen wij ook 
de Franstalige pers – verscheen op 18 oktober 2023 een lezersbrief 
over de belastinginkomsten, die als volgt vrij vertaald kan worden. Wij 
hebben die Franstalige brief uiteraard omgezet in het Nederlands. 
 
De fiscale ontvangsten komen eigenlijk alleen ten goede aan de buur-
landen. De belastinginkomsten weerspiegelen niet wat was voorzien in 
de begroting die destijds door de regering werd gepubliceerd. Wat ta-
bak betreft, was voor 2023 een omzetstijging van ongeveer 120 miljoen 
gepland. Voor 2022, na de eerste drie kwartalen, hadden wij een be-
lastinginkomst van 2,5 miljard euro. En nu hadden wij voor diezelfde 
periode als vorig jaar een inkomst van 3 miljard euro, na de belasting-
verhoging, wat een lagere inkomst geeft van 254 miljoen euro. 
 
Hoe kunnen wij nog geloof hechten aan de begroting die zojuist is op-
gesteld en die in 50 miljoen meer inkomsten voorziet door de accijnzen 
nog verder te verhogen? Alle belastingverhogingen doen de prijzen 
van de producten enkel stijgen en moedigen de kopers alleen maar 
aan zich te bevoorraden in de buurlanden, vooral omdat deze hun prij-
zen wel gelijk houden. Wij zetten het heffen van belastingen voort door 
de mensen te doen geloven dat zij nieuwe inkomsten zullen opleveren 

23.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Un article d'opinion paru dans la 
presse francophone suggère que 
les recettes fiscales sur le tabac 
bénéficient aux pays voisins et ne 
reflètent pas l'estimation effectuée 
dans le cadre du budget. 
 
Comment pouvons-nous dès lors 
accorder du crédit au budget ac-
tuel, qui prévoit 50 millions d'euros 
de recettes supplémentaires en rai-
son de la poursuite de l'augmenta-
tion des accises? Une telle mesure 
ne fait qu'encourager les acheteurs 
à aller se fournir dans les pays voi-
sins. Quelle est la réaction du mi-
nistre?  
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terwijl die inkomsten alleen ten goede komen aan de buurlanden. 
 
Mijnheer de minister, kunt u de cijfers bevestigen die geciteerd worden 
in dit opiniestuk? Kunt u zich vinden in de vaststelling van deze burger? 
Kunt u de vraag van deze burger beantwoorden? Hoe kunnen wij nog 
geloof hechten aan de begroting? 
 

23.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Vermeersch, uit de boekhouding van de kasontvangsten blijkt dat 
in de eerste tien maanden van dit jaar 2,61 miljard euro aan accijnzen 
en btw uit tabaksproducten werd geïnd, ten opzichte van 2,78 miljard 
euro voor de eerste tien maanden van 2022. De maandelijkse ac-
cijnsontvangsten zijn de jongste jaren echter bijzonder volatiel gewor-
den. Uit de aangiften blijkt dat een inhaalbeweging bezig is die waar-
schijnlijk een positieve impact zal hebben op de cijfers van november 
en december 2023. Het is momenteel dus nog te vroeg om uitspraken 
te doen over het eindresultaat van de cijfers in 2023. 
 

23.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Au cours des 10 premiers 
mois de 2023, les recettes prove-
nant des accises et de la TVA sur 
les produits du tabac se sont éle-
vées à 2,61 milliards d'euros, 
contre 2,78 milliards d'euros au 
cours de la même période en 2022. 
Les recettes mensuelles d'accises 
sont devenues très volatiles ces 
dernières années. Il ressort des dé-
clarations qu'un processus de rat-
trapage est en cours, il est dès lors 
trop tôt pour se prononcer sur 
2023.  
 

23.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, is dat uw vol-

ledig antwoord? 
 

 

23.04 Minister Vincent Van Peteghem: Ja. 

 

 

23.05  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, over de cijfers 

van 2023 kunnen we uiteraard nog geen definitieve vaststelling doen, 
want die cijfers zijn er nog niet omdat het jaar nog niet ten einde is. Wel 
kunnen we 2022 ten opzichte van 2021 vergelijken. Daarbij zien we dat 
de inkomsten van tabaksaccijnzen lager uitvallen ondanks de doorge-
voerde accijnsverhoging. Dat betekent dat hogere accijnzen leiden tot 
minder inkomsten. 
 
Wij zijn ervan overtuigd dat de beweging omgekeerd moet zijn, niet 
alleen voor tabaksaccijnzen, maar ook voor bijvoorbeeld de accijnzen 
op alcohol en dergelijke. Net door minder accijnzen zullen we meer 
inkomsten voor de staatskas in zijn geheel genereren. Daardoor zullen 
we mede vermijden dat heel wat Vlamingen en Walen hun kerstaanko-
pen doen in Nederland, Frankrijk of het Groothertogdom Luxemburg, 
want dat effect betekent een belangrijke aderlating voor de begroting. 
 
Wij hebben alvast geen vertrouwen in uw begroting, mijnheer de mi-
nister. Dat zullen we volgende week zeker en vast nog laten blijken. 
 

23.05  Wouter Vermeersch (VB): 

Si l'on compare 2022 à 2021, on 
constate que les recettes prove-
nant des accises sur les produits 
du tabac ont diminué malgré une 
augmentation des accises. Nous 
préconisons de réduire les accises 
sur le tabac et l'alcool, car cela ne 
fera que générer des revenus sup-
plémentaires puisque les Belges 
ne s'approvisionneront plus dans 
les pays voisins. En tout état de 
cause, nous n'avons pas confiance 
dans le budget.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

24 Vraag van Gaby Colebunders aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "Een mogelijke schadeloosstelling, met interesten, voor mijnwerkers" 
(55039845C) 

24 Question de Gaby Colebunders à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "La possibilité pour les mineurs de percevoir des indemnités et des 
intérêts" (55039845C) 
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24.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer de minister, 15 juni 2020 was een heel belangrijke datum voor de 
ex-mijnwerkers. Toen hebben wij er via een gezamenlijk wetsontwerp 
voor kunnen zorgen dat mijnwerkers na meer dan dertig jaar eindelijk 
een pensioen kregen waarop zij recht hadden. Het eerste deel was 
goed verlopen. Het tweede deel verliep echter trager, aangezien juri-
disch advies was ingewonnen, waaruit bleek dat de mijnwerkers als-
nog recht zouden hebben op een schadeloosstelling, compensatoire 
intresten en nalatigheidsintresten. 
 
Ik geef u een update. Vrijdag 8 december 2023 is er een uitspraak ge-
weest in de rechtbank. Daarbij hebben de mijnwerkers verloren. Dat is 
iets wat mij normaal leek bij een interpretatieve wet. Mijnheer de minis-
ter, niets is echter verloren. Bij een interpretatieve wet moet er immers 
wat meer duidelijkheid zijn. U bent de persoon die dat gebrek aan dui-
delijkheid eventueel nog zou kunnen verhelpen. 
 
Het roddelcircuit draait enorm. Mijn vraag is dus heel duidelijk: ligt er 
nog een dossier op de onderhandelingstafel van de regering om een 
schadeloosstelling, compensatoire intresten en nalatigheidsintresten 
uit te betalen? Indien ja, hebt u een idee over welk bedrag het ongeveer 
zou gaan? 
 

24.01 Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Le projet de loi du 15 juin 
2020 a permis aux anciens mi-
neurs d'obtenir enfin la pension à 
laquelle ils avaient droit. Des con-
seils juridiques ont révélé que les 
mineurs ont toujours droit à une in-
demnité, à des intérêts compensa-
toires et à des intérêts de retard. 
 
Y a-t-il encore un dossier sur la 
table de négociation du gouverne-
ment pour payer ces indemnités et 
intérêts? De quels montants s'agit-
il?  
 

24.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Colebunders, ik heb er geen weet van in welke mate een dossier 
zou voorliggen op de regeringstafel over de uitbetaling van eventuele 
schadeloosstellingen, compensatoire intresten en nalatigheidsintres-
ten aan de betrokken mijnwerkers. Dat valt ook niet onder mijn be-
voegdheid. U dient daarvoor de vraag te stellen aan de bevoegde mi-
nister van Pensioenen, mevrouw Lalieux. 
 
Voor de door u geschetste pijnpunten inzake fiscaliteit kan ik inderdaad 
mededelen dat zij er niet zijn. Op 7 december 2023 heeft de rechtbank 
van eerste aanleg te Hasselt de FOD Financiën in het gelijk gesteld 
over de procedure die ter zake is aangevat. 
 

24.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Je ne suis pas au courant. 
Il s'agit d'une compétence de la mi-
nistre des Pensions. Le 7 dé-
cembre 2023, le tribunal de pre-
mière instance de Hasselt a statué 
en faveur du SPF Finances dans le 
cadre d'une procédure initiée par 
les mineurs.  
 

24.03  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, een 

zaak is heel duidelijk: het eerste deel van de pensioenen is voorbij, 
daarmee hebt u niks te maken. Daar ben ik het volledig mee eens. 
 
De intresten zijn echter wel uw bevoegdheid. Indien u geen weet hebt 
van een dossier dat opnieuw op tafel zou liggen, dan neem ik ook aan 
dat het er niet zal liggen. U blijft er immers alweer vaag over. 
 
Mijnheer de minister, dat moet nu stoppen. De mijnwerkers mogen ein-
delijk weten waar zij aan toe zijn. Er zijn genoeg roddels in omloop. Dat 
moet stoppen. Eindelijk willen wij weten waar zij staan. Uiteindelijk ligt 
de bevoegdheid bij u om daarvan werk te maken en een en ander nog 
recht te zetten.  
 
Mijnheer de minister, ik kijk dus naar u en hoop dat u er nog enig werk 
in zal stoppen. Na dertig jaar is het immers genoeg geweest. Het komt 
de burgers van het land toe te krijgen waarop zij recht hebben. 
 

24.03 Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Les intérêts relèvent bien de 
la compétence du ministre des Fi-
nances. S'il n'est pas au courant, 
c'est qu'il n'en a pas encore été 
question. Les mineurs doivent sa-
voir à quoi s'en tenir.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

25 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 
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fraude et Loterie Nationale) sur "Les indemnités Natura 2000 en zone agricole" (55039853C) 

25 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De Natura 2000 vergoedingen in landbouwgebied" (55039853C) 
 

25.01  Benoît Piedboeuf (MR): Monsieur le ministre, compte tenu: 

- que le paiement de la première tranche des indemnités Natura 2000 
pour la campagne 2022 représentant plus de 80 % du montant n'a eu 
lieu que le 12 janvier 2023 alors que les autres années, le paiement 
intervenait dans le courant du mois de novembre de l'année concer-
née; 
- que ces indemnités Natura 2000 sont de nature certaine et représen-
tent pour certaines exploitations une part non négligeable du bénéfice 
semi-brut d'exploitation; 
- que ces indemnités sont censées être comprises dans le bénéfice 
semi-brut retenu dans le chef du bénéficiaire en cas de taxation forfai-
taire et plus peuvent faire l'objet d'une imposition à un taux plus favo-
rable (16,5 %) que le taux moyen, il apparaît logique d'un point de vue 
comptable et fiscal que les agriculteurs puissent prendre en compte le 
montant de ces indemnités Natura 2000 dans leur déclaration fiscale 
relative aux revenus de l'année 2022. 
 
Monsieur le ministre, quelle est votre position à ce sujet? Je vous re-
mercie de vos réponses. 
 

25.01  Benoît Piedboeuf (MR): De 

eerste schijf van de Natura 2000-
vergoedingen voor de campagne 
2022 werd pas in januari 2023 be-
taald, terwijl dat vroeger in novem-
ber gebeurde. Voor sommige land-
bouwbedrijven maken die vergoe-
dingen een aanzienlijk deel uit van 
de semibrutowinst. Ze worden op-
genomen in de semibrutowinst die 
gehanteerd wordt voor de forfai-
taire belastingheffing en kunnen 
worden onderworpen aan een gun-
stiger tarief van 16,5 %. Het lijkt lo-
gisch dat de landbouwers met die 
vergoedingen rekening kunnen 
houden in hun belastingaangifte 
voor hun inkomsten van 2022. 
 
Hoe staat u hiertegenover?  
 

25.02  Vincent Van Peteghem, ministre: Monsieur Piedboeuf, les in-

demnités Natura 2000 octroyées à un agriculteur sont imposables au 
titre de bénéfice d’exploitation agricole dès que cette créance est née, 
sans qu’il y ait lieu d’avoir égard à la date d’encaissement. La créance 
doit être considérée comme étant née au moment où elle a acquis un 
caractère liquide et certain. 
 

25.02 Minister Vincent Van Pe-

teghem: De Natura 2000-vergoe-
dingen zijn als landbouwwinst be-
lastbaar zodra de schuldvordering 
ontstaan is, ongeacht de datum 
van inning.  
 

25.03  Benoît Piedboeuf (MR): C’est parfait, monsieur le ministre. Dès 

lors qu’on ne l’ajoute pas à la déclaration fiscale suivante, il n’y a pas 
de problème. Je vous remercie pour cette réponse. 
  

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: Mme Dillen n'est pas là pour poser sa question n° 55039971C. 
 

26 Questions jointes de 

- Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les données financières à disposition des comptables" (55040024C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La mise à disposition de déclarations et d'extraits sur MyMinfin" (55040030C) 

26 Samengevoegde vragen van 

- Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De financiële gegevens waartoe boekhouders toegang hebben" (55040024C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het beschikbaar stellen van aangiftes en uittreksels via MyMinfin" (55040030C) 
 

26.01  Benoît Piedboeuf (MR): Monsieur le président, monsieur le 

ministre, le KVABB-CRECCB a eu l'occasion de vous envoyer un cour-
rier au sujet des difficultés rencontrées par les comptables, à l’ère du 
numérique et de la communication, les outils, les plateformes comme 
Myminfin, ne sont pas performantes à souhait. Plus de communication 
téléphonique possible avec les bureaux d'audit, données manquantes 

26.01  Benoît Piedboeuf (MR): De 

KVABB-CRECCB heeft u gemeld 
dat boekhouders problemen onder-
vinden als gevolg van de niet be-
paald geweldig te noemen perfor-
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dans Myminfin, etc. 
Dans certaines circonstances, il arrive que les comptables ne trouvent 
pas les données suffisantes dans Myminfin, ce n’est pas acceptable. 
Plus de possibilité d’introduire une déclaration fiscale avec un certificat 
commercial, plus d’accès aux déclarations antérieures, plus d’extraits 
de compte TVA envoyés au contribuable,… Comment le comptable 
fait-il pour vérifier la situation exacte des comptes annuels sans relevés 
TVA? 
 
Pourriez-vous, monsieur le ministre, expliquer quelles solutions sont 
mises en place pour revoir ces procédures et répondre aux difficultés 
que rencontrent les bureaux comptables? De quelle manière? Je vous 
remercie de votre réponse. 
 

mance van platformen zoals My-
Minfin. In sommige omstandighe-
den gebeurt het dat boekhouders 
er niet de benodigde gegevens vin-
den. 
 
Mijnheer de minister, kunt u uitleg-
gen welke oplossingen er geïmple-
menteerd worden om die procedu-
res te finetunen en een antwoord te 
bieden op de problemen die de 
boekhoudkantoren ondervinden? 
Hoe gebeurt dat?  
 

26.02  Wouter Vermeersch (VB): Vanaf 31 januari 2024 kan er niet 

meer ingelogd worden met de commerciële certificaten van onder meer 
Isabel en GlobalSign op de e-services van de FOD Financiën. Het gaat 
dan om Intervat, Biztaks, FinProf en Finelts. Dat kan problemen ver-
oorzaken omdat aangiftes die eerder hiermee werden ingediend als-
ook de ontvangstbewijzen niet meer geraadpleegd kunnen worden. 
 
In deze digitale tijden is het onbegrijpelijk dat deze aangiftes niet meer 
raadpleegbaar zijn. Het zal de efficiëntie van de boekhoudkantoren ze-
ker niet ten goede komen, integendeel.  
 
Kan de minister bevestigen of de administratie opdragen alsnog alle 
eerder ingediende aangiftes, ongeacht de gebruikte software, toegan-
kelijk te maken via MyMinfin? 
 
Sinds het tweede kwartaal van 2022 wordt het btw-rekeninguittreksel 
niet meer per post verstuurd. Het is alleen nog mogelijk om in MyMinfin 
de digitale versie te raadplegen. Klopt het dat u de opdracht hebt ge-
geven aan de administratie om geen btw-rekeninguittreksels meer 
klaar te zetten in MyMinfin voor belastingplichtigen die btw moeten te-
rugkrijgen of een nulstand hebben? Kunt u bevestigen of de admi-
nistratie opdragen deze btw-rekeninguittreksels alsnog toegankelijk te 
maken via MyMinfin? 
 
Begrijpt u dat deze overzichten voor boekhouders essentieel zijn om 
een nauwkeurige controle uit te voeren van de financiële situatie bij het 
opstellen van de jaarrekeningen en het afsluiten van het boekjaar, wat 
nu bij de meeste bedrijven staat te gebeuren? 
 

26.02  Wouter Vermeersch (VB): 

À partir du 31 janvier 2024, il ne 
sera plus possible de se connecter 
aux services électroniques du SPF 
Finances à l'aide des certificats 
commerciaux Isabel et Globalsign, 
entre autres. Cela concerne les ap-
plications Intervat, Biztax, FinProf 
et Finelts. Par conséquent, il ne 
sera plus possible d'accéder aux 
déclarations et accusés de récep-
tions antérieurs. Le ministre veil-
lera-t-il à ce que ces informations 
puissent encore être consultées via 
MyMinfin? Est-il exact que les ex-
traits de compte TVA ne seront 
plus disponibles sur MyMinfin? 
Fera-t-on en sorte qu'ils seront à 
nouveau accessibles? 
 
Les comptables ont besoin de ces 
informations pour établir les 
comptes annuels et clôturer l'exer-
cice comptable.  
 

26.03 Minister Vincent Van Peteghem: Geachte leden, de toegang 

via commerciële certificaten Isabel en GlobalSign wordt afgesloten 
vanaf 31 januari 2024. Eerder ingediende aangiften Intervat en Biztax 
zijn niet te koppelen aan een eID, itsme en zullen enkel in MyMinfin 
consulteerbaar zijn door de belastingplichtige en zijn mandataris met 
elektronisch mandaat. 
  
 

26.03  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Il est exact qu'il ne sera 
plus possible d'y accéder via les 
certificats commerciaux Isabel et 
GlobalSign à partir du 31 janvier 
2024. Les déclarations Intervat et 
Biztax déposées antérieurement 
ne pourront pas être liées à eID ou 
itsme et ne pourront être consul-
tées sur le site MyMinfin que par le 
contribuable et son mandataire dis-
posant d'un mandat électronique.  
 

De plus amples informations sur les mandats électroniques sont dis-
ponibles sur le site du SPF Finances. Les accusés de réception de 

Uitgebreidere informatie over het 
elektronisch mandaat is terug te 
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déclaration TVA sont déjà disponibles dans MyMinFin. Concernant 
Biztax, 50 % des déclarations sont déjà consultables via MyMinFin. Le 
transfert de l'autre moitié est en cours. 
 

vinden op de website van de FOD 
Financiën. De berichten waarin er 
bevestigd wordt dat de btw-aangif-
ten goed ontvangen werden, zijn 
beschikbaar in MyMinfin en ook de 
helft van de Biztax-aangiften zijn 
daar al terug te vinden. De over-
dracht van de andere helft naar dat 
platform is momenteel aan de 
gang.  
 

Voor de applicatie Finprof zal het via eGov-Rollenbeheer mogelijk zijn 
om rollen toe te kennen die toegang geven tot in het verleden inge-
diende aangiftes en deze te consulteren en te wijzigen. Voor Finelts is 
de impact beperkt. De vier Belgische ondernemingen die in 2023 het 
certificaat gebruikten, zijn ingelicht dat ze een nieuwe toegang moeten 
aanvragen. De oude aangiftes blijven consulteerbaar in Finelts na het 
afschaffen van de certificaten. De migratie daarvan naar MyMinfin is 
gepland voor 2024. 
 

Pour l'application FinProf, il sera 
possible, par le biais de Gestion 
des rôles eGov, d'attribuer des 
rôles qui donneront accès aux dé-
clarations introduites dans le 
passé, de les consulter et de les 
modifier. 
 
Pour Finelts, l'incidence est limitée. 
Les quatre entreprises belges qui 
ont utilisé le certificat en 2023, ont 
été informées qu'elles devaient de-
mander un nouvel accès. Les an-
ciennes déclarations sont toujours 
consultables dans l'application Fi-
nelts après la suppression des cer-
tificats. La migration vers MyMinfin 
est prévue en 2024.  
 

Concernant les extraits de compte TVA, il a été décidé de revenir sur 
cette décision. À l'avenir, on pourra à nouveau consulter ceux-ci de 
manière numérique. Nous ne pourrons pas mettre à disposition ré-
troactivement les extraits de compte relatifs à la période pendant la-
quelle ils n'ont pas été créés. 
 

In de toekomst kunnen de btw-re-
keninguittreksels opnieuw digitaal 
geraadpleegd worden, zij het niet 
met terugwerkende kracht voor de 
periode waarin ze niet aangemaakt 
werden.  
 

26.04  Benoît Piedboeuf (MR): Monsieur le ministre, les périodes 

transitoires sont toujours difficiles. Mais il faut effectivement renforcer 
les systèmes car les professionnels ont besoin d'avoir accès à toute 
une série de documents. On voit bien que les choses progressent et 
que c'est votre volonté. Je vous remercie pour votre réponse.  
 

26.04  Benoît Piedboeuf (MR): De 

systemen moeten versterkt wor-
den. Er wordt vooruitgang geboekt 
en het is duidelijk dat u van goede 
wil bent.  
 

26.05  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, we zullen uw 

antwoorden bezorgen aan de cijferberoepen die ons daar toch heel wat 
vragen over stellen en hun bezorgdheden uiten. We hopen ook dat dat 
wel volledig in orde komt, zeker nu we het einde van het jaar naderen. 
Het is toch belangrijk dat alles netjes beschikbaar is.  
 
Ik wil alleen nog benadrukken dat de cijferberoepen altijd maar meer 
bevoegdheden en verantwoordelijkheden krijgen, maar dat de digitale 
toepassingen lijken af te nemen. Er is bijvoorbeeld geen telefoonver-
keer meer mogelijk met de controlekantoren. Er zijn ontbrekende ge-
gevens in MyMinfin. In bepaalde omstandigheden vinden de cijferbe-
roepen te weinig gegevens in MyMinfin. Daar moet echt nog meer werk 
van worden gemaakt. We leven in de 21ste eeuw. De beschikbaarheid 
van die systemen moet ook 21ste-eeuws zijn.  
 

26.05  Wouter Vermeersch (VB): 

Nous transmettrons les réponses 
aux professions du chiffre, qui ont 
exprimé des inquiétudes à ce sujet. 
On leur donne de plus en plus de 
responsabilités, mais d'un autre 
côté, les applications numériques 
sont réduites.  
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We zullen zeker ons oor te luisteren blijven leggen bij de cijferberoe-
pen. Als we daar signalen krijgen dat het qua consulteerbaarheid of 
gebruiksgemak van die toepassingen niet oké is, zullen wij niet aarze-
len om in deze commissie opnieuw aan de bel te trekken. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
Mijnheer de voorzitter, mevrouw Dillen heeft me gevraagd haar vraag nr. 55039971C te laten uitstellen. Ik 
veronderstel dat u daarmee akkoord gaat? 
 
Le président: C'est noté. 
 

27 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebe-

strijding en Nationale Loterij) over "De door een ruime meerderheid van de Vlamingen gesteunde ver-
hoging van de minimumspaarrente" (55040122C) 

27 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre 

la fraude et Loterie Nationale) sur "L'augmentation du taux d'épargne minimum soutenue par une large 
majorité de Flamands" (55040122C) 
 

27.01  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, uit een opinie-

peiling van La Libre Belgique en RTBF blijkt dat een ruime meerderheid 
van de bevolking positief staat tegenover de invoering van een mini-
mumrente op spaarrekeningen. De steun is met name opvallend onder 
de 55-plussers en overstijgt de politieke partijgrenzen. Het totaalbe-
drag dat op gereglementeerde spaarrekeningen staat naderde tot voor 
kort bijna 300 miljard euro. 
 
De discussie over de minimumrente heeft veel debat teweeggebracht. 
Opmerkelijk is dat volgens de peilingen maar liefst 77,5 % van de Vla-
mingen er voorstander van is een minimumrente op spaarrekeningen 
op te leggen. Ondanks die ruime steun heeft de Nationale Bank op uw 
verzoek het idee van een verhoging van de minimumrente afgewezen. 
In plaats daarvan hebt u een staatsbon met een nettorente van 2,81 % 
voor 1 jaar gelanceerd, wat aanzienlijk hoger is dan de rente op spaar-
rekeningen. 
 
Het is opvallend dat niet alleen het Vlaams Belang de invoering van 
een minimumrente op spaarrekeningen nastreeft, maar vooral ook dat 
uw achterban die idee genegen is. Maar liefst 80,1 % van de cd&v-
kiezers staat achter dat voorstel. 
 
De vraag blijft dus of u nu bereid bent om de minimumrente daadwer-
kelijk te verhogen. Kunt u bevestigen of de minimumrente eenvoudig 
via een koninklijk besluit kan worden verhoogd? 
 

27.01  Wouter Vermeersch (VB): 

Selon un sondage de La Libre et de 
la RTBF, une large majorité des 
Belges est favorable à l'introduc-
tion d'un taux d'intérêt minimum sur 
les comptes d'épargne. Ce soutien 
est frappant chez les personnes 
ayant plus de 55 ans et dépasse 
les clivages partisans. Il convient 
également de noter que, selon ce 
sondage, pas moins de 77,5 % des 
Flamands sont partisans de la me-
sure. Consultée par le ministre, la 
Banque nationale de Belgique a re-
jeté l'idée, bien que 80,1 % des 
électeurs du cd&v soutiennent la 
proposition. 
 
Le taux d'intérêt minimum peut-il 
simplement être augmenté par un 
arrêté royal?  
 

27.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, we 

hebben de kwestie hier al verschillende keren besproken, onder naar 
aanleiding van de beleidsnota. Ik hoop dat u mij vergeeft dat ik verwijs 
naar het recente antwoord dat ik in de commissie heb gegeven op iden-
tieke vragen tijdens de bespreking van die beleidsnota. Dat document 
is beschikbaar onder het nummer 3649. 
 
We kunnen hier opnieuw een heel debat over houden, maar het lijkt 
mij beter dat de andere vragen kunnen worden gesteld. 
 

27.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Nous en avons déjà dis-
cuté à plusieurs reprises. Je vous 
renvoie dès lors à la réponse que 
j'ai récemment donnée à des ques-
tions identiques lors de la discus-
sion de la note de politique géné-
rale.  
 

27.03  Wouter Vermeersch (VB): Mijnheer de minister, u hebt niet 

geantwoord op de vraag of de minimumrente eenvoudigweg via een 

27.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Le taux d'épargne minimum peut-il 
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koninklijk besluit kan worden verhoogd. 
 

être augmenté par le biais d'un ar-
rêté royal?  
 

27.04 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, ik zal 

dat moeten navragen. 
 

27.04  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Je ne sais pas. Je vais me 
renseigner.  
 

27.05  Wouter Vermeersch (VB): Dat is natuurlijk wel een belangrijke 

vraag. Wij zijn ervan overtuigd dat u dat gewoon met een pennentrek 
kunt doen. 
 
Politiek gezien is dat relevant. Als 80 % van uw achterban, van uw 
cd&v-kiezers, zegt dat u dat met een pennentrek moet doen, maar u 
weigert dat, dan is dat tekenend. Die boodschap willen wij dan ook 
zeker aan uw achterban brengen. Om die reden vraag ik u expliciet om 
die vraag te beantwoorden. Het is eigenlijk een heel eenvoudige vraag, 
die uitgeklaard moet worden. 
 
Kan een dergelijke maatregel worden opgelegd via een koninklijk be-
sluit? Ik denk van wel, aangezien de minimumrente via een eenvoudig 
koninklijk besluit is verlaagd. Daardoor valt dat geheel onder uw ver-
antwoordelijkheid. 
 
Mijnheer de minister, kunnen we afspreken dat u mij dat antwoord 
rechtstreeks bezorgt? 
 

27.05  Wouter Vermeersch (VB): 

Nous sommes convaincus que 
c'est le cas, puisque le taux 
d'épargne minimum a été diminué 
par le biais d'un simple arrêté royal. 
C'est politiquement pertinent. En 
effet, le ministre peut réaliser d'un 
trait de plume une mesure récla-
mée par 80 % de ses électeurs, 
mais il ne le fait pas. Nous voulons 
leur transmettre ce message.  
 

27.06 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer Vermeersch, ik zal 

het navragen. 
 

 

27.07  Wouter Vermeersch (VB): Super, bedankt. 

 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: La question n° 55040140C de M. Ducarme est reportée à sa demande. 
 

28 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "Le projet de loi portant des dispositions fiscales diverses et la forma-
tion professionnelle" (55040151C) 

28 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De impact van het wetsontwerp houdende diverse fiscale bepalingen 
op de beroepsopleiding" (55040151C) 
 

28.01  Benoît Piedboeuf (MR): Monsieur le ministre, alors que l'em-

ploi représente un enjeu majeur au niveau économique et social, le 
projet de loi portant sur des dispositions fiscales diverses, en particulier 
la révision de la taxe annuelle compensatoire sur les droits de succes-
sion, aura un impact financier direct pour les opérateurs de formation 
professionnelle des entités fédérées. 
 
En Wallonie, deux importants réseaux de centres de formation sont 
concernés: 
 
Les ASBL Centres de formation IFAPME, 
Les ASBL Centres de compétence 
L'application de la taxe annuelle compensatoire des droits de succes-
sion sur l'immobilier prévue à l'article 147 du Code a été estimée à 
1.068.790 € pour les ASBL Centres de formation IFAPME et à 330.000 

28.01  Benoît Piedboeuf (MR): 

Het wetsontwerp met betrekking tot 
de herziening van de jaarlijkse taks 
tot vergoeding van de successie-
rechten zal financiële gevolgen 
hebben voor de instellingen voor 
beroepsopleiding. 
 
In Wallonië wordt de toepassing 
van de jaarlijkse taks tot vergoe-
ding van de successierechten op 
onroerende goederen, zoals be-
paald in artikel 147 van het Wet-
boek, geraamd op 1.068.790 euro 
voor de IFAPME-opleidingscentra 
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€ pour les ASBL Centres de compétence, selon le nouveau mode de 
calcul à un taux de 0,45% au lieu de 0,17%. 
 
L'IFAPME organise la formation en apprentissage, la formation de chef 
d'entreprise et la formation continue. Les Centres de compétence or-
ganisent la formation des demandeurs d'emploi et des travailleurs en 
situation de recyclage professionnel et ils sont actifs dans la formation 
qualifiante des élèves de l'enseignement obligatoire, de l'enseigne-
ment supérieur et de l'enseignement de promotion sociale. 
 
Alors que l'enseignement continuera à bénéficier d'une exemption pour 
ses bâtiments, à juste titre, force est de constater que la formation n'a 
pas été prise en considération pour cette exemption. La formation est 
par ailleurs assimilée à l'enseignement pour ce qui est de l'application 
du taux de TVA réduit concernant les constructions érigées dans le 
cadre de leurs missions de formation, les ASBL centres de formation 
subventionnées ne bénéficient pas de l'exemption de la taxe annuelle 
au même titre que les pouvoirs organisateurs de l'enseignement. 
 
Notre pays comptabilise de nombreux métiers en pénurie, pour les-
quels la formation apporte des réponses efficientes. D'importants in-
vestissements en infrastructures et en équipements de pointe sont ré-
alisés dans le cadre des plans de relance. 
 
Monsieur le ministre avez-vous pu analyser et pouvez-vous prendre en 
considération la demande d’exemption du fait que ces formations sont 
assimilables à de l’enseignement? Quelles peuvent être les pistes pour 
avancer sur ce dossier? 
 

en op 330.000 euro voor de vzw 
Centres de compétence, volgens 
de nieuwe berekeningsmethode te-
gen een tarief van 0,45 % in plaats 
van 0,17 %. 
 
Het onderwijs blijft een vrijstelling 
genieten voor zijn gebouwen, maar 
de opleidingssector werd buiten 
beschouwing gelaten. Die laatste 
wordt gelijkgesteld aan de onder-
wijssector voor de toepassing van 
het verlaagde btw-tarief voor ge-
bouwen die worden opgetrokken in 
het kader van hun opleidingsactivi-
teiten. In tegenstelling tot de inrich-
tende macht van onderwijsinstellin-
gen genieten gesubsidieerde vzw's 
die actief zijn als opleidingscentra, 
echter geen vrijstelling van de jaar-
lijkse taks. 
 
Hebt u het verzoek tot vrijstelling 
onderzocht en kunt u het in over-
weging nemen, gezien het feit dat 
die opleidingen gelijkgesteld kun-
nen worden met onderwijs? Welke 
mogelijke oplossingen ziet u?  
 

28.02  Vincent Van Peteghem, ministre: Le statut des IFAPME et les 

asbl qui lui sont affiliées au regard de la taxe compensatoire de droits 
de succession est en cours d'examen par mon administration. 
 
Il est important de noter que la taxe ne s'applique qu'aux asbl, aisbl et 
aux fondations privées régies par le Code des sociétés et des associa-
tions. 
 

28.02 Minister Vincent Van Pe-

teghem: Mijn administratie onder-
zoekt het statuut van de Waalse 
IFAPME-opleidingscentra en de 
daaraan gelieerde vzw's in het licht 
van de taks tot vergoeding van de 
successierechten. 
 
Die taks is enkel van toepassing op 
vzw's, ivzw's en private stichtingen 
die onder het Wetboek van ven-
nootschappen en verenigingen val-
len.  
 

28.03  Benoît Piedboeuf (MR): Monsieur le ministre, je vous remercie 

pour vos réponses. C'est important car c'est assimilable à de l'ensei-
gnement et on sait que tout le volet enseignement est exonéré. Merci 
d'examiner ceci avec bienveillance. 
 

28.03  Benoît Piedboeuf (MR): Ik 

wil u vragen om dit welwillend te 
onderzoeken.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: Mme Buyst n'est pas là pour poser sa question n° 55040178C. 
 

29 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la 

fraude et Loterie Nationale) sur "L'augmentation des accises sur le tabac et son impact sur les revenus 
de l'État" (55040206C) 

29 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrij-

ding en Nationale Loterij) over "De verhoging van de accijnzen op tabak en de impact daarvan op de 
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ontvangsten van de Staat" (55040206C) 
 

29.01  Benoît Piedboeuf (MR): Monsieur le ministre, dans le cadre de 

la loi programme 2024, j'ai pris connaissance des augmentations d'ac-
cises sur le tabac. Cela tient-il compte des prix dans les pays limi-
trophes, dont le Luxembourg, et du commerce illicite grandissant en 
Belgique (avec de nombreuses fabriques / entrepôts illégaux décou-
verts en 2023). Quel est l'impact sur les revenus de l'Etat générés par 
cette catégorie? 
 
Quelle est la comparaison avec les autres produits d'accises et pouvez 
détailler les revenus générés sur les 3 dernières années pour tous les 
produits d'accises distinctement? Pouvez–vous expliquer les évolu-
tions de chacune d'entre elles? Je vous remercie de vos réponses. 
 

29.01  Benoît Piedboeuf (MR): In 

het kader van de programmawet 
2024 worden de accijnzen op tabak 
verhoogd. 
 
Werd er daarbij rekening gehouden 
met de prijzen in de omliggende 
landen, waaronder Luxemburg, en 
met de illegale handel in België 
(waarbij er in 2023 tal van produc-
tielijnen van illegale sigaretten wer-
den ontdekt)? Wat is de impact op 
de ontvangsten van de Staat? Kunt 
u een en ander vergelijken met an-
dere accijnsproducten en in detail 
aangeven welke ontvangsten al 
deze producten de jongste drie jaar 
hebben gegenereerd? Kunt u de 
evolutie schetsen voor elke cate-
gorie?  
 

29.02 Vincent Van Peteghem, ministre: Monsieur Piedboeuf, l'aug-

mentation des accises sur le tabac manufacturé est conforme au plan 
tabac du gouvernement, qui est conscient des achats aux frontières et 
du commerce illicite. Dans son estimation de l'impact budgétaire, l'ad-
ministration prend donc également en compte les effets de volume qui 
– pour être complet –, surviennent pour quatre raisons. La première 
est la baisse générale de la consommation, la deuxième est le dépla-
cement de la consommation vers des produits de substitution tels que 
les e-liquids, la troisième est l'impact des achats frontaliers et la der-
nière est le commerce illicite. Ces effets de volume sont résumés dans 
un seul chiffre, sous la forme de l'élasticité dont le coefficient provient 
du Bureau fédéral du plan mais pour lequel l'administration utilise un 
niveau encore plus prudent. Pour l'évolution des recettes d'accises, je 
vous renvoie tout d'abord à la section "statistiques" du site web du SPF 
Finances où les recettes d'accises peuvent être consultées par 
grandes catégories.  
 

29.02 Minister Vincent Van Pe-

teghem: De verhoging van de ac-
cijnzen op gefabriceerde tabak ligt 
in de lijn van het zogenaamde ta-
baksplan. In haar raming van de 
weerslag van die verhoging op de 
begroting houdt de administratie 
rekening met volume-effecten als 
gevolg van de algemene daling in 
het tabaksgebruik, de verschuiving 
naar het gebruik van substituten, 
de impact van kooptoerisme en de 
illegale handel. Die volume-effec-
ten worden in één enkel cijfer weer-
gegeven, de elasticiteit, waarvoor 
de administratie voorzichtigheids-
halve een lagere coëfficiënt han-
teert dan het Federaal Planbureau. 
Voor de evolutie van de ontvang-
sten uit accijnzen verwijs ik u naar 
de statistieken op de website van 
de FOD Financiën.  
 

29.03  Benoît Piedboeuf (MR): Merci pour votre réponse, monsieur le 

ministre. Je sais que c'est un sujet qui reviendra encore. Un des fon-
damentaux est de lutter contre le tabac illégal et les fournitures illégales 
dans notre pays. C'est probablement la première priorité. Pour le reste 
évidemment, on n'empêchera jamais les particuliers de passer la fron-
tière et quand ils peuvent à la fois prendre de l'alcool, du tabac et du 
carburant, bien entendu, on ne peut pas beaucoup lutter. 
 

29.03  Benoît Piedboeuf (MR): De 

belangrijkste doelstelling is om het 
roken en de illegale tabakshandel 
te bestrijden. Men zal nooit kunnen 
verhinderen dat mensen de grens 
oversteken om alcohol, tabak en 
brandstof te kopen.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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Le président: Les questions n° 55040375C de M. Laaouej et n° 55040381C de Mme De Block sont trans-
formées en questions écrites. 
 

30 Samengevoegde vragen van 

- Peter Mertens aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Nationale 
Loterij) over "De controle op het transport van militair materiaal naar Israël" (55040248C) 
- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en Natio-
nale Loterij) over "Het toezicht op het transport van militair materieel naar Israël" (55040359C) 

30 Questions jointes de 

- Peter Mertens à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le contrôle du transport de matériel militaire vers Israël" (55040248C) 
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude et Loterie 
Nationale) sur "Le contrôle du transport de matériel militaire vers Israël" (55040359C) 
 

30.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Monsieur le ministre, selon les 

documents que Vredesactie et le PTB ont pu consulter, au moins 246 
tonnes de matériel militaire ont été expédiées vers Israël via le port 
d'Anvers l'année dernière.   
 
L'exportation et le transit de matériel militaire vers des zones de conflit 
sont explicitement interdits par le traité des Nations unies sur le com-
merce des armes et par le décret flamand sur les armes. 
 
Mon collègue Peter Mertens est déjà intervenu dans cette affaire au-
près du Premier ministre De Croo et du ministre Dermagne. Le premier 
ministre De Croo a maintenu que cette question relevait de la compé-
tence exclusive des régions. Le ministre Dermagne insiste sur le fait 
que les licences délivrées par ses services ne concernent que la sécu-
rité et qu'il rejette le reste de la responsabilité sur les régions. 
 
En réponse aux questions posées par le PTB au ministre-président fla-
mand Jan Jambon, il a répondu qu'il y avait effectivement une interdic-
tion d'exportation et de transit et qu'ils rejetaient les licences, mais que 
leur contrôle relevait de la compétence des douanes. 
 
Le ministre de l'Économie, Pierre-Yves Dermagne, affirme également 
que ses services ont informé les douanes d'éventuelles livraisons 
d'armes conformément aux procédures. 
 
D'où mes questions: 
1. Des contrôles sont-ils organisés pour vérifier si des exportations 
d'armes sans licence ont lieu? 
2. Pouvez-vous confirmer que le SPF Economie a informé la douane 
d'éventuels transports de matériel militaire à travers le territoire belge? 
3. Quels contrôles la douane a-t-elle effectués sur les navires de l'ar-
mateur ZIM au cours de l'année écoulée? 
4. La douane dispose-t-elle d'une vue d'ensemble de tous les navires 
passant par le port d'Anvers et de leur cargaison? 
5. Vos services collaborent-ils avec d'autres services fédéraux et les 
régions pour effectuer des contrôles ciblés? 
 

30.01  Marco Van Hees (PVDA-

PTB): In 2022 zou er 246 ton mili-
tair materieel via de haven van Ant-
werpen naar Israël verscheept zijn. 
De uitvoer en doorvoer van militair 
materieel naar conflictgebieden is 
echter krachtens het Wapenhan-
delsverdrag en het Vlaams wapen-
decreet verboden. Volgens de eer-
ste minister is dit zaak van de ge-
westen. Voor minister Dermagne 
hebben de door zijn diensten ver-
strekte vergunningen betrekking op 
veiligheid en is de rest zaak van de 
gewesten. Hij voegt eraan toe dat 
zijn diensten de procedures ge-
volgd hebben en de douane van de 
wapenleveringen op de hoogte ge-
bracht hebben. Volgens de 
Vlaamse minister-president gold er 
een uitvoer- en doorvoerverbod en 
was de controle van de vergunnin-
gen zaak van de douane. 
 
Bestaan er controles om na te 
gaan of er wapens zonder vergun-
ning uitgevoerd worden? Heeft de 
FOD Economie de douane op de 
hoogte gebracht van het vervoer 
van militair materieel op ons grond-
gebied? Welke controles heeft de 
douane dit jaar uitgevoerd op de 
schepen van de rederij ZIM? Heeft 
de douane een overzicht van alle 
schepen die de haven van Antwer-
pen aandoen en de ladingen die ze 
vervoeren? Voeren uw diensten in 
samenwerking met andere fede-
rale diensten en de gewesten ge-
richte controles uit?  
 

30.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer de voorzitter, de Al-

gemene Administratie van de Douane en Accijnzen voert bij de uitvoer 
van wapens en militair materieel risicogestuurde controles uit op de 

30.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Les Douanes et Accises 
effectuent des contrôles fondés sur 
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aanwezigheid en inhoud van de vergunningen.  
 

le risque dans le cadre de l'expor-
tation d'armes et d'équipements 
militaires. Ces services examinent 
notamment la présence et le con-
tenu des licences.  
 

Les profils de risque sont établis sur la base d’informations de sources 
diverses, y compris celles reçues par la douane de l’autorité délivrant 
l’autorisation. Déterminer si une autorisation est légalement requise, 
déterminer dans quelles circonstances elle est requise, et ensuite dé-
livrer une autorisation, ne relève pas des compétences de la douane. 
La douane reçoit les autorisations de transport d’explosifs du SPF Éco-
nomie. Il s’agit donc d’autorisations pour un ensemble très spécifique 
de biens.  
 

De risicoprofielen worden opge-
maakt op basis van informatie uit 
diverse bronnen, waaronder de au-
toriteit die de vergunning afgeeft. 
Het is niet de douane die bepaalt of 
en in welke omstandigheden een 
vergunning wettelijk vereist is en 
die de vergunning aflevert. De FOD 
Economie verleent de vergunnin-
gen voor het transport van explo-
sieven.  
 

Deze vergunningen hebben een welbepaalde geldigheidstermijn en bij 
het overmaken van deze vergunningen door de FOD Economie aan de 
douane wordt onze administratie niet ingelicht voor welke specifieke 
zendingen op welke datum deze vergunningen geldig zijn. De douane 
voert hierop controles uit, na een concrete vraag hiertoe door de be-
voegde autoriteit. 
 
De douane beschikt niet over lijsten met schepen die eigendom zijn 
van een bepaalde rederij. Bovendien laat een douaneaangifte niet toe 
om de eigenaar van een gebruikt transportmiddel te achterhalen. Bij-
gevolg kan uit de relevante douanedatabanken niet achterhaald wor-
den welke specifieke controles zijn uitgevoerd op de schepen van de 
rederij ZIM. 
 

Ces licences ont une durée de va-
lidité précise. Lors de la communi-
cation de ces licences par le 
SPF Économie aux services des 
douanes, notre administration n'est 
pas informée des envois spéci-
fiques auxquels se rapportent ces 
licences ou des dates de validité de 
celles-ci. Les services des 
douanes effectuent des contrôles 
par rapport à ces licences, à la 
suite d’une demande concrète des 
autorités compétentes. 
 
Les services des douanes ne dis-
posent pas de listes des navires 
appartenant à une compagnie ma-
ritime particulière. Une déclaration 
en douane ne permet pas non plus 
d'identifier le propriétaire du moyen 
de transport utilisé. Par consé-
quent, les bases de données doua-
nières concernées ne permettent 
pas de savoir quels contrôles spé-
cifiques ont été effectués sur les 
navires de la compagnie maritime 
ZIM.  
 

La douane est présente au Carrefour de l’Information Maritime et a de 
ce fait connaissance de tous les navires faisant escale au port d’An-
vers. Cependant, la douane n’a pas toujours connaissance de toutes 
les cargaisons présentes sur ces navires. En effet, en fonction de la 
destination de ces marchandises, il existe différentes obligations lé-
gales concernant les informations à fournir et la forme de ces informa-
tions. 
 

De douane maakt deel uit van het 
Maritiem Informatie Kruispunt en 
weet dan ook welke schepen de 
haven van Antwerpen aandoen. Ze 
is niet op de hoogte van alle ladin-
gen, want de informatie die ver-
strekt moet worden varieert afhan-
kelijk van de bestemming van de 
goederen.  
 

De douane neemt via verschillende overlegorganen deel aan een La douanes participe à une concer-
tation structurelle avec les trois 
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structureel overleg met de drie bevoegde gewestelijke vergunningsau-
toriteiten. Deze contacten worden aangevuld met veelvuldige ad-hoc-
contacten. Beide soorten overlegmomenten kunnen resulteren in ge-
richte controles. De douane onderhoudt ook met de federale bevoegde 
overheidsinstellingen structurele en ad-hoccontacten die eveneens 
kunnen resulteren in gerichte controles. 
 

autorités régionales compétentes 
en matière de licences par le biais 
de divers organes de concertation. 
Ces contacts sont complétés par 
des contacts ponctuels fréquents. 
Ces deux types de consultation 
peuvent déboucher sur des con-
trôles ciblés. La même procédure 
s'applique aux concertations de la 
douane avec les autorités pu-
bliques fédérales compétentes.  
 

En outre, un projet d'accord de coopération sur le contrôle du transit 
est en cours d'élaboration. Cet accord définira les modalités de la coo-
pération entre la douane et les services de contrôle des biens straté-
giques de la Région flamande. 
 

Er is een ontwerp van samenwer-
kingsakkoord over de controle op 
de doorvoer in de maak. In dat ak-
koord zullen de modaliteiten voor 
de samenwerking tussen de dou-
ane en de diensten voor de con-
trole op strategische goederen van 
het Vlaamse Gewest vastgelegd 
worden.   
 

30.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Monsieur le ministre, je vous 

remercie pour vos réponses.  
 
Cette question du matériel militaire qui passe par Anvers en vue de 
tuer des Palestiniens par l'armée israélienne a été posée au premier 
ministre, au ministre de l'Économie ainsi qu'aux ministres régionaux. À 
chaque fois, on nous renvoie à d'autres ministres compétents. Du ma-
tériel militaire passe par Anvers, au moins 246 tonnes, et cela se fait 
en toute impunité. Visiblement, le gouvernement n'a rien à redire sur 
cela. Le matériel continue à passer par le port d'Anvers sans qu'aucun 
ministre ne l'arrête, renvoyant à chaque fois à la responsabilité de ses 
collègues. Il est assez surprenant de voir que ce dossier est non géré 
ici, sur la base d'une passivité qui semble assez militante. Pendant ce 
temps-là, des milliers de civils palestiniens meurent à cause de ce ma-
tériel transitant par le port d'Anvers.  
 

30.03  Marco Van Hees (PVDA-

PTB): We hebben de eerste minis-
ter, de minister van Economie en 
de gewestministers vragen gesteld 
en telkens worden we naar minis-
ters met andere bevoegdheden 
verwezen. 246 ton militair materi-
eel werd ongestraft doorgevoerd 
via de haven van Antwerpen, om 
vervolgens door het Israëlische le-
ger gebruikt te worden om Palestij-
nen te doden. Elke minister schuift 
de verantwoordelijkheid af op zijn 
collega’s. Terwijl de regering een 
militant passivisme aan de dag 
legt, sterven er duizenden burgers.  
 

Le président: C'est un triste constat qui termine notre séance de questions, monsieur le ministre. 
 
L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
La réunion publique de commission est levée à 17 h 52. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 17.52 uur. 
 
  
  

 


